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Slovenske poletne 
prireditve 

v pasjih dneh, kot običajno imenujemo čas med triindvajse-
tim julijem in triindvajsetim avgustom, v mnogih slovenskih 
mestih organiziramo številne kulturne prireditve. S tem po-
pestrimo turistično ponudbo našim gostom, ki po nekaterih po-
datkih "množično preplavijo Slovenijo" v želji po doživetju 
Slovenije, njenih naravnih lepot, kulinarike in vina, ter slo-
venske kulture. Da se ti "petični gostje" pri nas ne bi počutili 
preveč odmaknjeni od svojih domačih ognjišč, jim mi, kot 
dobri gostitelji ponudimo še dodatno mednarodno kulturno 
ponudbo in jih s svojo slovensko glasbo preveč ne obremenjuje-
mo. Na sploh pa opažamo pomanjkanje glasbe v lokalih, res-
tavracijah, to mrtvilo opažamo že skoraj dvajset let. Je vzrok 
v predragih glasbenikih, v nezainteresiranosti gostincev ali 
gostov, ali nam je dovolj glasbe, ki jo slišimo prek elektronks-
kih medijev, ali pa je to segment, ki smo ga kot del turistične 
ponudbe zanemarili. Prepričan sem, da so naši turistični stro-
kovnjaki prepotovali svet in si tudi zunaj nabirali potrebnih 
izkušenj in znanja. V vseh razvitih turističnih državah so 
doživeli tudi ta delček nacionalne turistične ponudbe. Skratka 
kazalo bi, da slovenske glasbe ne promoviramo zgolj na po-
sebnih turističnih prireditvah, temveč naj bo spremljevalka 
našega vsakdana, z ušesom zmerno glasnostjo in slovenskim 
navdihom brez "kulfulščine". Tudi mi, mislim Radio Tednik 
Ptuj, kot organizator Slovenskega festivala domače zabavne 
glasbe {kije kot glasbena zvrst le del glasbene ponudbe), bi na-
jverjetneje lahko s pritegnitvijo vseh, ki se ukvarjajo s turis-
tično ponudbo, več storili za glasbeni utrip svojega mesta. Iz-
biramo najbolj urejene turistične kraje, najlepše urejene hiše, 
gostilne z najboljšo domačo hrano in verjetno še kaj. Vsa 
takšna prizadevanja nedvomno pripomorejo k lepo urejeni 
krajini in dobremu imenu turistične dežele. Izbirajmo in pro-
movirajmo še tiste, ki gostom (domačim in tujim) ponudijo še 
več: ob dobri hrani, ureje-

nem okolju, čistoči, še f ^ 
ugodje blagozvočne glasbe, 
slovenskih pesmi in folklore. ^ / / 

PTUJ / VROČE TEME PRAZNIČNEGA PTUJA 

iMSinlld Kmetilskega kombinattt 
Piui bodo fudi lastniki Term 

Po lastninskem programu 
Kmetijskega kombinata Ptuj 
so Terme vključene v skupno 
lastninsko vrednost podjetja in 
se bodo torej lastninile po 
skupnem programu. To pa po-
meni: 2,27 odstotkov zad-
ružniki, po 7,94 odstotkov po-
kojninski in odškodninski 
sklad, 15,89 odstotkov sklad za 
razvoj (vse tri deleže skladov 
zahteva zakon o lastninjenju), 
zaposleni in bivši zaposleni v 
interni razdelitvi 20,57, v 
notranjem odkupu še 7,73 
odstotkov, ter 39,92 odstotkov 
v javni prodaji, kar je vpisalo in 
odkupilo okrog 19 tisoč Slo-
vencev, ki bodo postali del-
ničarji Kmetijskega kombina-

ta Ptuj in s tem tudi Term Ptuj. 
Na lastninski program Kme-
tijskega kombinata se občina 
Ptuj ni pritožila, tudi na usta-
novitev podjetja ne. Občani so 
s samoprispevkom prispevali 
del denarja za zdravstveno 
opremo v fizioterapiji. Z istim 
samoprispevkom so prispevali 
del za današnjo poslovno sta-
vbo Tednika Ptuj, ki je že 
olastninjen in občina se tudi 
na njegov program ni pritožila 
in ni zahtevala kakšnega deleža 
v imenu svojih občanov. Ta-
krat so del samoprispevka na-
menili tudi za ptujsko bol-
nišnico, ki pa je javni zavod in 
njegov lastnik je samo država. 

STRAN 13 
U U B U A N A / NOVA UPRAVA 
MERCATORJA 

Član uprave 
Stanislttv Brodnjok 

Nadzorni svet Mercatorja d.d. je v ponedeljek imenoval 
novo upravo tega poslovnega sistema. Novo upravo sestavlja-
jo predsednik Kazimir Zivko Pregl, ter člani Stanislav 
Brodnjak, Alojz Klemenčič in Aleš Čerin. Stanislav 
Brodnjak, novoimenovani član uprave je direktor Mercator 
SVS, s sedežem v Ptuju. Do zaključka redakcije nismo izve-
deli, če so imenovani člani uprave, med njimi tudi Stanislav 
Brodnjak, funkcijo prevzeli. 

JB 
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GORNJA RADGONA / JUBILEJNI SEJEM JE PRED VRATI 

Kmetijska presfolnka v malem 
•KMETIJSKO-ŽIVILSKI SEJEM BO 23. AVGUSTA ODPRL PREDSEDNIK DRŽAVE 
MILAN KUČAN •ISSO RAZSTAVLJALCEV IZ 25 DRŽAV • PODELILI LASKAVA 
PRIZNANJA ZA VINO IN IZBRALI VINSKE ŠAMPIONE 
Na Janževem Vrhu, sredi \inogradov, so v mogočni stari zida-
nici Radgonsiiih goric predstavili priprave na jubilejni, 35. 
mednarodni kmetijsko živilski sejem. Na sejmišču Pomurskega 
sejma v Gornji Radgoni bo največja sejemska prireditev v naši 
državi odprta od 23. do 31.avgusta, na njej pa pričakujejo več 
kot 200-tisoč obiskovalcev. 

Direktor sejma Janez Erjavec 
je povedal, da bo Gornja Radgo-
na kmetijska prestolica Sloveni-
je in Evrope v malem, saj priča-
kujejo kar 6 ministrov iz držav 
članic CEFTE, da o množici dru-
gih uglednih gostov in strokov-
njakov ne pišemo posebej. Pri-
prave na sejem so v zaključni 
fazi, letos pa je prvič več zanima-
nja za notranje, zaprte površine. 

Predstavitev letošnje sejemske 
prireditve so združili z izborom 
vinskih šampionov, ki so jih po-
delili v okviru letošnjega, že 23. 
ocenjevanja vzorcev slovenskih 
vin. Posebne komisije vrhun-
skih strokovnjakov in najboljših 
slovenskih enologov so ocenile 
kar 917 vzorcev vin, kar je re-
kord in zagotovo največje ocen-
jevanje domačih vin doslej. Kot 
je povedal predsednik ocenjeval-
ne komisije mag. Anton Vodov-
nik, je kakovost vina zadovoljiva 
in nov dokaz, da v Sloveniji pri-
delujemo vrhunsko vino, ki se 
pojavlja tudi na tujih trgih. 
Ocenjevanje je dalo 5 šampio-
nov, podelili pa so tudi 31 veli-
kih zlatih medalj, 266 zlatih, 488 
srebrnih in 108 bronastih me-
dalj. Pravilnik radgonskega 
ocenjevanja vin je usklajen z no-
vim vinskim zakonom in 
predvideva ocenjevanje za šam-
piona v devetih kategorijah. 
Zato bi lahko podelili še štiri 
šampionske nazive, vendar v šti-
rih, sicer bolj redkih kategorijah 
ni bilo prijavljenih dovolj vzor-
cev. Na sejmu v Gornji Radgoni, 
ki se je v evropskem prostoru 
dodobra uveljavil (čeprav že 
snujejo nove koncepte), bo letos 
sodelovalo 1550 razstavljalcev iz 
25 držav. Direktor Janez Erjavec 
je povdaril, da ima radgonska 
prireditev politični, gospodars-
ki, strokovni in družabni po-
men. Pričakujejo veliko visokih 
predstavnikov slovenske in ev-
ropske politike, med njimi 
predsednika države Milana 
Kučana, predsednika DZ Janeza 
Podobnika, premiera dr. Janeza 
Drnovška in množico resornih 
ministrov iz bližnjega in daljne-
ga sosedstva, predvsem pa mi-
nistre CEFTE, ki se bodo 22. av-
gusta srečali v Mariboru in nato 
skupaj odšli na otvoritev sejma v 
Gornjo Radgono. V priprave je 
vključena množica najrazli-

čnejših strokovnjakov, ki so tako 
ali drugače povezani s kme-
tijstvom. Posebno vlogo je 
prevzelo slovensko kmetijsko mi-
nistrstvo, ki se bo v Gornji Radgo-
ni celovito predstavilo. Programs-
ki svet sejma vodi kmetijski mi-
nister Ciril Smrkolj. Poleg kla-
sičnega sejemskega dela bodo 
pripravili množico strokovnih 
posvetovanj, srečanj in seminar-
jev. Skoraj vsa so usmerjena v raz-
reševanje aktualnih problemov v 
slovenskem in evropskem kme-
tijstvu, velik povdarek pa bo zlasti 
pripravam na vstop Slovenije v 
EU. Načeli bodo številne aktual-
ne in vroče teme, od čebelarstva 

do kmetijskega šolstva. Slednje 
naj bi odgovorilo na vprašanja o 
tem, kako izboljšati 
izobraževanje v kmetijstvu. Na 
novinarski konferenci so sodela-
vci sejma celovito predstavili vse 
vsebinske sklope prireditve. Za-
nimiva bo vseslovenska razstava 
živine. Podpredsednik strkovne-
ga sveta sejma dr. Alojz Slavič je 
povedal, da so prve živali že pri-
peljali v Gornjo Radgono. Med 
njimi bo tudi najtežji slovenski 
bik, ki tehta 1415 kg. Obiskoval-
ci, predvsem pa seveda živinore-
jci in živinorejski strokovnjaki, 
pa bodo videli tudi pet odličnih 
potomcev legendarnega bika 
Kazimirja, ki je dal že več deset 
tisoč potomcev. Prvič so tega 
plemenjaka predstavili v Gornji 
Radgoni pred 20-timi leti. Na 
ogled bo tudi veliko konjev, 
drobnice in perutnine. Več bo 
prostora za noje, za male živali, 
zlasti zajce in kunce. Stro-
kovnjaki bodo imeli veliko 
možnosti za medsebojne primer-
jave ocen in analiz, tako da 
pričakujejo tudi veliko novih 
rešitev. Kot zanimivost naj 
zapišemo, da se bodo v okviru 
letošnje razstave živine predsta-
vila tudi vzrejna središča za 
prašiče iz Podravja in Pomurja. 
Organizatorji sejma so povedali, 
da bo tudi veliko spremljevalnih 
prireditev, kulturnih nastopov 

in razstav. Ena takšnih bo o vinski 
sorti sauvignon in o malih stiskal-
nicah, s katerimi so včasih v Slo-
veniji stiskali grozdje. Kot novost 
in posebnost letošnjega sejma naj 
omenimo, da se bodo prvič 
predstavljale posamezne države in 
regije. Tokrat bo prva Madžarska, 
ki je zakupila 200 kv. metrov 
razstavnih površin, med 
domačimi območji pa bo to 
občina Ljutomer. V prihodnjih 
letih bodo koncept sejma posto-
poma spreminjali in dograjevali, 
najbrž pa kmalu tudi preobliko-
vali v skladu z novimi evropski-
mi težnjami. Letos bo že nekoli-
ko bogatejša hlevska oprema, os-
rednji problem pa organizator-
jem povzroča slaba komunalna 
infrastruktura. Povedali so, da 
bo poskrbljeno za parkirišča in 
da bo vsak dan tudi veliko za-
banvenga programa. 

M a r j a n Toš 

TEDNIK je naslednik Ptujskega 
tednika oziroma Našega dela, ki ga 
je ustanovil Okrajni odbor OF Ptuj 
leta 1948. Izdaja RADIO - TEDNIK, 
d.o.o., Ptuj. 
Direktor: Franc Lačen. 
Uredništvo: Jože Šmigoc 
(odgovorni urednik), Jože Bračič, 
Majda Goznik, Viki Klemenčič -
Ivanuša, Martin Ozmec, (novinarji), 
Slavko Ribarič, (grafično-tehnični 
urednik), Jože Mohorič (tehnični 
urednik). 
Propaganda: Oliver Težak, 
o 041-669-509 
Naslov: RADIO - TEDNIK, p.p. 95, 
Raičeva 6, 2250 Ptuj; tt (062) 
771-261, 779-371, 771-226; faks 
(062) 771-223. 
Predstavništvo Ormož: Vrazova 5; 
tel.lfaks: (062) 702-345. 
E-pošta: tednik® kdm-ptuj.si 
Celoletna naročnina 6.360 
tolarjev, za tujino 12.720 tolarjev. 
Žiro račun: 52400-603-31023 
Tisk: MA-TISK, Maribor. 
Po mnenju Ministrstva za 
Informiranje Republike Slovenije št. 
23158-92 z dne 12. 2. 1992 se šteje 
Tednik za izdelek informativnega 
značaja iz 13. točke tarifne številke 
3, za katerega se plačuje 
petodstotni davek od prometa 
proizvodov. 
Nenaročenih fotografij in rokopisov 
ne vračamo. 

OCENJEVANJE 
SLOVENSKEGA 
VINA 
•ŠAMPION 1997 

Rebula, 1996, Kmetija Slavček, 
Franc in Alenka Vodopivec, Po-
tok (suha bela vina). Sivi pinot, 
1996, Vinogradništvo Kraner & 
Plateis, Zgornje Hlapje (belo 
vino, z ostankom sladkorja nad 
4), Cabernet sauvignon, 1993, 
Boris Lisjak, Dutovlje (rdeče 
vino). Laški rizling, suhi jagodni 
izbor, 1996, Štefka in Atnon 
Gros, Maribor (posebna kako-
vost), Zlata radgonska penina -
Chardonnay, 1995 (peneča 
vina). Radgonske gorice, 
Gornja Radgona. 

•PRVAKI 1997 
Rebula, 1996, 18,32, ZM, 

Kmetija Slavček, Franc in Alen-
ka Vodopivec, Potok, laški 
rizling 1996,18,46, ZM, KK Ptuj 
- Vrtnarstvo Slovenske gorice -
Haloze, Ptuj, Tekaj 1996, 18,12, 
ZM, Borut in Franc Kocjančič, 
Neblo, Beli pinot, 1996, 18,22, 
ZM, Vlado Mak, Vodole, Char-
donnay, 1995, 18,88 VZM, Vino 
Brežice, Brežice, Sivi pinot, 
1996, 18,54, ZM, Vino-
gradništvo Kraner & Plateis, Zg. 

Hlapje, Zelen, 1996, 18,24, ZM, 
SKZ Zaloščan, Zalošče, Kerner, 
1996, 18,06 ZM, Faust - Vino-
gradništvo Železnik, Maribor, 
Renski rizling, 1996, 18,50 ZM, 
Emil Bukovec, Kobilje, Sauvig-
non, 1995, 18,70 ZM, Vino 
Brežice, Brežice, Traminec, 
1996, 18,28, ZM Radgonske go-
rice, Gornja Radgona, Muškat 
otonel, 1996,18,28, ZM, Konrad 
Janžekovič, Markovci pri Ptuju, 
Rumeni muškat, 1996, 606, ZM, 
Emanuel Anderlič, Maribor, 
Modra Frankinja, 1995, 18,50, 
ZM, Vino Brežice, Brežice, 
Merlot, 1992, 18,58 ZM, SKZ 
Zaloščan, Zalošče, Cabernet 
Sauvignon, 1993, 18,94, VZM, 
Boris Lisjak, Dutovlje, Refošk, 
1996, 18,18, ZM, Avrelij Bonin, 
Manžan, Kraški teran, 1993, 
18,62, ZM, Boris Lisjak, Du-
tovlje, Laški rizling PT, 1996, 
18,76, ZM, VVS Jeruzalem 
Ormož, Ormož, Laški rizling 
SJI, 1996,19,25, VZM, Anton in 
Štefka Gros, Maribor, Chardon-
nay PT, 1996, 18,70, ZM, Štefan 
Kulčar, Lendava, Chardonnay 
SJI, 1995, 19,56, VZM, Vinag 
Maribor, Renski rizling SJI, 
1995, 19,34, VZM, Vinag Mari-
bor, Sauvignon LV 11, 1996, 
19,48, VZM, Ernest Novak, 
Murska Sobota. 

PTUJ / Z DR. MARJANOM ROŽIČEM O SLOVENSKEM TURIZMU 

Zakon o turizmu izrednega 
pomena za turisHina društva 
Predsednik Turistične zveze Slovenije dr. Marjan Rožič je 
med obiskom v Ptuju, bil je gost ptujskih turističnih dne-
vov, ki so potekali od 1. do 5. avgusta, ptujskim turističnim 
delavcem izrekel veliko vzpodbudnih in pohvalnih besed. 
Glede turističnih dnevov je povedal, da gre za prireditve, ki 
naj bi jih bilo v Sloveniji čim več. Predvsem pa morajo biti 
kvalitetne in tudi promocijsko tako predstavljene, da si jih 
ogleda čim več ljudi. 

"Ena od slabosti mnogih prire-
ditev, ki jih v Sloveniji 
pripravljajo je ravno v tem, da 
organizatorji vložijo veliko tru-
da v priprave, vendar, če ljudje 
za prireditve ne vedo, so učinki 
slabši. Zato je promocija priredi-
tev eno od pomembnih področij 
pri pripravi vsake prireditve, 
kjer pa lahko veliko prispevajo 
tudi sredstva informiranja," je 
med drugim povedal dr. Marjan 
Rožič, ki je bil nad dogajanjem v 
okviru ptujskih turističnih dne-
vov zelo navdušen. Ob tej pri-
ložnosti je nastal tudi ta pogovor 
o nekaterih aktualnih vprašanjih 
slovenskega turizma v tem in v 
naslednjih letih. 

TEDNIK: Letošnje leto je 
tudi leto kulture v turizmu. Kaj 
zajema? 

Rožič: "Osnovni razlog, da 
smo se odločili za leto kulture v 
turizmu, je ta, da bi turistično 
ponudbo Slovenije obogatili s 
kulturno in zgodovinsko 
dediščino, z bogato kulturno 
ustvarjalnostjo, z vsem, kar slo-
venska kultura premore, premo-
re pa izredno veliko. Lahko 
rečem, da so letošnje turistične 
prireditve, ki jih bo Sloveniji ok-
rog deset tisoč, kvalitetnejše, 
boljše pripravljene, vključujejo 
več strokovnih sodelavcev, več je 
sodelovanja turističnih in kul-
turnih društev ter profesional-
nih kulturnih organizacij. Do-
segli smo, da splošno anima-
cijski plakat na temo turizma in 
kulture prispeva k ozaveščanju 
ljudi, da se kultura in turizem 
lahko povezujeta. Organiziranih 
je bilo več okroglih miz na temo 
kultura in turizem, da bi v 
določenih krajih prišlo do skup-
nih projektov na podoročju tu-
rizma in kulture. Poskušali smo 
spodbuditi tudi aktivnosti za 
večje zanimanje za kulturne poti 
v nekaterih krajih, zlasti še tis-

tih, kjer so nekaj časa živeli veli-
kani slovenske kulture. Tudi 
letošnji poletni festivali, ki so jih 
pripravili v številnih slovenskih 
mestih, temeljijo na ideji po-
vezovanja kulture in turizma. V 
pripravi pa je tudi posebno pos-
vetovanje o muzejih v turistični 
ponudbi. Muzeji bodo sodelova-
li tudi na spominkarskih tekmo-
vanjih. Temo leta kulture v tu-
rizmu bo udejanjal tudi letošnji 
gostinsko -turistični sejem v 
Mariboru Gost - Tur . Namen 
leta kulture v turizmu je bil 
vzpodbuditi s kulturo turistično 
ustvarjalnost, ji dati nove usme-
ritve in svežino, to pa v veliki 
meri tudi dosegamo. Ne gre pa 
za akcijo enega leta, gre za veliko 
več, da bi v naslednjih letih, kul-
tura in turizem pod roko, s skup-
nimi projekti ustvarjala večji 
razvoj na področju turizma in 
kulture." 

TEDNIK: Kakšna je prva 
ocena letošnje akcije "Moja 
dežela - lepa, urejena in čista? 

Rožič: "Prva ocena je daleč od 
končne, ki bo znana jeseni. 
Dosedanje ocenjevanje pa kaže. 

da se vse več krajev vključuje v 
to tekmovanje. Zaradi leta kul-
ture v turizmu dajemo y 
letošnjem letu velik poudarek 
urejanju okolice kulturnih ob-
jektov in spomenikov. Opažamo 
pa tudi, da so okolice velikih 
mest še zanemarjene in da v ne-
katerih mestih skrb za urejanje 
še ni prišla v vsako ulico in hišo, 
kar je naš namen. Do konca ok-
tobra, ko bomo s tekmovanjem 
zaključili, bi radi čim več teh na-
pak tudi odpravili." 

TEDNIK: V Turistični zvezi 
Slovenije ste med drugim pred-
lagali, da naj bi zakon o pos-
peševanju turizma bil sprejet 
do 27. septembra - svetovnega 
dneva turizma. Kaj ta zakon 
prinaša turistični društveni or-
ganizaciji? 

Rožič: "Prizadevamo si, da bi 
bi sprejet do svetovnega dneva 
turizma. To bo sicer zelo težko, 
gre za za neke vrste psihološki 
pritisk. Zakon pomeni korak na-
prej za delo turistične društvene 
organizacije. Nanj ima sicer Tu-
ristična zveza še nekaj pripomb. 
Predvsem bi bilo potrebno ure-
diti, da turistična društvena or-
ganizacija kot celota deluje v 
javnem interesu, ne samo vsako 
društvo. Dokončno pa bi bilo 
potrebno urediti tudi lastnino 
društev in jasneje urediti njihov 
položaj nasploh." 

MG 

Dr. Mar jan Rožič se je z z a n i m a n j e m sprehodi l po 
prvem s e j m u d o m a č e obrti (Foto: Kosi) 
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KIDRIČEVO/ZDRAVILNI ZVOKI 
BOBNANJA 

Na letnem kopališču v Kidričevem se bodo 
danes, 14.avgusta, po 15. uri pričeli 

oglašati zdravilni zvoki bobnanja. Gre za kon-
cert Nina Mureškiča - di Konga, ki se bo 
predstavil s projektom Tabakum. Nino 
Mureškič že vrsto let vodi seminarje in tečaje 
letino in afriškega bobnanja. S svojimi gosti, s 
skupino desetih bobnarjev, izvaja tradiciona-
len zahodno-afriški program, ki je zagotovo 
enkraten bobnarski dogodek za vse ljubitelje 
vročih ritmov. Kot pravi direktorica podjetja Vi-
ta! Antonija Krajnc, ki je gostitelj današnjega 
gosta, nas lahko bobnenje ponese v trans. 
Zvoki bobnanja so zdravilni, če so izvirni, in to 
toliko bolj, če se jim pridružijo voda, zemlja, 
zrak in sonce. Nino in njegova skupina se tega 
v največji meri zavedajo. 

( M G ) 

DESTRNIK / 16. KMEČKI 
PRAZNIK 

Turistično društvo Destrnik organizira v 
nedeljo, 17. avgusta, 16. kmečki praznik. 

Pričel se bo ob 14. uri z destrniško gasilsko 
godbo na pihala. V^kulturnem programu bodo 
nastopili učenci OS Destrnik, folklorna skupi-
na PD Destrnik in moški oktet. 

Zato si bodo obiskovalci lahko ogledali stare 
običaje in stara opravila. Terilje in predice 

bodo prikazale kako je nekdaj nastajala nit iz 
lana ali konoplje. Prikazali pa bodo tudi ste-
panje in mlatitev pšenice in kako je izgledal 
kmečki večer na kmetiji. Postavili pa bodo tudi 
klopotec in podelil i priznanja za najlepše ure-
jeno okol ico hiše ali kmetije, izbrali največje 
pridelke pese, koruze in buč. V prostorih turis-
tičnega doma pa bo odprta razstava na temo 
"črna kuhinja". Kot je povedala predsednica TD 
Destrnik Jožica Horvat, si s kmečkim praznikom 
prizadevajo ohraniti stare običaje in vzbuditi pri 
krajanih občutek za lepši videz kraja. 

( Z m a g o Š a l a m u n ) 

ORMOŽ / RADIOGONIOMETRIJA 

Minulo nedeljo so se ormoški radioamaterj i 
udeležili mednarodnega tekmovanja v 

amaterski radiogoniometri j i na gorskem pre-
lazu Weinebene v Avstriji. Med 63 tekmovalci 
se je pet Ormožanov odl ično odrezalo, saj so 

se vsi domov vrnili s pokali. Mit ja Štrman je v 
kategoriji juniorjev dosegel tretje mesto, Mitja 
Lukner je bil med seniorji drugi. V ženski kon-
kurenci sta Tanja in Mojca Kosi zasedli drugo 
in tretje mesto. Najbol je pa se je odrezal Jože 
Kosi, ki je v konkurenci vetranov osvojil pn/o 
nj^sto. 

Člani kluba so zelo aktivni, še posebej zavze-
to pa trenirajo reprezentanti, ki se bodo čez 

dobre tri tede udeležili svetovnega prvenstva v 
Nemčij i . Ormoški klub bo v slovensko rep-
rezentanco prispeval kar pet tekmovalcev. 
Repretzentanti, ki bodo zastopali Slovenijo so 
Andrej Rakušo v kategorij i juniorjev, Suzana 
Korotaj in Tanja Kosi med ženskami, v konku-
renci veteranov pa Ivan Lazar in Jože Kosi. 
Reprezentati se bodo konec tedna podali na 
skupne zaključne priprave na Roglo, nato pa 
jih čaka še tekma v Ludbregu. To bo zadn i 
preizkus pripravljenosti na UKV frekvenci tik 
pred odhodom na svetovno prvenstvo. 

(vki) 

SPET RIBOLOV V BODKOVCIH 

V nedeljo, 1 7. avgusta bo spet živahno pri 
Slodnjakovih ribnikih in ribiški hišici A m u r v 

Bodkovcih. Tam bo ob 7. uri zbor ribičev, ki se 
bodo v posamični konkurenci pomerili v 
športnem lovu rib s plovcem. Ribam bo na-
menjena samo vaba n atrnku in nobeno drugo 
dodatno krmljenje. Po tekmovanju bo ribiški 
piknik z že znano ponudbo pečenih postrvi, 
domačih jedi in pijač. Vabile bodo tudi gibani-
ce. 

( ios) 

PADEL JE VELIKAN 
l lPade l je velikan" je naslov šestnajstminutne-

ga f i lma, ki bo na sporedu prvega programa 
TV Slovenija 1 6. avgusta ob 1 8. uri. V fi lmu je 
prikazana Tovarna glinice in alumini ja, sedaj 
TALUM, na svoji razvojni poti. Film posebej 
govori o dimniku, ki je padel novembra lani in 
je bil eden najvišjih v tem delu Evrope. Porušili 
so ga 21. novembra, na tovarniški praznik. 
Film je posnel Tinček Ivanuša. 

V SOBOTO NA PTUJSKI TV 

To soboto in nedeljo bo na sporedu redna 
glasbena oddaja "Video boom 40". Nato-

pale bodo glasbene skupine in pevci iz Slove-
nije. 

H A J D I N A / PRI SITARJEVIH JE KROMPIR BOGATO OBRODIL 

lerla z debelimi gomolp 
Marta Sitar iz Zgo rn j e Ha jd i -

ne 58 pr i P t u j u je še ena izmed 
redkih ha jd in sk ih pridelovalcev 
krompirja na veliko, če že ne 
edina. Le tos so s k r o m p i r j e m 
posadili 1,20 hekta r ja , r ano sorto 
jerla, ki so jo izkopali te dn i , pa 
na s edmih ar ih . Pr ide lek je bo-
gat, n a d p o v p r e č n o vel iko je de-
belih gomoljev, od pol do enega 
kilograma in več. Najdebele jš i je 
bil težak k i logram in 32 dag, 
tudi n jegova oblika je ne-
vsakdanja. Spomin ja na pleteni-

^arta Sitar s krompirjem 
^elil<anom, težkim 1,32 kg 

(Foto: Kosi) 

co. Jer lo so v zemljo dali 10. mar-
ca, pod folijo pa so jo pust i l i do 
prvega okopavanja . Sorti agraria 
in desiree bodo izkopali po 15. 
sep tembru . Vse kaže, da bo letos 
bogata k rompi r j eva let ina. Če se 
b o d o napoved i uresniči le , bodo 
letos pr i Si tar jevih izkopali m e d 
35 in 40 tonami k rompi r j a . 
Večino ga bodo predelal i v to-
varni čipsa v Gerečji vasi. Pr ide-
lava k r o m p i r j a ima pr i Si tar jevih 
že dolgole tno tradici jo. Včasih 
so ga sadili na dveh in več hek-
tar j ih , pos topoma pa so površ ine 
zmanjševal i . 

M G 

^VORI SE,.. 
- D A je policija na osnovi 
analize svojega dela ugotovila, 
da je najbolj varen dan v 
^ednu četrtek. Ker pravega 
razloga za to niso navedli jim 

•'spmočamo, da Takrat vsi (tudi 
lopovi), berejo TEDNIK. 

^ D A j^ila nagrada za na-
jd^je~urejeno hišo in okolico v 
mestni občini najverjetneje iz 

naravnega materiala, ki se v 
vodi krči. Zaradi obilnih pa-
davin se je namreč nagrada od 
obljube do realizacije skrčila 
za osem dni. 

. . . D A se ljudje radi pohvalijo, 
kako debele ali dolge plodove 
jim je dala narava. Nič pa ne 
pokažejo, kako dolge nosove 
jim delata politika in država. 

VIDI SE... 
...DA se živali mnogokrat 

obnašajo tako, kot vidijo ljudi: 

"Če je šminkerica moja gospo-

darica, bom tudi jaz." 
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BUDIMPEŠTA / MAJSPERCANI NA IGRAH BREZ MEJA 

Na genetalki drugi, na snemanju tretji 
Majšperk je majhno mestece. Nekateri bi rekli, da niti 
mestece ni, da je malo večji kraj in da nima možnosti za 
uspeh na Igrah brez meja. Vendar majšperški župan 
Franc Bezjak ni menil tako. 

V začetku je bil župan mnenja, 
da bi bilo lažje tekmovati na Igrah, 
če bi se predstavile vse haloške 
občine, Videm pri Ptuju, Zavrč in 
Gorišnica, ki še meji na Haloze. 
Imeli bi več izbire med tekmoval-
ci, več denarja bi lahko porabili za 
opremo itd. Vendar pravila Iger 
brez meja tega niso dovoljevala. 

Iger se lahko udeleži le kraj ali 
mesto, ne pa tudi pokrajina. Tako 
je vso breme (izbira tekmovalcev, 
finance...) ostalo na majšperški 
občini. Marca so podpisali po-
godbo, da bodo nastopili na Igrah 
brez meja. Takrat so tudi zaprosili 
za pomoč Darka Kafla, športnega 
pedagoga na OŠ Majšperk, ki je 
privolil v to, da bo treniral ekipo. 
Aprila so izbrali tekmovalke in 
tekmovalce na kvalifikacijah, ker 
pa se je prijavilo samo pet deklet, 
Brigita Godec - študentka kme-
tijstva, Bernarda Kolar - medi-
cinska sestra, Janja Marčič - dija-
kinja 4.1etnika III. gimnazije Ma-
ribor, smer predšolska vzgoja, Jas-
na Marčič - dijakinja III. gimnazi-
je Maribor in Mojca Mally - štu-
dentka nemščine in filozofije na 
Filozofski fakulteti, so bile vse 
avtomatsko sprejete v ekipo, ki je 
zastopala Majšperk na Igrah brez 
meja v Budimpešti. Pri fantih je 
bilo težje priti na seznam potnikov 
za Budimpešto, saj je bila konku-
renca dokaj močna. Izbrani so bili 
Aleksander Aubelj - policist, Jože 
Jug - častnik slovenske vojske, 
Boštjan Lampret - študent Fakul-
tete za šport, Franci Planine - za-
poslen pri podjetju Svit in Marko 

Rakovec - zaposlen v TVI 
Majšperk. Ekipi je manjkal še ka-
petan ali kapetanka, ki bi znal 
dobro angleško ali francosko, ki 
sta uradna jezika Iger brez meja. 
Za kapetanko je bila izbrana Lidija 
Leskovar, študentka ekonomske 
fakultete v Mariboru. Konec apri-
la, ko je bila ekipa določena, so 
začeli s treningi, katerih inten-
zivnost se je sčasoma stopnjevala. 
Sredi julija, ko so bili treningi na-
jbolj intenzivni, sta si dva tekmo-
valca poškodovala gleženj, in sicer 
Boštjan Lampret in Marko Rako-
vec. Kljub poškodbi sta odpotova-
la v Budimpešto in tam zamenjala 
vlogi. Lampret, ki je bil prej na-
jboljši v ekipi, je bil rezerva, Rako-
vec pa tekmovalec. 24. julij, dan, 
ko so Majšperčani odpotovali v 
Budimpešto. Spremljali so jih 
župan Franc Bezjak z ženo, tajnik 
Marjan Goričenko, Rajko Jurgec v 
vlogi kamermana in Jože Rakovec. 
Vsi ti so skrbeli za predstavitev 
Majšperka Evropi. Pot v Budim-
pešto je hitro minila saj so se usta-
vili v Lentiju, kjer so nakupili prve 
spominke in ob obali Blatnega 
jezera, kjer so se okrepčali. V Bu-
dimpešti so se nastanili v hotelu 
Stadion. Po pravi madžarski 
večerji z obilico papriciranih jedi, 
se je vsa ekipa sestala s televizijci, 
ki so majšperški ekipi dali osnovne 
napotke za bivanje v Budimpešti. 
Najbolj uporabne nasvete so dobili 
od Mita Trefalta, ki je ekipi dejal 
naj bodo disciplinirani in naj se ne 
prestrašijo velikih mest kot so mi-
lijonski Strasbourg iz Francije, 

Brissago iz Švice (100.000 prebi-
valcev) ali Eger iz Madžarske 
(100.000 prebivalcev). Najpomem-
bnejša pri Igrah brez meja je želja. 
Velika mesta pa so običajno tako 
prepričana vase, da skoraj previlo-
ma niso uspešna. Njegova prerok-
ba se je izkazala za pravilno, saj so 
Majšperčani uspeli prehiteti vsa tri 
velika mesta. Šrečanja se je ude-
ležila tudi televizijska voditeljica 
Eva Longyka, ki je ekipi povedala, 
kje so najboljši klubi v Budim-
pešti. Te informacije so se izkazale 
kot uporabne že prvi večer, ko se je 
ekipa odpravila zabavat. Petek do-
poldan je bil namenjen ogledu 
mesta, pri čemer je vlogo vodiča 
prevzel kar trener Darko. Popold-
ne je bilo prvo uradno srečanje 
ekip na prizorišču. Tam so tudi ka-
petanom razložili pravila, tekmo-
valci pa so budno spremljali de-
monstracijo iger, nato pa so se vsi 
okrepčali v ruskem bifeju. Ekipe iz 
Strasbourga ( Francije), Edesse ( 
Grčije), Norcie (Italije), Ijsselstei-
na (Nizozemska), Paredesa (Portu-
galska), Brissaga (Švica), Egerja 
(Madžarska) in Majšperka so si 
med sabo izmenjale simbolična 
darila, pri čemer je bil Majšperk 
eno izmed bolj darežljivih mest. 
Tudi degustacijo vina so pripravili 
samo Majšperčani in pri njihovi 
mizi so se radi zadrževali glavni 
sodnik Denis, slovenska sodnica 
Leja, slovenski konzul v Budim-
pešti Franc Luknar in tudi naši te-
levizijci. Da ne omenjam gneče, ki 
so jo pri mizi z dobrim haloškim 
vinom povzročile ekipe iz drugih 
držav. Petkov večer pa je bil na-
menjen pripravljanju na general-
ko, saj so tekmovalci s trenerjem 
intenzivno prediskutirali vseh 10 
iger. Medtem ko so tekmovalci v 
soboto dopoldan pomerjali kostu-
me in se pri tem krasno zabavali, je 
bil župan Franc Bezjak na spreje-
mu pri županu iz Egerja v eni iz-
med budimpeštanskih mestnih 
hiš, kjer so župani iz nastopajočih 
mest drug drugemu podarili sim-
bolična darila in drug drugega po-
vabili v svoje mesto. Popoldne je 
ekipa počivala, tik pred generalko 
pa si je z vodnikom iz madžarske 
televizije še enkrat ogledala mesto 
in se povzpela na Citadello, od ko-
der je čudovit razgled na Budim-
pešto. Po ogledu mesta se je ekipa 
odpeljala na generalko. Tekmoval-
ci so bili sproščeni, moto general-
ke je bil "kar bo, pa bo". To je bila 
prava taktika, saj so majšperčani že 
po drugi igri prevzeli vodstvo. 
Vodstvo so obdržali do polovice, 
ko so jih prehiteli Madžari, svojo 
spretnost pa so pokazali tudi Por-
tugalci. Vse tri ekipe so se ves čas 
izmenjavale na prvih treh mestih. 
Generalka je trajala vse do dveh 
zjutraj, ko so odpovedali zadnjo 
vajo na ladji, ker se je ozračje že 
dodobra shladilo in je vso ekipo že 
pošteno zeblo. Majšperčani so os-
vojili drugo mesto, prvi so bili 
Portugalci, tretji pa Madžari. Vsa 
ekipa je bila navdušena, kajti o 
tako dobri uvrstitvi niso upali niti 
sanjati, drugo mesto so praznovali 
skupaj s Portugalci na avtobusu, 
kjer so drug drugemu predstavili 
ljudske pesmi. Utrujeni od gene-
ralke so si tekmovalci privoščili 
daljši spanec, nato pa so si ogledali 
posnetek generalke in prediskutu-
rali napake. Ker tekmovalci na ge-
neralki niso nastopili v isti 
disciplini kot na snemanju oddaje, 
so si izmenjavali nasvete. Popol-
dan je v Budimpešto prispel tudi 
avtobus navijačev, ki so tekmoval-
ce bodrili s harmoniko in troben-
to. Po kratkem srečanju s tekmo-
valci so se odpeljali na prizorišče, 
kjer so vtrajali dobrih 6 ur, kolikor 
je trajalo snemanje oddaje. Tek-
movalci so se preoblekli v kostum 
in v ekipi je zavladala napetost. 
Sproščenosti in mota "kar bo, pa 
bo" ni bilo več. Na snemanju odda-
je je bil moto: "Daj vse od sebe". 
Tekmovalci so si delili še zadnje 
nasvete. Vso napetost je vsaj za tre-
nutek prekinil zvok fanfar in 
ognjemet, ki je napovedal začetek 
snemanja oddaje. Z letala so 
skočili padalci, ki so nosili zastave 
držav udeleženk. Zaradi močnega 
vetra je nekaj padalcev odneslo iz-
ven prizorišča, tudi padalca s slo-

vensko zastavo. Za trenutek je med 
ekipo zavladala tišina. Ali je to 
slab znak? je šinilo skozi misli 
vseh. Tekmovalci se niso prepusti-
li vraževerju. V prvi igri, kjer so 
vozili kolo, so dosegli drugo mes-
to. Dober začetek! V ekipi so si od-
dahnili. Vse bo še dobro. Vse do 
pete igre so se z Italijani in 
Madžari menjavali na prvih treh 
mestih. Portugalci so zaradi smole 
malce zaostali. Presenetili pa so 
Italijani, ki so skozi vso snemanje 
obdržali prvo ali drugo mesto, na 
generalki pa so bili šesti. Po 
vložitvi jokerja v igro z oslom, so 
vsi napeto pričakovali razplet. V 
isto igro sta vložili jokerja še por-
tugalska in francoska ekipa. S 
pridržanim dihom so pričakovali 
začetek te igre. Po malce slabšem 
začetku sta Sandi in Bernarda 
kmalu povedla, nihče iz ekipe na 
tribuni pa po tej igri ni imel več 
glasu zaradi preglasnega spodbu-
janja. Joker jim je prinesel skupno 
drugo mesto. Po tej igri pa je 
Majšperčane počasi začela 
zapuščati sreča. Popolnoma pa se 
je zalomilo v predzadnji in zadnji 
igri (sodniška napaka), ko so vsi 
razočarano zrli v tablo z rezultati 
in pričakovali, da bo bodo pristali 
na četrtem ali petem mestu. Ta-
krat se je izkazal župan, ki je kljub 
pričakovanemu slabemu rezultatu 
ekipi nazdravil, jo vzpodbujal in 
tolažil. Ko so Majšperčani na po-
delitvi izvedeli, da so kljub smoli v 
zadnjih dveh igrah dosegli tretje 
mesto, so tekle solze sreče, tako pri 
navijačih, kot pri tekmovalcih. 
Vrhunec je proslavljanje doseglo, 
ko so v bazen vrgli župana, 
"namočila" pa se je tudi ekipa. 

Zmaga Portugalcev ni bila tako 
sladka, kot slovensko tretje mesto, 
ker Portugalci kljub zmagi ne 
bodo nastopili v finalu Iger brez 
meja, ki bo konec avgusta v Lizbo-
ni, ker so njihovi rojaki že dvakrat 
zmagali in to z več točkami. Itali-
janom, ki so bili najboljši večino 
oddaje, pa je ostal grenak priokus, 
saj so jih Portugalci prehiteli za 
samo eno točko. Na zabavi, po sne-
manju, so se vse ekipe razživele, 
Majšperčanom sta se na plesišču 
pridružila še Eva Longyka in Da-
jana Makovec. Skupaj so rajali vse 
do zore, ko so se odpravili v hotel. 
Nekateri pa so prebedeli vso noč in 
se brez spanca odpravili na pot do-
mov, ki je hitro minila ob pripove-
dovanju šal, prepevanju in ob pitju 
dobrega haloškega vina. 

Doma je ekipo pričakalo 
približno 200 navijačev, ki so gan-
jeni pozdravili tekmovalce in jim 
pripravili lep sprejem. 

Igre brez rneja so končane, (tele-
vizijski prenos si boste lahko ogle-

dali 29. avgusta) ostal bo lep spo-
min, Majšperk pa bo ostal vzgled 
za vsa majhna mesteca, ki želijo 
uspeti. 

Gabriiela Milosti 

Ž u p a n Franc Bez jak pozdravl ja navi jače ob vihranju 
s lovenskih zastav . 

Osva jan je Julije M a j š p e r č a n o m ni šlo od rok, v tej 
igri pa so bili uspešni Itali jani. 

Tekmova lc i so bili vesel i t robentača in harmonikar, 
ja , ki sta j ih spodbuja la ves večer . 

M i š k a je M a j š p e r č a n o m prinesla srečo in vse točke 
v Igri z Joker jem. 
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ATOMSKE TOPLICE / POLFINALE TEKMOVANJA ZA MISS SLOVENIJE 

pol finalu tri 
ileirletci s Ptujskega 

Na z a d n j e m reg iona lnem t e k m o v a n j u v Š m a r j u pri Je lšah je sode lova la tudi 
Manja Gojkovič (prva z leve). 

SELCE PRI VOLICINI / TRADICIONALNE BLATOBORBE 

Okus po blotu 
"Pred leti smo se prijatelji 

čisto spontano spomnili in 
začeli meriti svoje moči v 
blatni mlakuži. Pri dejanju 
nas je dobil prijatelj Samo 
Tuš - Korli, ki je na vsak 
način želel, da to postane bolj 
množično in organizirano, pa 
smo izpolnili njegove želje", 
pove idejni in organizacijski 
vodja blatoborb Fredi Ornik. 

Tako se je v Selcah pri 
Voličini, v organizaciji bifeja 
Ornik že šesto leto zapored 
srečno končala tudi letošnja 
blatoborba. Že dan prej so sku-
paj z gasilci iz Selc in Voličine 
pripravili prizorišče dogajanja 
- blato, ki mora biti posebno 
pripravljeno. Sodelovalo je 
osem ekip s tremi tekmovalci, 
ki so bili dobro psihično in 
fizično pripravljeni. Najprej je 
bilo takoimenovano tehtanje 
"na oko" nato pa so se pomeril i 
v blatu. Blizu tri tisoč gledal-
cev se je ob gledanju smejalo 
tudi do solz. Žal med tekmo-
valci letos ni bilo deklet, a so 
bili moški tudi zelo atraktivni 
in zabavni. Najbolj spretni so 
bili člani ekipe gostišča Anton 
pri Cerkvenjaku, druga je bila 
ekipa Dupleške mornarice, 
tretja pa ekipa z Janževega 
Vrha. Prve tri ekipe so nagradi-
li s pokali, četrto - in pe-
touvrščeni so prejeli praktične 
nagrade, še posebej zanimiva 
pa je bila nagrada za sedmo - in 
osmouvrščene, ki so jo prejeli 
domačini in sicer bodo spomla-
di okopavali v vinogradu bifeja 
Ornik. Vsi, ki so kakorkoli po-
magali pri organizaciji in sode-
lovali v tem " blatnem dogod-
ku" v Selcah, bodo v avgustu 
odšli na izlet; kam drugam kot 
do Blatnega jezera na Madžars-
ko in zagotovo bodo ti "blatni 
junaki " tudi tam dobili veliko 
blatnih izzivov. Zanimive, za-
bavne in atraktivne so bile igre 
v blatu pa tudi po tekmi je bilo 
Vzdušje enkratno. Saj je znani 
Pevec Vili Resnik ob spremlja-
vi skupine Kavalirji prepeval 
kar na d imniku. 

M S 

Foto: Vi l i Klemenčič 

Najpre j se je s precej tež j im t e k m e c e m pomeri l tudi 
idejni in organizac i jsk i vodja Fredi Ornik. 

Ob koncu t e k m o v a n j a so se znašl i v b latu tudi člani 
sodniške komisi je , ker so bojda pr ist ransko sodil i . 

Tudi v letošnjem tekmovanju za 
miss Slovenije so ptujska dekleta 
uspešno nastopala. V poliinale tek-
movanja, ki bo to soboto v Atoms-
kih toplicah so se uvrstile tri: Darja 
Koren iz Ptuja (zmagovalka v Žero-
vincih), Tamara Radolič iz 
Kidričevega (druga v Žerovincih) 
in Suzana Toplak iz Ptuja (tretja v 
Mariboru). 

Za vstop v finale, ki bo septembra 
v Ljubljani, se bo potegovalo 24 
deklet, ki so bile kot najlepše izbrane 
na osmih regionalnih tekmovanjih. 
Škoda, da ga letos ni bilo tudi v Ptu-
ju, ptujska dekleta so si z dosedanji-
mi dosežki to zaslužila. Na lanskem 
tekmovanju za miss Slovenije je 
Alenka Vindiš zmagala. Barbara 
Cenčič pa je bila četrta. Zdravko 
Geržina, nosilec licence za tekmo-
vanje miss Slovenije za miss sveta, je 
ob koncu regionalnih tekmovanj za-
dovoljen povedal, da se v Sloveniji iz 
leta v leto izboljšujejo razmere za iz-
vedbo tega tekmovanja. Javljajo se 
prava dekleta, ki prihajajo 
pripravljena na to in druga tekmo-
vanja. Večji je odziv sponzorjev, pa 
tudi organizacija in izvedba tekmo-
vanj je vedno bolj profesionalna. 
Letošnji izbor za miss sveta bo na 
Sejšelih 22. novembra. 

MG, Foto: Vili Klemenčič Dar ja Koren je z m a g a l a v Žerovincih 

ANSAMBLI PRIHAJAJO NA PTUJ 

Dva festivalska veiera 
v petek in soboto, 5. in 6. sep-

tembra se bodo v Dvorani Cen-
ter na Ptuju ansambli potego-
vali za zlate, srebrne in bronas-
te Orfeje in predstavili nove 
skladbe s produkcije domače 
zabavne glasbe. V petek bo 
nastopilo kar osemnajst an-
samblov, ki jih bo strokovna 
komisija ocenila za zlate, 
srebrne in bronaste. Prisluhnili 
bomo Triu Stanka Fajsa iz 
Rogaške Slatine, Vrtiljaku iz 
Celja, Rogli iz Slovenskih Kon-
jic, Topliškom iz Rogaške Slati-
ne, po dolgih letih prihaja po-
novno Franc Flere s kvartetom 
Stična iz Ivančne Gorice, Cvet 
iz Radeč, Bobri iz Brezovice, 
Blegoš iz Gorenje vasi, Kogras 
iz Zgornje Kungote, Frajkincla-
ri iz Maribora, Franc Potočar iz 
Novega mesta. Vita iz Jesenic, 
Podkrajski fantje iz Velenja, 
Robert Praprotnik iz Ljubljane, 
Zarja iz Tržiča, Jože Seruga s 
Ptuja, Brane Klavžar iz Celja in 
Ekart iz Prepolja pa se bosta po-
tegovala za že tretjo zlato Orfeje-
vo značko. 

V sobotnem večeru novih me-
lodij bomo prisluhnili Bist-
riškemu odmevu iz Slovenske 
Bistrice, Mladim prijateljem iz 
Pesnice, Fantom izpod Rople iz 
Zreč, Bratom iz Oplotnice Strku 
iz Ljutomera, Rosi iz Slovenj 
Gradca, Slovenskemu odmevu 
iz Radeč, Viti iz Jesenic, Petru 
Finku iz Dolenjskih Toplic, 
Šaleškim fantom iz Velenja, 
Kvintetu Sava z Bleda, Mari-
borskemu kvintetu iz Maribora, 
Primorskim fantom iz Pirana in 
Štajerskim baronom z Dravske-
ga polja. Organizator festivala. 
Radio Tednik d. o. o. Ptuj, bo 
dal v prodajo vstopnice že 18. av-
gusta. Vstopnice bodo po 700 to-
larjev. Skupine nad dvajset oseb 
bodo imele vstopnice po 600 to-
larjev, prav tako tudi obiskoval-
ci, ki si bodo kupili vstopnice v 
avgustu. Število teh vstopnic pa 
bo omejeno - približno polovico. 
Vstopnice bodo prodajali na 
sedežu Radio Tednika, v 
Raičevi 6 na Ptuju in v 
predstavništvu Radio Tednika 
v Ormožu. V revijalnem delu 
festivala se bodo predstavili 
lanski zmagovalci, to je ansam-
bel Ekart (z Minko Ekart - na 

posnetku), na ptujski festival pa 
prvič prihajata tudi Strašna 

Jožeta. 
FL 

Ekarti se bodo potegoval i za tret je z lato 
(Foto: Langerholc) 

Kdo bo letos ulovil m o r n a r s k o kap ico Pr imorskih 
fantov (Foto: Langerholc) 
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JURSINCI / PRAZNOVALI SO TRETJI PRAZNIK OBČINE 

S prieško trmo 
uspešni Juršiniani 
NA LOVRENČEVO SO JURŠINČANI PRAZNOVALI TRETJI PRAZNIK 
OBČINE I ŠE ENO USPEŠNO LETO NA PODROČJU INFASTRUKTURE I 
PRVI ČASTNI OBČAN JE PROF. DR. LUDVIK TOPLAK I 14 KLOPOTCEV 
ZA VSE JURŠINSKE VASI IN NOVA ZLOŽENKA PO POTEH OBČINE 
JURŠINCI 
Na god zavetnika fare, Sv. Lovrenca, je majhna slovensko-

goriška občina Juršinci ob koncu tedna praznovala svoj 
tretji občinski praznik. Na lovrenčevo nedeljo je bilo že po 
tradiciji dobro obiskano farno žegnanje, Juršinčani pa so 
pozdravili tudi novomašnika Vita Muhiča in se opoldan 
zbrali na osrednji slovesnosti ob prazniku. Ob tej pri-
ložnosti so podelili tudi občinska priznanja, plakete in lis-
tino častnemu občanu, predstavili pa so tudi nove možnosti 
razvoja turizma v občini. 

Prve prireditve ob prazniku so 
Juršinčani pričeh s športnimi tek-
movanji, ki jih je pripravilo 
domače Športno društvo Slo-
venske gorice. Župan Alojz 
Kaučič pa je ob prazniku med 
drugim povedal: "Dovolj razlogov 
imam, da ob tretjem občinskem 
prazniku z veseljem podam 
poročilo o delu v letošnjem pro-
računskem letu. Končanih je nam-
reč nekaj velikih projektov: 
podzemno telefonsko omrežje, vo-

dovodni sistem za celotno občino 
in dva protipožarna objekta, mod-
ernizali pa smo več kot 8 kilomet-
rov cest. Sanirali smo tudi več cest, 
ki so bile slabo prevozne, inten-
zivno pa se že pripravljamo na 
gradnjo nove telovadnice, kot 
večnamenske dvorane, vrtca in no-
vih učilnic za 9 - letno šolanje. Še 
veliko smo naredili v letošnjem 
letu. Praznovali smo jubileje svo-
jih društev, lahko pa z veseljem 
povem, da šport in rekreacija v naši občini ne zaostajata za razviti-

mi občinami v slovenskem prosto-
ru. S posebnim ponosom in 
zravnano gledam naše občane vseh 
13 vasi in pokončne ljudi s prieško 
trmo in zagnanostjo. Naši občani 
namreč s samoprispevkom, pros-
tovoljnim delom in individualni-
mi pogodbami stojijo ob strani 
nam, ki vodimo ta zahtevni pro-
gram in ki ga še ne bo tako kmalu 
konec. Uspeh vidim tudi v tem, da 
časa ne zapravljamo s strankarski-
mi prepiri. Vsi, ki so zadolženi za 
določena področja, so zavzeti in 
svoje delo opravljajo vestno, s 
skupnim ciljem: za boljši jutri. 
Radi bi se približali razvitim 
občinam Ptujskega in Dravskega 
polja, četudi delamo v manj 
ugodnih razmerah, z manjšimi, 
pa tudi težje pridobljenimi fi-

nančnimi sredstvi. Zadovoljni 
smo s tem kar imamo, zavedamo 
pa se, da so potrebe za normalno 
življenje v občini še večje. Naj 
bodo naši občinski simboli: grb, 
zastava in cvetoči balkoni na naših 
hišah, naš ponos in naše vodilo na-
prej." 

Simbolično je ob prazniku 
občine nove pridobitve na 
področju infrastrukture predal v 
uporabo Simon Toplak, 
predsednik občinskega sveta, ob 
tem pa poudaril, da o uspehu 
občine govori tudi 530 novih tele-
fonskih priključkov in 78 novih 
vodovodnih priključkov. Ob tej 
priložnosti Juršinčani niso pozabi-
li na razvoj turizma, ki mu 
predvsem v zadnjem letu - poleg 
kmetijstva in trsničastva in s pro-
jektom Vinske turistične ceste Slo-
venskih goric - posvečajo več po-
zornosti. Na lovrenčevo nedeljo so 
predsednikom vaškim odborov 
podarili 14 klopotcev, delo 
domačega mojstra, ti pa naj bi že v 
ponedeljek vabili med griče Slo-
venskih goric in jesensko trgatev. 

LETOŠNJA 
PRIZNANJA IN 
PLAKETE 
OBČINE 

Občinski praznik je tudi ena od 
priložnosti, da se občanom in pri-
zadevnim posameznikom vodstvo 
občine zahvali za pomemben pris-
pevek k razvoju in delovanju 
občine. Med letošnje dobitnike 
občinskih plaket sta se vpisala: 
Anton Čeh in dr. Rado Komadi-
na, nekdanji zdravnik v 
juršinskem zdravstvenem domu, 
posebna občinska priznanja pa so 
prejeli: novinar časopisne hiše 
Večer Jože Slodnjak, 88. letni 
Vinko Slodnjak iz Sakušaka in 
Franc Holc iz Zagorcev. Prvo lis-
tino častnega občana so letos 

izročili rojaku prof. dr. Ludviku 
Toplaku, ki je dejal, da listino 
sprejema s posebno lepim občut-
kom in da mu je v posebno veselje, 
ko lahko rodnemu kraju pomaga 
po poti razvoja. Slovesnost ob 
prazniku je bila v Juršincih bogata 
tudi zaradi kulturnega programa v 
katerem so nastopili: učenci ta-
mkajšnje OŠ, godba na pihala, 
člani PD dr. Anton Slodnjak in 
mešani pevski zbor, juršinske gos-
podinje pa so poskrbele za slastne 
domače dobrote in jih ponudil 
vsem obiskovalcem na prazniku. 

Besedilo in posnetki: 
Tatlana Mohorko 

Brez slastnih dobrot juršinskih gospodinja bi si težko 
predstavljal i praznovanje v Slovenskil i goricah. 

V v s a k o v a s so 
predsedn ik i v a š k i h od-
borov odnes l i "občinske" 
k lopotce . ) 

P raznovan je t re t jega p razn ika v Jurš incih je bilo na 
lovrenčevo nedel jo n a d v s e dobro o b i s k a n o . 

Z u p a n o v a č e s t i t k a p r v e m u č a s t n e m u o b č a n u prof. 
dr. Ludviku T o p l a k u 

BARBARIN M O D N I KOTIČEK 

Drugačni 
vzjorci 

Tik pred začetkom nove sezo-
ne, ki bo na modno področje 
prinesla veliko novega, pogle-
jmo še zadnjič trend letošnje-
ga poletja, za katerega pa ne 
moremo trditi, da je pretirano 
osvojil modni trg. Mogoče pa 
je to samo uvod v veliki 
"BOOM", ki nas čaka nas-
lednje leto. 
Ob poplavi trendov, mešanja 
stilov in posnemanja mode mi-
nulih desetletij, se najde le še 
malo kakšen ustvarjalec, ki na-
redi nekaj posebnega in dru-

gačnega. V Italiji se je našla 
peščica oblikovalcev, ki so vso 
težo usmerili v iskanje in odkri-
vanje vzorcev, ki bi na oblačilu 
dobili nek drugačen pomen, kot 
samo popestritev kroja. To pot 
jim je za inspiracijo bila 
predvsem abstraktna umetnost, 
"aotion painting" in novi "pop 
art". Tako imajo tiskani vzorci in 
intarzije pri poletnih kolekcijah 
vodilno vlogo, delno spominjajo 
na prave abstraktne slikarije, 
prav tako pa na italijanski de-
sign in notranjo opremo iz pet-
desetih let. Tokrat so se pojavili 
na hitro uveljavljeni plastični 
materiali, pohištvo in drugi upo-
rabni predmeti, ki so dobili nep-
ravilne oblike, abstraktni vzorci 
so se pojavljali na zavesah, de-
korativnih tkaninah in takorekoč 

vse je dobilo neko novo moder-
no obliko. Značilnosti kolekcij 
so predvsem zanimive barve, ki 
so bile značilne za petdeseta in 
zadnja šestdeseta leta. Veliko je 
bele, ki je kakor slikarsko platno 
nekakšna podlaga za razno-
barvne ploskve in črne črte. Ob-
like so čiste, prevladujejo ravne 
kratke in dolge obleke, mehko 
padajoča dolga krila, ravne tuni-
ke, asimetrični izrezi. Ker so lini-
je tako čiste, so obleke videti 
kot slike in ne potrebujejo, oz. 
sploh ne prenesejo nobenih 
modnih dodatkov. Vzorci, ki iz-
virajo iz "action"-a, so posebna 
smer abstraktnih vzorcev, saj 
vse črte in oblike izhajajo iz 
podzavesti in naključnosti, kot 
sestavni deli pa so tudi packe, 
odtisi, naključno polita barva 
itd. 

BARBARA PLAVEČ 

AREH / BIKERS KLUB BEARS O F SLOVENIA 

Evropsko sreianie motoristov 
Pretekli konec tedna so živali 
na Pohorju imele nemirno 
noč, saj se je tam zbralo 800 
motoristov iz vse Evrope (21 
držav). Naspale so se lahko 
šele v nedeljo popoldan. 

Usnjeni vitezi na jeklenih kon-
jih smo prihajali, kot samotarji 
ali kot skupine v klubih (Red 
Warriors, Roling Bones, Wilde 
Pilots, moto klub Potepuh, 
čoper klub Štajerc, klub Harley 
Davidson iz Nizozemske, Hawk 
Cikles, Steel Roses iz Poljske, 
MAG iz Avstrije, ženski klub 
Black Windows iz Irske in Ku-
rent Klub Ptuj). Srečanje so or-
ganizirali Bikers klub Bears of 
Slovenia in Smučarski klub Bra-
nik. To je bilo prvo tovrstno 
srečanje motoristov na Arehu in 
organizatorji upajo, da ni bilo 
zadnje, saj so pripravili pester 
program, vreden osemdeset tisoč 
nemških mark (vlečenje vrvi, 
metanje kamenja, modno revijo 
erotičnega perila, 50 ur žive glas-
be, striptiz, dobra hrana in 
pijača,...). Nekatere obiskovalce 
pa je neprijetno presenetila 
vstopnina, saj je skoraj vsak ko-
nec tedna, kje kakšno srečanje 
motoristov, vendar brezplačno. 

Tekst in foto: 
MIlan Krainc 

Kultni motor Har ley - Dav idson 

Brez k o m e n t a r j a 
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BERNARDA B. PULKO / DIŠALO JE PO AMERIKI, A BILO JE LE ŽIVLJENJE NEŠTETIH D O G O D I V Š Č I N 

NO€ noiev in oroiia 
lll. 
Lepo potepanje se je ob kon-

cu sprevrglo v nevarno pusto-
lovščino. Zadnji avobus, ki je 
tisto noč bil namenjen iz divjine 
do Hayenisa, mi ni bil naklon-
jen. Čeprav sem imala pri sebi 
vozovnico, sem obnemela ob 
spoznanju, da se me je dotaknil 
le močan sunek zraka, ki ga je 
drveči avtobus vlekel za seboj, 
prekleti hudič, prasec in še kaj, 
se mi je motalo po glavi, ko sem 
nemočna spoznala, da sem nekaj 
minut čez deseto zvečer ostala 
sama, sredi ničesar. Nikjer ni 
bilo žive duše, le veter se je 
nežno pasel po temnih 
prostranstvih. Izmučena in 
lačna, še bolj pa besna sem se us-
edla na rob cestnega pločnika in 
se zazrla v edino lučko v daljavi. 
Predvidevala sem, da je morala 
biti oddaljena kako miljo. Počasi 
sem se pobrala in se napotila 
proti edinemu izhodu tistega 
večera, za katerega se mi še san-
jalo ni, kako se bo končal... 

"Dober večer," sem okorno in 

že kar ravnodušno pozdravila, 
ko sem vstopila v veliko 
razsvetljeno hišo. Med počasnim 
premagovanjem tiste milje mi je 
postajala vse bližja ideja, da je si-
tuacija tako ali tako že dokončno 
zavožena, da do jutrišnjega jutra 
ne bom prispela v Boston niti v 
sanjah in da nima smisla izgubl-
jati živcev in tistih nekaj 
drobcev energije, ki so mi še os-
tali. 

Materinski obraz uradnice, ki 
je sedela za okencem, me je v tre-
nutku, ko sem zaznala razume-
vaj očo toplino, spravil v jok. 
Zasmilila sem se kar sama sebi, 
če ža drugega ni bilo. 

"K načelniku postaje, prosim," 
sem zahlipala. In razumevajoče 
je izginila nakam v notranjost, 
najbrž, da preveri, ali me sme 
spustiti naprej ali ne. V pisarni, 
kamor mi je namignila, naj vsto-
pim, je za veliko pospravljeno 
mizo sedel prijazen mož, 
oblečen v črno uniformo. Njego-
ve prsi so bile okrancljane z ne-
kaj zvezdami in milemu obrazu 
nežnih potez se je uniformirana 

podlaga prav lepo po* la . Vsaj za 
občutek, da je konec koncev le 
moški. 

Možato me je posadil na stol, 
ki je stal na nasprotni strani nje-
gove mize, uperil svoje sinje 
modre oči v izgubljeno dušo in 
prijazno vprašal: 

"Kaj vam smem ponuditi v 
okrepčilo?" 

Še živo sem se spominjala 
nočnega srečanja na policijski 
postaji doma, ko so se moji 
domačini znesli nad avtom z 
ljubljansko registracijo, ne 
vedoč, kako zavedna Štajerka se 
vozim v njem. Neprijazni in 
tečni, da jih morim sredi noči, so 
razmišljali le, kako se me bodo 
rešili v najkrajšem možnem 
času. Pa če bomo uredili kaj ali 
ne. 

No, pa sem pojasnila vso štori-
jo prijaznemu policaju, ki mi je 
medtem že postregel s kozarcem 
soka. Pozorno me je poslušal, 
vsakih toliko je zmajal z glavo, 
potem pa je prijel telefonsko 
slušalko in poklical taksi službo. 
Ko sva ga čakala, sem mu na hit-

ro povedala kdo sem in kaj de-
lam tukaj, od kod prihajam in 
kam nameravam. Ker mu je ne-
kaj na meni očitno vzbujalo zau-
panje, me je oborožil s formular-
ji za prijavo na razpis za poletna 
dela v policiji. Po dvournem 
kramljanju sva se toplo objela in 
si obljubila, da se še slišiva, če se 
naslednje poletje pač ne bom 
odločila, da bi oblekla ameriško 
policijsko uniformo in zatlačila 
pendrek za pas. Vožnja s taksi-
jem je bila pomirjujoča vse do 
izstavitve računa, ki me je 
stanjšal za 50 dolarjev. Pripeljal 
me je na avtobusno postajo, ka-
mor bi morala prispeti že nekaj 
ur prej za samo 8 dolarjev. 
Čakalnica je bila zaprta, pred za-
pahnjenimi vrati pa je posedala 
in popivala črna skupina. Ubogi 
taksist, ki je ljubil Nemčijo, pivo 
in klobase, ker je tam preživel tri 
leta svojega življenja, ni ob 
pogledu na črno družbo hotel 
niti slišati, da bi zapustila njegov 
varni avto. Zato me je na svoje 
stroške zapeljal po zanikrnem 
mestu na nočni ogled znameni-
tosti. Ne vem, zakaj se danes ne 
morem spomniti niti ene več. 
Morda zaradi utrujenosti, ki me 
je premagovala v toplem avto-

mobilu, morda zaradi negoto-
vosti ali zaradi grozljivih spomi-
nov, ki so sledili mojemu 
izkrcanju nekje na obali v bližini 
mestnega pristanišča. Tam sem 
se zakotalila za leseno ograjo z 
vmesnimi špranjami, ki so dovo-
lile pogled skoznjo le od strani, 
pod kotom. Na tlakovanih tleh 
restavracijskega vrta sem se po-
tuhnila med stoli in si želela za-
preti oči in kaj drugega kot vto-
piti se v spanec. Lesena ograja, 
ki je ločevala vrt od parkirišča, je 
bila v naslednji uri le slaba skri-
valnica. Na drugi strani sta se 
ustavila velika bela kombija, iz 
njiju so poskakali tipi v jeansu in 
belih majicah kratkih rokavov 
ter preložili nekaj zabojev tovo-
ra. V težko razumljivi angleščini 
so se še nekaj pogajali, potem pa 
so se zasvetili noži in fantje so se 
začeli prerivati. 

Bo, karkoli že bo, sem si rekla. 
Če sem se prej bala premakniti, 
sem se sedaj kot blisk dvignila iz 
spalne vreče. Kdaj sem uspela 
odpreti zadrgo, niti ne vem. 
Spomnim se le teka in opleta-
jočega nahrbtnika, ki me je tol-
kel po plečih, in spalne vreče, ki 
sem jo vlekla za seboj. Kaj se je 
dogajalo tam daleč za mano, 
pravzaprav niti ne vem. V dalja-
vi sem slišala le rezke krike, hit-
ro za tem še strele iz nekega 
orožja. Tekla sem in tekla, do-
kler se nisem do kraja izčrpana 
privlekla na bencinsko črpalko. 
Bilo je varneje, vsaj zdelo se je 
tako, saj so imeli luči. Pa še WC 
in toplo kavo in krofke. Tako je 
bilo kar nekako lažje dočakati 
zoro in prvi avtobus, ki me je 
odvlekel nazaj v Boston. 

V New York sem prišla že utr-
jena, težave zaradi časovne razli-
ke so bile za mano, nekaj 
uvodnega treninga iz angleščine 
pa tudi. Avtobusna postaja v 
New York Cityju je bila smrdeče 
zatohla in hitro sem si pomagala 
od tam. Vabilo me je mesto, kjer 
sem se počutila že kot doma. 
Znane ulice, trgovine, ulični 

vrvež in rumeni taksiji so se po-
dili mimo mene, ko sem se 
udobno namestila na križišču 
ene od avenij in ulice, ki jo je se-
kala. Nekdo se je ustavil in nakaj 
vprašal, jaz pa sem tako dobro 
odgovorila, da me je povabil kar 
na kosilo. Restavracija je bila ve-
lika in mračna. Kljub temu sem 
opazila migljanje po preprogi, ki 
se je vila skozi ogromen prostor, 
v katerem so miši imele veselico. 
Svetla točka turizma in konku-
rence v Ameriki je ta, da si nihče 
noče privoščiti slabega glasu. 
Zato je bilo nesporno, da bo tisto 
kosilo takoj, ko bova poklicala 
natakarja in se pritožila, zastonj. 
Moj novi nemški znanec si je do-
volil nedokončani obrok celo za-
viti in odnesti s seboj. Meni pa je 
še ves dan sililo na bruhanje in 
niti spomniti se nisem hotela na 
tisto, kar sem pustila na 
krožniku. Po neuspelem kosilu 
sva se spočila v bližnjem parku, 
jaz pa sem se pred odhodom v 
novo šolo oskrbela še s filmi, ki 
so vse prekmalu izginjali v 
požrešnem fotoaparatu. 

Šola, kamor sem bila povablje-
na, je bila v istoimeni državi, ne-
kaj ur južno od glavnega mesta. 
Prihod in druge začetne formal-
nosti so bile dobro organizirane. 
Čakalo me je stanovanje v hiši 
ob robu nečesa, čemur ne 
poznam imena: nekaj šolskih 
poslopij, knjižnica, spalnice, je-
dilnica, lesna ter umetniška de-
lavnica, ravnatelj eva vila in hiše, 
kjer je bival personal, ambulan-
ta, konjušnica s hipodromom, 
rokometna, nogometna in košar-
karska igrišča, velik ribnik in 
igrišče za golf in tenis je bilo vse, 
kar je premogla ena najstarejših 
in najuglednejših zasebnih šol, 
namenjena otrokom z disleksijo 
(motnje pozornosti). Šola je bila 
od najbližjega zaselka oddaljena 
petnajst minut vožnje, vse 
našteto pa je bilo razmetano na 
kakih petih kvadratnih kilomet-
rih razgibane gričevnate pokraji-
ne. 

Manhattan (New York) 

PISE: BRANKO VNUK / KRATEK PREGLED ZGODOVINE NEKDANJEGA PTUJSKEGA DOMINIKANSKEGA SAMOSTANA 

Dominikanski 
samostan 

Zanimiv je tudi Curkov opis 
južne cerkvene fasadne ste-
ne, ki ga pokriva okrušen 
baročni omet s sledovi štirih 
naslikanih stebrov, ki "nosijo" 
1,5 metra široko maltasto og-
redje, obrobljeno s profilira-
nim zidcem in fabionom, ter 
njegovo opozorilo, da so 
baročna okna v južni in sever-
ni steni bila ob etažiranju cer-
kvene notranjščine po letu 
1826 na pol zazidana. 

Kar se tiče drugih avtorjev, ki 
so po pravilu opisovali le 
baročno cerkveno fasado (N. 
Šumi, J. Curk, J. Mikuž, M. 
Ciglenečki itd.), lahko 
rečemo, da ni kakšnih po-
sebnih novih ugotovitev, ra-
zen da nastanek fasade dati-
rajo v čas okrog leta 1710, pri 
tem pa se stereotipno naslan-
jajo na že znane Steletove 
ugotovitve. 

Lit.: F. KOVAČIČ 1914, pas-
sim; F. ŠTELE 1927, p. 116; 
F. ŠTELE 1928, pp. 185-191; 
F. ŠTELE 1929, pp. 55-57; F. 
ŠTELE 19338, passim; J. 
GREGORČ 1951, p. 24s; M. 
2ADNIKAR 1955 - 1957, pp. 
98 - 102; I. in J. CURK 1965, 
p. 12; J. CURK 1969, p. 169s; 
I. KOMEU 1969, p. Xlls; N. 
ŠUMI 19698, p. 124; N. ŠUMI 
1969b, pp. XXXIII, 22, LXXI; I. 

in J. CURK 1970, passim; I. 
KOMEU 1973, p. 130s; J. 
CURK 1974, passim; N. 
ŠUMI 1975, p. 46; J. CURK 
1976, J. MIKUŽ 1987, pp. 54, 
58; pp. 4 9 - 5 1 ; J. CURK 
1989, pp. 237-241; J. CURK 
1993, p. 134s; M. CIGLE-
NEČKI 1995, pp. ;B.VNUK 
1996, passim, cf. tam 
podrobneje citirano literaturo 

Samostanska cerkev v 13. 
stoletju - izvajanja 

V dosedanji obravnavi prvot-
ne cerkve Marijinega vnebov-
zetja nekdanjega ptujskega 
dominikanskega samostana 
smo lahko ugotovili, da je 
kljub precejšnemu številu 
člankov, ki se posvečajo do-
minikanskemu samostanu kot 
celoti tako iz zgodovinskega 
kot umetnostnozgodovinske-
ga stališča, podoba prvotne 
samostanske cerkve še zme-
raj dokaj nejasna. Ob tipološki 
razlagi so se avtorji (F. Štele, 
J. Gregorič, I. Komelj, J. Curk) 
naslanjali na nezanesljiv Stie-
rov načrt mesta in na primerja-
vo z mlajšo ptujsko minoritsko 
cerkvijo. Vsi avtorji so cerkev 
označevali za zgodnjegotsko 
(tudi Zadnikar), ki tipološko 
kaže vse značilnosti arhitektu-
re beraških redov. Edini, ki je 
ugotovil romansko poreklo 

cerkvene ladje, je J. Curk, ki je 
v svojih kasnejših člankih to 
ugotovitev upošteval, se pa 
žal ni spustil v podrobnejšo 
obrazložitev te romanske 
faze, ki cerkev kaže v povsem 
novi luči. 

Problematika datacije in zas-
nove prvotne samostanske 
cerkve v 13. stoletju ter nasta-
nek dolgega kora 

a) Datacija 
Za okvirno datacijo, ki 

izpričuje obstoj prvotne domi-
nikanske cerkve ter gradnjo 
novega dolgega kora, se lah-
ko poslužimo zgodovinskih 
podatkov, ki jih navaja samos-
tanska kronika in naj bi bili 
prvič zapisani okrog leta 
1272, kasneje pa so bili 
večkrat prepisani. 

Na prvem mestu je to gotovo 
omemba ustanoviteljice 
ptujskega dominikanskega 
samostana Matilde, vdove po 
plemenitem in uglednem Fri-
deriku lil. (starejšem) 
Ptujskem, ki je leta 1230 z do-
voljenjem salzburškega 
nadškofa Eberharda II. usta-
novila samostan. V zvezi z 
Matildo se omenja cerkvena 
oprava, ki jo je podarila: "De-
dit insuper multa pulchra et 
bona ecclesiastica ornamenta 

/.../" Matilda je umrla 29. sep-
tembra 1253 in je bila pokopa-
na v samostanu v Reinu. Leta 
1235 podelita salzburški 
nadškof Eberhard II. in og-
lejski patriarh Bertold vsem, ki 
se udeleže pridig ptujskih do-
minikancev, po štirideset dni 
odpustkov. Oba pa samos-
tanska kronika šteje med po-
sebne dobrotnike ptujskega 
konventa. Kronika omenja 
tudi gornjegrajskega opata Al-
berta, ki je za cerkev daroval 
velik srebrn kelih in vso opra-
vo za slovesno službo božjo: 
"Item dominus Albertus abbas 
de Obernburg /.../ Nam ad 
edificium dormitorii denario-
rum marcam dedit, et ad 
sacristiam calicem argenteum 
satis magnum, et sacerdotale 
integrum paramentum et dal-
maticam et subtile, et ad lu-
men ecclesie dimidiam so-
mam olei annuatim." Gornje-
grajski opat Albert se omenja 
v letih 1228 do 1238, vendar J. 
Zahn pravi, da ni znana nobe-
na njegova listina, ki bi se 
nanašala na ptujski konvent. 
V prvem letu svojega pontifi-
kata papež Inocenc IV. (1243 -
1254) proglasi dominikanske 
cerkve za konventualne in do-
voli, da imajo ob njih laiki svo-
ja pokopališča. Leta 1250, 
dne 13. marca, na Dunaju 
ptujskemu dominikanskemu 
samostanu podeli prošt Kon-
rad pri sv. Gvidu v Speyerju 
več milosti, kot. npr. pravico 
do pokopa vernikov pri njih. 
Na tem mestu ni odveč še en-
krat omeniti, da so imeli 
Ptujski gospodje v domini-
kanski cerkvi (samostanu) 

svojo grobnico, kot to izvemo 
iz Bernardove listine iz leta 
1399 (/•/• begrebnuecz darinne 
habent), v njihovi cerkvi pa je 
svoj poslednji mir leta 1438 
našel tudi zadnji Ptujskih gos-
podov, Friderik IX. Naslednji 
pomemben podatek pa je 
omemba savinjskega arhidia-
kona Konrada, ki je omogočil, 
da se je zgradil nov kor: "/.../ 
dominus Conradus archidia-
conus Sevnie plebanus de 
Vraslaus qui dedit operam 
quod data fuit Fratribus que-
dam elemosina satis magna 
de guodam confraternitate ar-
chidiaconatus sui, cuius pecu-
nie ocasione edificatus fuit 
chorus noster nouus quia 
Fratres antea habuerunt cho-
rum satis humilem et despec-
tum". Za datacijo tega novega 
kora sta pomembni še dve lis-
tini iz petdesetih let 13. stolet-
ja, ki govorita o posvetitvi no-
vega kora. Starejša listina je 
bila izdana 8. oktobra leta 
1252, v njej pa kardinal Hugo 
pri sv. Sabini podeljuje 
določeno število dni 
odpustkov za čas posvetitve 
cerkve. Mlajša listina je bila iz-
dana 25. januarja leta 1255, v 
njej pa salzburški nadškof Fi-
lip ptujskim dominikancem 
dovoljuje, da si za posvetitev 
cerkve lahko izberejo katere-
gakoli škofa iz njegove 
nadškofije. In končno se leta 
1292, dne 31. januarja, v listi-
ni, izdani v Salzburgu, ki jo je 
izdal regensburški škof Hen-
rik, omenja kapela sv. Katari-
ne. 

Lit.: J. ZAHN 1879a, pp. 3 -

11; J. ZAHN 1879b, passim; 
J. JANISCH 1885, p. 460s; J. 
ZAHN 1903, passim; F. 
KOVAČIČ 1914, pp. 5s, 8; J. 
MLINARIČ 1989, p. 56; B. 
VNUK 1996, passim, cf. tam 
podrobneje citirano literaturo 

b) Zasnova prvotne samos-
tanske cerkve 

Kljub precejšnjemu številu 
ohranjenih pisnih zgodovinskih 
virov, iz njih ne izvemo ničesar 
o videzu pn/otne samostanske 
cerkve. Zato nam poleg ohran-
jene stavbne substance prvot-
ne samostanske cerkve, ki se 
skriva pod današnjo baročno 
preobleko, za rekonstrukcijo 
podobe prvotne cerkve poma-
gajo ohranjeni slikovni viri. V 
mislih imamo predvsem utrje-
valna načrta mesta Ruja iz leta 
1644 in 1657, ki prikazujeta 
stvarno stanje ptujskih fortifika-
cijskih objektov, in štiri ohranje-
ne vedute Ruja iz druge polovi-
ce 17. stoletja. 

Ker Stierov načrt iz leta 1657 
kaže obe cerkvi beraških re-
dov kot obokani, slopni trila-
dijski baziliki, sta že F. Štele in 
J. Curk podvomila v verodos-
tojnost, vsaj kar se tiče tloris-
ne zasnove dominikanske in 
minoritske cerkve, Stierovega 
načrta, ki obstaja v več verzi-
jah in kopijah. Še najbolj vero-
dostojen načrt je po J. Curku 
najstarejši načrt, ki ga je izde-
lal Tobias Kreiztaller leta 
1644. 



TEDNIKOVO NAGRADNO VPRAŠANJE 

Ali prepoznate kraj na fotografiji? 

Fotograf i ja: Ali pozna te kraj na fotografi j i? Foto M i lena Zupanič . 

Iz ptičje perspektive je videti vse nekoliko dru-
gače. V prejšnji, 32. številki Tednika smo objavili 
kidričevsko tovarno aluminija Talum, v 31. šte-
vilki Tednika pa Moškanjce. Nagrado prejme: 
Adolf Belšak, Goričak 4,2283 Zavrč. 

Dobro si oglejte današnjo fotografijo. Med 
Vašimi pisnimi odgovori, ki jih boste poslali. 

izključno na dopisnici, do četrtka, 21. avgusta, na 
naslov Uredništvo Tednika, Raičeva 6, Ptuj, bomo 
ponovno izžrebali nagrajenca. V pisarni 
uredništva ga bosta čakali dve vstopnici za festival 
domače zabavne glasbe, ki bo septembra. 

M Z 

PTUJ / SLOVESNOST ZLATE POROKE 

Zfcifoporočen cci Fers 

Z l a t o p o r o č e n c a Juli ja in Ludvik Ferš. 
(Foto: Langerholc) 

Pred matičarja sta po 50. letih 
zakona znova stopila Julija in 
Ludvik Ferš iz Dražencev, slo-

vesnost zlate poroke sta ob kon-
cu minulega tedna praznovala s 
sorodniki in prijatelji. 

Zlata nevesta Julija, rojena 
Krajnc, se je rodila 14. februarja 
1926. leta v Dražencih, zlati 
ženin Ludvik pa 9. avgusta 1927 
v Zg. Pristavi. Julija je vsa ta leta 
doma gospodinjila in skrbela za 
družino, Ludvik pa je delal kot 
elektromonter. V zakonu se je 
zlatoporočencema Ferš rodilo 
pet otrok, danes pa se že veselita 
z enajstimi vnuki in petimi 
pra vnuki. 

TM 
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MARKOVCI / SREČANJE UPOKOJENCEVPODRAVJAIN PRLEKIJE 

'Vadaimo letom žMieni^' 
potem ko so se slovenski upokojenci letos že družili v Cel-
ju, pa so četrič zapored srečali tudi upokojenci Podravja in 
pumuija v Markovcih, kjer se jih je zbralo blizu 5 tisoč pod 
letošnjim sloganom Dodajmo letom življenje. Markovčani 
$0 se izkazali kot odlični gostitelji, dodali so delček svoje 
folklore h kulturnemu programu, sobotni dež pa množice 
upokojencev ni uspel pregnati. Slavnosta govornika na 
srečanju v Markovcih sta bila Mirko Bemhard, predsednik 
Območne zveze društev upokojencev Ptuj in Vinko Gobec, 
predsednik Zveze društev upokojencev Slovenije. 

Uvodni govor na srečanju je 
imel Mirko Bernhard, ki pa je 
med drugim povedal:" Upoko-
jenci smo dobro organizirani, 
enomi, zelo aktivni in se ob ta-
lcih srečanjih, kot je letošnje v 
Markovcih, obveščamo o naših 
aktivnostih in problemih z na-
menom, da tudi širša javnost 
izve o delovanju te naše po-
membne organizacije. Nismo se 
pustili in se ne bomo odriniti na 
obrobje dogajanj v družbi, vse 
skozi pa delujemo na področjih, 
ki so za našo populacijo tudi za-
nimiva. Naš temeljni namen je 
in ostaja dobra organiziranost 
upokojencev v društvih upoko-
jencev in ZDU Slovenije z 
večjim vplivom na dogajanje v 
naši družbi in prizadevanju, da 
smo upokojenci povezani z 

mlajšo generacijo in še sposobni 
sooblikovati družbo jutrišnjega 
dne. Na preteklih volitvah smo 
spoznali, da so upokojenci tudi 
dober politični partner, odločno 
pa smo zahtevali, da se pokojni-
ne usklajujejo s plačami in v 
čemer smo v načelni ravni tudi 
uspeli. Potem ko je bil lani spre-
jet nov zakon s katerim nam je 
bil vzet poračun pokojnin, je 
ZDUS vložil ustavni spor, letos 
pa so naša prizadevanja narav-
nava v smeri povišanja regresa. 
Vlada naših prizadevanj ni v ce-
loti uresničila, saj smo zahtevali 
enkratno izplačilo regresa z ju-
nijsko pokojnino, regres pa 
bomo dobili v dveh delih. Tudi 
današnji ekonomski položaj 
upokojencev ni zavidanja vre-
den, saj prejema pokojnino do 

50 tisč SIT 225 tisoč upokojen-
cev. Najpomembnejše naloge 
ZDUS ostajajo tudi v prihodnje 
v ospredju: predvsem dobra or-
ganiziranost in ustrezni progra-
mi dela, da bi se povečalo 
članstvo v upokojenskih vrstah, 
večja skrb po druženju upoko-
jencev in aktivno ter strokovno 
sodelovanje v razpravah o refor-
mi pokojninskega sistema." 

Vinko Gobec, predsednik 
ZDUS, je tudi tokrat imel poli-

tično obarvan govor, v katerem 
je najbolj glasno poudaril priza-
devanja slovenskih upokojen-
cev po povišanju regresa in v 
čemer so bili tudi uspešni. Me-
nil je, da bi se ob tem morali za-
hvaliti poslancem v državnem 
zboru ter dodal, da upokojenci 
pa vendarle ničesar ne želijo 
vsiljevati v naši družbi. Tone 
Delak, vodja poslanke skupine 
DeSUSa pri državnem zboru, pa 
je v svojem nagovoru povedal, 
da bo jeseni v obravnavi nov po-

kojninski zakon. Po njegovem 
je upokojenska stranka dosegla 
letos dobre rezultate, glavni re-
zultat pa je zagotovo izplačilo 
regresa, saj naj bi za tem stala 
tudi pomembna organizacijska 
sila v stranki. 

Nekaterim dolgim nagovorom 
je pozneje sledil še kulturni pro-
gram, ko so zapeli mešani pev-
ski zbori društev upokojencev 
Ljutomer, Središče ob Dravi in 
Ptuj, nastopila je tudi domača 
folklorna skupina Anton Jože 

Štrafela Markovci, FS iz Ljuto-
mera, zaplesali so kurenti in za-
pele dornavske liikarce. Ob kon-
cu se je v imenu letošnjih gosti-
teljev upokojencem Podravja in 
Prlekije zahvalil Janez Majer, 
predsednik DU Markovci, upo-
kojenci pa so tega dne že kovali 
nove načrte za prihodnje peto 
srečanje. 

Tekst in posnetka: 
Tatjana Mohorko 

Slavnostni nagovor je imel 
Vinko Gobec, predsednik 
ZDUS. . 

Srečanje upokojencev v Markovcih je bilo množično obiskano. 

Vinarstvo Slovenske gorice Haloze uvaja v vinogradih v 
Majskem vrhu evropske metode gojenja vinske trte. Meto-
do, ki jo v evropskih vinogradniških območjih že dolgo poz-
najo, so poskusili na laškem in renskem rizlingu, tramincu 
in sauvignonu. 

Vinogradnik Stanko Milošič iz Majskega vrha drži v rokah 
grozdje, ki so ga že odstranili. Foto GM 

Postopek poteka tako, da na 
trsu odstranijo tretjino grozdja 
in listja zato, da se v preostalem 
grozdju nabere več sladkorja in 
drugih aromatskih snovi, pa 
tudi trs je bolje osončen in prez-
račen, tako pa se izognejo raz-
nim boleznim. S tem postop-
kom bi radi dobili bolj kvalitno 
vino, ki bi lahko konkuriralo na 
evropskem trgu vina, je pojasnil 
tehnični direktor Vinarstva Al-
bert Gonc. Poskus opravljajo pri 
vinogradnikih Stanku Milošiču, 
Ivanu Koledniku in Marjanu 
Kramerju, ki se bodo na račun 
kvalitete odpovedali količini 
pridobljenega vina. Če bo po-
skus uspel bo steklenica enega 
od teh vrst vina stala od 1000 do 
5000 sit. 

G. Milošič 

MOSTJE / SPOMINSKA SLOVESNOST V GOZDU LAZE 

Tudi letos je bila 8. avgusta v Mostju, ob spominskem obeležju 
zadnjega boja Slovenskogoriške - Lackove čete, spominska 
slovesnost. Krajšo komemoracijo so skupaj pripravili občina 
Juršinci, Območno združenje borcev in udeležncev NOB Ptuj 
in Klub brigadiijev MDB Ptuj, udeležili pa so se je tudi neka-
teri borci Lacokove čete iz Maribora. 

Še do lani je bil 8. avgust praz-
nik mestne občine Ptuj, od letos 
naprej pa bo ta dan samo spo-
minski dan v občini Juršinci, v 
zgodovino NOB na Slovenskem 
pa je zapisan že 55 let. Predsed-
nik borčevske organizacije Ivo 
Rau je v svojem nagovoru pou-
daril pomen praznovanja in 
znova spomnil na dogodke iz 
avgusta leta 1942 v Pesniški do-
lini, ko se je skupina desetih 
partizanov še zadnjič spopadla z 
okrog 80 nemškimi orožniki in 
policsti, boj pa je bil končan v 
večernih urah. Rau je med dru-
gim povedal: "Spomin na ta do-
godek želimo ohraniti za večno, 
tudi za poznejše rodove in zato 
smo se z občino Juršinci dogo-
vorili, da bomo ta dan prazno-

vali kot spominski dan in se 
bomo tako spomnili vseh ude-
ležencev boja v teh krajih." Tudi 
juršinski župan Alojz Kaučič je 
v kratkem spomnil na krut do-
godek izpred mnogih let, ki je 
terjal življenja naših ljudi. Dejal 
je, da je prav, da se na teh mes-
tih spomnimo ljudi in krvavih 
bojev in dodal: "Vsako leto pa se 
naj v Mostju pripravi en spo-
minski dan". Krajše spominske 
slovesnosti so se udeležili tudi 
predstavniki vodstva mestne 
občine Ptuj: podžupan Ervin 
Hojker in predsednik mestnega 
sveta Milan Čuček, nekateri še 
živeči borci Slovenskogoriške -
Lackove čete in pa sorodniki ter 
prijatelji padlih v godzu Laze. 

Nikakor pa letošnje spominske 
slovesnosti v Mostju ne bomo po-
zabili zaradi močnega smradu 
gnojnice, ki jo je ravno na ta av-
gustovski dan na travnik okrog 
spominskega obeležja navozil 
najverjetneje lastnik te zemlje. 
Kdorkoli je že to, mu to ni v čast. 

T. Mohorko 

Skupaj so delavci UNZ Maribor letos obravnavali 2992 
kaznivih dejanj, kar je za 4,1 odstotka več kot v lanskem 
prvem polletju in predstavlja 17,1 odstotka kriminalite-
te, obravnavane v celotnem Slovenskem prostoru, so po-
vedali na tiskovni konferenci. Raziskanost kaznivih de-
janj se je povečala s 60,6 na 62,1 odstotka. 

Zanimivo je, da se je povečal 
gospodarski kriminal. V 
letošnjem prvem polletju so 
obravnavali 299 kaznivih dejanj 
gospodrske kriminalitete, kar je 
za 5,7 odstotka več kot v ena-
kem obdobju lani. Porast gre v 
veliki meri na račun povečanja 
števila kaznivih dejanj zoper de-
lovno razmerje in socialno var-
nost, saj beležijo predvsem veli-
ko število kaznivih dejanj 
kršitve pravic iz socialnega za-
varovnja, ter kršitve temeljnih 
pravic delavcev. Skupno število 
kaznivih dejanj s tega področja 
se je povečalo kar za 311 odstot-
kov. Še vedno predstavljajo 
večino gospodarske kriminali-
tete poslovne goljufije, sledijo 
pa kazniva dejanja ponarejanja 
in uporabe ponarejenih vredno-
tic oz. vrednostnih papirjev, 
zlorabe položaja ali pravic, ter 
poneverbe. V primerjavi z ena-
kim obdobjem lani se delež go-
spodrske kriminalitete v struk-
turi vse kriminalitete ni bistve-

no spremenil. Gospodarska kri-
minaliteta letos v skupnem, šte-
vilu kaznivih dejanj predstavlja 
deset odstotkov, medtem ko je 
lanski delež znašal 9,8 odstotka. 
V okviru celotne Slovenije 
predstavljajo kazniva dejanja 
gospodarske kriminalitete, ki so 
bila odkrita in obravnavana na 
območju UNZ Maribor, 11,7 
odstotka. Na tiskovni konferen-
ci UNZ Maribor so povedali, da 
se je število kaznivih dejanj, po-
vezanih z mamili povečalo za 
200 odstotkov. Kriminalisti so 
lani, v pol leta napisali 27 
tovrstnih ovadb, letos pa že 59. 
Letos so zabeležili že 154 kazni-
vih dejanj, povezanih z orožjem, 
lani pa v pol leta 133. Zaradi 
suma storitve kaznivega dejanja 
so v letošnjih šestih mesecih 
ovadili državnemu tožilstvu 
2398 osumljencev, kar je 1.3 od-
stotke več kot v enakem obdob-
ju lani. Tudi v letošnjjih šestih 
mesecih je bila večina kaznivih 
dejanj, ki so jih zabeležili delav-
ci UNZ Maribor, storjenih na 
območjih upravnih enot Mari-
bor in Ptuj. Najbolj varen dan v 
tednu je četrtek, največ kazni-
vih dejanj pa se pojavlja v sobo-
to. V strukturi splošne krimina-
litete prevladujejo premoženjski 
delikti kar s 77,7 odstotinim 
deležem, sledijo krvni delikti, 
ki predstavlajo 5,2 odstotka 
splošne kriminalitete, nato so 
kazniva dejanja zoper javni red 
in mir, ki predstavljajo 2,5 od-
stotka, medtem ko vsa ostala 
kazniva dejanja skupaj pred-
stavjajajo 14,6 odstotka splošne 
kriminalitete. Znotraj pre-

moženjskih deliktov so, poleg 
navadnih tatvin, številčno naj-
močneje zastopane velike tatvi-
ne, predvsem vlomi v avtomobi-
le, v stanovanjske hiše, vikende, 
ulični ropi, v kioske ter v trgov-
ske in gostinske lokale. Zato 
kriminalisti opozarjajo, da še 
posebej v času dopusta sami 
poskrbimo za varnost svojega 
premoženja. V šestih mesecih 
letos so delavci na območju 
UNZ Maribor obravnavali med 
osumljenci kaznivih dejanj tudi 
360 mladoletnikov, in to je v 
primerjavi z lanskim obdobjem 
za 11,3 odstotka manj. Letos so 
zabeležili že 6 umorov in 6 po-
skusov umora. Skoraj tretjina 
vseh umorov in poskusov umo-
ra, ki se zgodijo na Slovenskem, 
je na mariborskem območju. 
Vsi pa so že raziskani. Na našem 
območju narašča število spolnih 
deliktov, kjer so žrtve otroci in 
mladoletniki. Gre za spolne na-
pade in spolno nasilje nad otro-
ki. V tem obdobju so obravna-
vali že 11 takih primerov, lani 
pa en primer. Kot je povedal 
vodja oddelka za splošno krimi-
naliteto Vlado Maksimovič, se 
te stvari še povečujejo, saj so v 
prešnjem tednu k preiskovalne-
mu sodniku pripeljali očeta z 
območja Slovenske Bistrice, ki 
naj bi posilil svojo 16 - letno 
hčerko. Policisd so v šestih me-
secih obrvanavali 3622 promet-
nih nesreč, od tega 19 s smrtnim 
izidom, 661 s telesnimi poškod-
bami in 2942 z materialno 
škodo. V primerjavi z enakim 
obodbjem preteklega leta se je 
skupno število nesreč sicer 
povečalo za 4 odstotke, vzpod-
budnejša pa je ugotovitev, da je 
bilo kar 47 odstotkov manj nes-
reč s smrtnim izidom. Letos je 
torej na naših cestah umrlo 19 
ljudi, lani v tem času pa 44. 

MS 
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PItininski tabor 
Planinski tabori za otn)ke in mladino so v ormoškem planinskem 
društvu tradicionalni in potekajo brez prekinitve že 18 let. Namen-
jeni so mlajšim planincem, število udeležencev iz leta v leto niha, 
vedno pa jih je med 20 in 25. Rekordna udeležba je bila pred leti 
na Jezerskem, kjer se jih je zbralo okn^ 80. 

Letos je na Pokljuki nepoza-
ben teden preživelo 22 mladih 
planincev, spremljalo pa jih je 
tudi 10 odraslih. Za kuhinjo je -
kot vedno - skrbela Štefka Pe-
tek, ki je z ognjišča čarala slast-
na kosila in večerje. 

laninci so se z vlakom odpelja-
li iz Ormoža do Ljubljane, tam 
pa jih je že čakal avtobus, ki jih 
je odpeljal na Pokljuko. Na le-
pem prostoru so postavili šoto-
re, malo nižje pa so taborili tudi 
mladi gasilci s katerimi so odi-
grali kar nekaj nogometnih te-

kem. Vsak dan so si pripravili 
krajši izlet. Podali so se do Pokl-
juške soteske, Oskovnice, Krni-
ce, Zajamnikov in Zatrnika. 
Najzahtevnejša pa je bila dvod-
nevna tura na Kredarico. Pla-
ninci so bili stari od 9 do 17, 
zato so na Kredarico odšli po 
treh različnih poteh, ki so ustre-
zale njihovi trenutnim sposob-
nostim. Prespali so v koči na 
Kredarici, drugi dan pa so se 
prav tako po različnih poteh 
spuščali. Vreme jim je bilo večji 
del naklonjeno, edino drug dan 
jih je poškropilo malo dežja. 
Najmljaši udeleženki dveletna 
Ana in nekoliko mlajša Ana 
Marija sta to turo izpustili in sta 
ostali kar v taboru na Pokljuki. 

troci so še posebej uživali na 
pikniku, ki ga priredijo vsako 
leto. Vedno znova so navdušeni 
nad tem, da si lahko sami 
spečejo svojo klobaso na ognju. 
Doživetje zase je tudi spanje v 
šotorih, ki pa ni trajalo predol-
go, saj se dan v planinah prične 
zgodaj. Predsednik planinskega 
društva Ciril Ambrož je pove-
dal, da se udeleženci v poletni 
tabor vračajo vsako leto znova. 
Poškodb - če ne štejemo žuljev -
ni bilo. Tudi za varnost je v pla-
ninah poskrbljeno. Na taborih 
je vedno dovolj odraslih vodni-
kov in otroke, ki jih je morda 
strah, skrbno navežejo. 
Ormoško planinsko društvo 
ima 320 članov. Zanimivo je, 
kako se spreminja struktura čla-
nov.Nekoč je bilo veliko otrok, 
danes pa je razmerje v korist 
odraslih članov. Planinski tabo-
ri propagirajo zdrav način živl-
jenja, gibanje, ljubezen do pla-
nin, prijateljstvo. Tabori so nar-
avnani vzgojno, vzgaja pa se 
predvsem z vzgledom. Vodni-
kom je danes veliko lažje otro-
kom razložiti pravila obnašanja 
v planinah, saj se je tudi misel-
nost ljudi, ki se podajo v planine 
precej spremenila. Ciril Ambrož 
je povedal, da so naše planine 
postale izjemno čiste in da smeti 
ob planinskih poteh skoraj ni. 
Oko pa se spočije tudi na čudo-
vitih planiskih rožah, ki jih je 
vedno več. 

vki 

Foto: Ciril Ambrož. 

PLANINSKI 
KOTIČEK 

Dolomiti 
PD Ptuj organizira dvod-

nevni izlet v Italijanske 
Dolomite - skupina Corti-
na d'Ampezzo (Monte 
Cristalo - 3221 m). 

Odhod bo v petek, 
15 J . 1997, zjutraj (po dogo^ 
voru). Vožnja z osebnimi 
avtomobili v smeri Gorenj-
ske, prek mejnega prehoda 
Rateče v Italijo in mimo 
Trbiža proti Tolmezzu in 
Cortmi d'Ampezzo. Opre-
ma; planinska za visoko-
gorje (topla oblačila, dobra 
obutev), plezalni pas, dve 
vponki in pomožna vrvica 
ter čelada in veljaven potni 
list Predvideni stroški pre-
voza so 6.000 SIT in 50.000 
lir za prenočišče. Hrana in 
pijača iz nahrbtnika. Prija-
ve v pisarni društva ali pri 
Janezu Vertiču (tel. 7M-
268) do torka, 12.8.1997, 

Izlet vodita Janez Vertič 
in Sandi Kelnerič^ 

Odbor za informiranje in 
propagando PD Ptuj 

NOVI (STARI) PREDSEDNIKI 
V večini državna območja nek-

danje Jugoslavije imajo letos 
predsedniške volitve. Na nepos-
rednih volitvah na Hrvaškem je 
(to poletje) spet prepričljivo 
zmagal dr. Franjo Tudžman in 
tako začel svoj tretji predsed-
niški mandat. Srbsko - črnogor-
ski zvezni parlament je nedavno 
za predsednika Zvezne republi-
ke Jugoslavije (ZRJ) izvolil Slo-
bodan Miloševica, dosedanjega 
srbskega predsednika, 
miloševič je sicer po razpadu 
Jugoslavije od leta 1991 (ne gle-
de na to, kdo je bil formalni 
predsednik ZRJ) svet priznaval 
kot prvega in najodločnejšega 
človeka te nove državne tvorbe. 
Konec leta bomo tudi v Sloveniji 
volili predsednika države. Vsa 
dosedanja predvidevanja dajejo 
spet največ možnosti dosedan-
jemu predsedniku Milanu 
Kučanu, ki je že napovedal svojo 
kandidaturo. V Bosni in Herce-
govini so po daytonskem miru 
(po vzorcu nekdanje SFRJ) 
vzpostavili troglavo predsedstvo 
s predstavniki treh konstitutivnih 
narodov - Bošnjakov (mislima-
nov), Srbov in Hrvatov, ki mu v 
prvem mandatu predseduje Alija 
Bošnjak Izetbegovič. V Makedo-
niji čaka na nove predsedniške 
volitve Kiro Gligorov. V Črni gori 
pa se bosta v kratkem na pred-
sedniških volitvah najverjetneje 

pomerila dva nekdanja največja 
prijatelja (in Miloševiceva zaup-
nika) Momir Bulatovič, sedanji 
predsednik in Milo Oukanovic, 
sedanji premier, ki sta v zadnjih 
mesecih postala velika medse-
bojna na soprotnika. Prav goto-
vo ni samo nakjjučje, da ostajajo 
na predsedniških pozicijah v 
državah, ki so tvorile nekdanjo 
SFRJ, osebnosti, ki so odigrale 
najpomembnejšo vlogo ob pro-
padu stare države, čeprav je 
čudno, da so med njimi tako 
poraženci kot zmagovalci. Vse-
kakor še naprej ostaja nepo-
jasnjeno predvsem zmagoslavje 
poraženca Slobodana 
Miloševiča. Miloševič je imel si-
cer ob tokratnih predsedniških 
volitvah opravek z vidnimi zna-
menji črnogorskega nezado-
voljstva in razkola. Eno izmed 
očes v isti glavi, kot je nekoč de-
jal za Črno goro sam Miloševič, 
čedalje določneje kaže svoje ne-
zadovoljstvo z vlogo druge violi-
ne v zvezni državi Jugoslaviji. 
Črna gora se večinsko upira us-
tavnim spremembam, ki bi jo 
dokončno (tudi formalno) spra-
vile v podrejen položaj s Srbijo. 
V Beogradu zdaj o Črni gori že 
povsem odkrito govorijo kot o 
nekakšni drugi Sloveniji, ki naj bi 
poskušala razbijati zvezno 
državo. Razmere bodo postale 
zagotovo še bolj zapletene, če 

bo na predsedniških volitvah 
zmagal sedanji predsednik 
črnogorske vlade Milo Džukano-
vič (kar sicer napovedujejo ne-
katere predvolilne raziskave. 
Džukanovič namreč javno govo-
ri, da Miloševič zaradi svoje pre-
teklosti ne more voditi Srbije in 
Jugoslavije v novo kvaliteto. 
Miloševič je s svojo srbsko uni-
taristično politiko zagotovo naj-
zaslužnejši za propad Jugoslavi-
je in zaradi tega bi ga lahko sla-
vili vsi tisi (tudi v Sloveniji), ki so 
v nekdanji državi hrepeneli po 
samostojnih (nacionalnih) 
državah. Brez Miloševiča in nje-
gove politike bi bile kakšne želje 
v glavnem neuresničljive. Srbom 
je Miloševič obljubljal "veliko 
Srbijo", dejansko pa jih je 
(vojaško in gospodarsko) pripel-
jal v vsestransko tragičen in na-
zavidljiv položaj - v malo, izolira-
no, gospodarsko in socialno 
izčrpano državo. Kljub temu ga 
Srbi očitno še vedno potrebujejo 
kot utelešenje svojih neure-
sničljivih sanj. Prav tako ga 
očitno potrebuje (in sprejema) 
Zahod, ki ga že ves čas tretira 
kot nezamenljivega partnerja in 
sogovornika. Ameriški posred-
nik za BIH Hoolbruck je tako še 
pred nedavnim izjavil, da je 
Miloševič "bleščeč in nepo-
pustljiv sogovornik". Tisti, ki se 
kar naprej čudijo nad vsakokrat-

nimi volilnimi uspehi dr. Franja 
Tudmana pozabljajo, da je 
Tudmanu - za razliko od 
Miloševiča - uspelo uresničiti 
najbolj drzne hrvaške sanje o 
samostojni Hrvaški nacionalni 
državi. Tudman je ne glede na 
to, koliko je komu nesimpatičen 
in sporen s svojimi pogledi na 
funkcioniranje demokracije, 
večkratni diplomatski in vojaški 
zmagovalec. To zveni skorajda 
neverjetno če upoštevamo, s ko-
likšno mero nerazumevanja in 
mednarodnih odporov je 
Tudman uresničeval "samostoj-
no Hrvaško" in kolikšnen del 
hrvaškega ozemlja je izgubil v 
prvih letih srbskohrvaškega voj-
nega spopada, v katerega je 
Hrvaška padla vojaško nepri-
pravljena in zaradi tega v podre-
jenem položaju. Seveda je 
Tudman podobno kot Miloševič 
- (še zlasti v BIH) moral 
popuščati pod pritiski Evrope in 
Amerike, vendar pa je marsikaj 
opravil tudi sam neodvisno od 
mnenj in nasvetov zaveznikov. 
Bliskovita vojaška zmaga nad 
kninskimi Srbi pred dvema leto-
ma, je bila zagotovo eno izmed 
takšnih tveganih, vendar 
uspešnih dejanj. Zahod je, kot 
sam pripoveduje, temu 
vojaškemu posegu do zadnjega 
trenutka nasprotoval. Tudman je 
tudi ob tokratni predseniški 
inauguraciji govoril o tujem ne-
razumevanju Hrvaške. Posebej 
nervozno in odločno Tudman 
reagira na vse tiste ideje in pred-
loge, ki Hrvaško potiskajo na 

Balkan,.ali celo v nekakšne nove 
balkanske državne povezave. 
Tako hrvaški Tudman, kot srbski 
Miloševič, predsedniško funkci-
jo opravljata z vsem zunanjim 
bliščem, s protokolarno perfekt-
nostjo in v nekakšni senci spo-
mina in kompleksov do Josipa 
Broza Tita. Tudman vsako leto 
letuje na Brionih, tako kot je nek-
daj Tito. V Zagrebu si je uredil 
predsedniško rezidenco v nek-
danji Titovi vili. O Titu marsikdaj 
govori kot o posebnem fenome-
nu in kot o veliki zgodovinski 
osebnosti. Miloševič seje takoj 
po izvolitvi za predsednika ZRJ 
preselil v Titovo beograjsko rezi-
denco in se začel voziti z nek-
danjim Titovim mercedesom... 

KJE JE KUČAN? 
Kje je Kučanovo mesto med 

srbskimi "poraženci" in 
hrvaškimi "zmagovalci"? Proto-
kol in vse zunanje protokolarne 
zadeve so pri slovenskem pred-
sedniku poenostavljene do 
meje, ko bi se že lahko 
spraševali, ali morda že ne ško-
dijo zunanjemu ugledu in statu-
su predsednika in države. Kar 
zadeva leto 1991 in vse sloven-
ske osamosvojitvene izkušnje, 
se ima lahko Kučan za "zmago-
valca" tako na vojaškem, kot na 
diplomatskem področju. Pred-
sedstvo pod Kučanovim vodst-
vom se je junija 1991, ob napa-
du JLA na slovensko samostoj-
nost, nedvoumno in nemudoma 
odločilo za oborožen odpor. 

Prav tako pa je Kučan zaslužen, 
da "vojna opcija" ni prevladala 
nad diplomatskim reševanjem 
jugoslovansko - slovenske krize. 

Milan Kučan bo tokrat drugič, 
ne tretjič, kot trdijo nekateri, kan-
didiral za predsednika sloven-
ske države. Ustavni sodnik in 
nekdanji predsednik Ustavnega 
sodišča, dr. Tone Jervšek, je ze 
pred časom izjavil, da Kučanova 
kandidatura z ustavnega sta-
lišča ne more biti sporna, ker je 
pred zadnjim, tokratnim manda-
tom (ob stari ustavi), opravljal 
samo funkcijo predsedujočega 
v kolektivnem predsedstvu Slo-
venije. Kjub temu tisti, ki sicer 
"sveto" verujejo Jerovšku, zdaj 
Kučanovo kandidaturo proble-
matizirajo in celo proglašajo za 
ustavno sporno. Hudo narobe 
naj bi bilo tudi to, da je Kučan 
nosilec "kontinutete" s starim 
režimom. Nočejo videti tistega, 
kar ja te dni zelo pronicijivo zapi-
sal komentator dunajskega Pro-
fita, da so se začele korenite 
tržne in druge družbene reforme 
v Sloveniji že leta pred dejansko 
osamosvojitvijo in da je potem-
takem tudi v tem treba iskati od-
govor na vprašanje, zakaj so 
lahko ostali na vodilnih pozicijah 
v Sloveniji ljudje iz prejšnjega 
režima. Kučanu bi prej lahko 
kdo zameril preveliko "diskonti; 
nuiteto". Predvsem pa kritiki 
Kučana in nekaterih drugih no-
silcev "kontinuitete" pozabljajo, 
da so bili vsi ti izvoljeni na demo-
kratičnih volitvah, torej z vojo 
ljudstva. 
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HAJDIMA/ NAJLEPŠE OCVETLICENA HISA IN UREJENO OKOUE 

imamm 
j^poHi in ljubmmn 
Vogrinčevi na Spodnji Hajdini 19/a imajo najlepše ocvet-
ličeno hišo in urejeno okolje v mestni občini Ptuj. Po preje-
niu tega priznanja je Slavica Vogrinec povedala, da si ga deli 
i vsemi člani svoje družine, ter z vsemi ljubitelji cvetja in ure-
jenega okolja. Letos je ta čast doletela njih, prihodnje leto se 
bodo zanj potegovali drugi. 

Skrbeti za toliko rož in okolje 
ni lahko, skrb si Slavica deli z 
možem. Marsikatero rožo ali 
seme pa ji iz Švice prinese tudi 
snaha. Lepega in urejenega 
okolja se veselijo tudi otroci z 
družinami. Slavica Vogrinec je 
povedala, da je presenečena in 
vesela hkrati, da je bila njihova 
hiša z okolico izbrana za naj-
lepšo, čeprav ve, da je tako le-
pih dvorišč v mestni občini 
Ptuj še veliko. Posebej pa je ve-

sela, ker se je miselnost ljudi 
spremenila tako, da jih vedno 
več veliko pozornost posveča 
okolju, v katerem živijo in de-
lajo. "Z možem sva dvajset let 
delala v turističnem delu Švice. 
Marsičesa sva sektam naučila. 
Videla sva, da čistoča, red in 
natančnost, vzdržujejo svet. 
Res je, da bi se pri nas moralo 
še marsikaj spremeniti, vendar 
je v zadnjih letih opaziti veliko 
razliko, zlasti še, če pogledamo 

v gostilne in druge lokale. 
Ljudje se trudijo in izboljšuje-
jo svoj odnos do dela. Osebno s 
takšnim odnosom do lepo ure-
jene in cvetoče okolice izražam 
svojo notranjo lepoto in ljube-
zen. S tem sem prijazna tudi do 
ljudi, ki se vsak dan vozijo 
mimo našega doma, kot tudi do 
gostov, ki nas obiščejo. Ali pa 
do tujih turistov, ki se radi us-
tavijo pri nas, da hišo poslikajo 
ali posnamejo za spomin. Vem, 
da pogled na nekaj lepega po-
lepša dan, usmeri človeka k po-
zitivnemu razmišljanju," je po-
vedala Slavica Vogrinec, ki se 
ponaša z najlepše ocvetličeno 
in urejeno hišo v mestni občini 
Ptuj v letu 1997. Na balkonih 
in oknih Vogrinčeve hiše ter 
na dvorišču se mešajo cvetlice 
štirih barv, zelene v ozadju, kar 
pomeni zdravje; rdeče, ki mora 
biti na vsakem dvorišču in po-
meni ljubezen; rumene, ki je 
barva sreče, veselja, in bele, ki 
predstavlja red in čistočo. Pov-
sod, kamor seže oko, je opazno, 
da na tem dvorišču vlada red, 
ki ga Slavičine besede le še 
potrjujejo. Prepričana je, da na 
cvetlične grede sodijo le cvetli-
ce, zato v vrtu nima rož, kot je 
sadovnjak lahko le sadovnjak. 
Z rožami se ukvarja vsak dan 
najmanj dve uri, ponavadi zju-
raj. "Kot ima človek svoj biori-
tem, naj bi jih imele tudi rože", 
poudarja. Vse, kar raste in cveti 
na balkonih, oknih in dvorišču 
Vogrinčeve hiše, vzgoji Slavica 
sama, iz semen, ki jih v glav-
nem prinese snaha iz Švice. 
Tiste, ki jih prezimi, pa presta-
vi na okenska police. Pa tudi 
zemljo zanje pripravlja sama, 
pri tem ji pridno pomagajo ka-
lifornijskih črvi. Slavičinega 
lepega okolja se veselijo tudi 
drugi. V teh dneh je prejela ve-
liko čestitk, tudi neznanih lju-
di, ki jim je skrb za lepo okolje 
in cvetje prav tako blizu, kot 
njej. 

MG Slavica Vogrinec (Foto: Kosi) 

LENART / MAGISTR^ALKO OBNAVLJAJO 

Jeseni konei iestnih zagat? 
•OBSEŽNA OBNOVITVENA DELA V MESTU SO SE ZAČELA 

Lenarčani si bodo letos končno oddahnili. 
Kako tudi ne, saj so končno, po večletnem 
tarnanju in tudi grožnjah, dočakali obnovo 
magistralke Maribor - Lenart - Lendava. Ze 
dalj časa delavci mariborskega Cestnega 
podjetja urejajo odsek od mostu na Globov-
nici pred Lenartom. 

Staro cestišče so bistveno razširili in se lotili 
tudi mostu na Globovnici. Vzporedno s tem 
utrjujejo nasipe pod Cankarjevo ulico in ob 
stolpnici na Trgu osvoboditve, tako rekoč že 
v samem središču Lenarta. Kot nam je pove-
dal tajnik lenarške občine Edo Zorko, naj bi 
glavnino del v središču Lenarta opravili sep-

tembra, do novembra pa naj bi bil odsek od 
mostu na Globovnici do lenarške lekarne 
končan. Poleg magistralke naj bi uredili še 
del povsem dotrajane in uničene Ptujske ces-
te pri stari šoli. Naložba je ocenjena na nekaj 
več kot 220 milijonov SIT, od tega jih bo 57 
milijonov zagotovil občinski proračun v Len-
artu. Središče Slovenskih goric je tako pravo 
gradbišče, zaradi obnove pa so občasno tudi 
manjši prometni zastoji. Lenarčani se bojijo, 
da se bo promet bistveno zgostil v času rad-
gonskega sejma. 

M. Toš 

PTUJ / ŽETEV 
PŠENICE KONČANA 
Prevzeli in posušili 
9.200 ton zmja 

Letošnja žetev pšenice na 
Ptujskem je končana. V Tovar-
ni močnih krmil v Dražencih 
so do torka prevzeli skoraj vse 
količine zrnja. Letošnji prev-
zem zrnja je po količini za 4 
odstotke višji od lanskega, 
^amo 22. julija pa so v mešalni-
mi beležili rekorden dan pri 
prevzemu, saj so tega dne prev-
zeli kar 1.500 ton zrnja. 

Na KK Ptuj tudi ugotavljajo, 
da se je letos za 38 odstotkov 
povečal prevzem od zasebnih 
kmetov, torej iz KZ Ptuj, KZ 
Lovrenc, KZ Hoče, KZ Rače 
in KZ Lenart. Po zadnjih oce-
nah je kakovost letošnje prev-
zete pšenice povprečna, vlage v 
zrnju je bilo v povprečju za 15 
odstotkov, primesi za dobre 3 
odstotke, surovih beljakovin za 
12,5 odstotka, hektolitrska teža 
77,3 kg/hl. 

KK POŽEL PŠENICO 
NA 1144 HA NJIV 

v zadnjih dneh zaključili tudi 
na poljih KK Ptuj, kjer je bilo 

letos posejanih skupaj 1144 
hektarjev pšenice, od tega 445 
hektarjev semenske. Po podat-
kih KK Ptuj so letos v podjetju 
pridelali v povprečju 6.290 kg 
merkantilne pšenice na hektar, 
semenske, ki jo je precej poško-
dovala toča, pa le 5.270 kg na 
hektar. Pretežni del semenske 
bodo dodelali v svojem pravkar 
posodobljenem centru za dode-
lavo semenske pšenice v 
Staršah. Tako bo lahko KK 
Ptuj letos slovenskemu trgu 
ponudil prek 2.000 ton kvalite-
ne semenske pšenice. 

T. Mohorko 

LESKOVEC / PRED DRUGIM KMEČKIM PRAZNIKOM 

Haileim thmom k menieni 
z namenom, da bi ohranjali naravno in arhitekturno 
dediščino našega podeželja, so se v občini Videm letos drugič 
odločili izbrati najlepše urejene domove v štirih krajevnih 
skupnostih. Akcijo letos pelje novoustanovljeno Turistično 
društvo Leskovec ob pomoči videmske občine in ptujske sve-
tovalne službe, ocenjevanje pa je na terenu potekalo pred 
tednom dni. Priznanja lastnikom najlepše urejenimi domov v 
občini Videm bodo podeljena v soboto, 16. avgusta, ko bo v 
Leskoveu že drugi praznik kmečkih iger in dobrot. 

Šestčlanska ocenjevalna komisi-
ja, ki ji je tudi letos predsedovala 
Milena Kulovec, vodja svetovalk 
za kmečko družino in dopolnilne 
dejavnosti na kmetiji iz Ljublja-
ne, se je na teren, po naseljih vi-
demske občine, odpravila minuli 
četrtek. In kakšna so bila letošnja 
pravila pri ocenjevanju? 

"Ocenjevanje domov je potekalo 
po enakih kriterijih kot v lanskem 
letu, ocenjevali pa smo splošno 
urejenost doma s cvetjem in ze-
lenjem, celostno podobo doma in 
arhitekturne rešitve pri starejših 
obnovljenih domačijah in seveda 
tudi pri novogradnjah. Lahko bi 
rekla, da je imela komisija letos 
nekoliko težje delo, rezvdtati so 
mnogo boljši od lanskih in lahko 
z veseljem povem, da je okolje že 
marsikje mnogo bolj urejeno. 
Ljudje okolico tu-ejejo v skladu z 
značilnostmi kraja kjer prebivajo, 
več smo opazili cvetja in morda 
smo pričakovali tudi več prijav 
kot lani. V našem društvu mora-
mo biti zadovoljni z odzivom 
naših občanov na javni razpis, 
čeprav se že pogova^amo o spre-
membi sistema ocenjevanja, da bi 
izbrali kakšno drugo pot in morda 
nov sistem prijav. Na terenu smo 
tako lani in letos opazili, da ima-
mo veliko več urejnih domov kot 
jih je sicer prijavljenih. Ljudje so 
samokritični, zato se tudi^ne upajo 
prijaviti na našo akcijo. Čeprav so 
imena tistih, ki imajo letos naj-
lepše urejene domove v občini Vi-
dem že znana, bomo te prihranili 
do sobote, ko imamo v Leskoveu 

drugi kmečki praznik. Takrat se 
jih bomo spomnili s posebnimi 
priznanji," nam je po ocenjevanju 
domov povedala Ida Vindiš -
Belšak, predsednica TD Lesko-
vec. 

V HALOZAH 
SKRBIJO ZA URE-
JENOST OKOLJA 

Ocenjevanje je potekalo domala 
po vsej videmski občini, nekoliko 
več prijav je bilo iz haloških nase-
lij in še največ iz KS Leskovec, 
komisija pa je ravno v Halozah 
opazila tudi največ pozitivnih 

sprememb. Najlepše ohranjene 
domove, povrh še bogate s cvet-
jem, je komisija našla na haloških 
območjih, prihodnje leto pa 
pričakuje le nekoliko več poguma 
tistih, ki so doma na ravninskem 
območju občine. V soboto bodo v 
Leskoveu prejeli posebna priz-
nanja tisti, ki jih je komisija izbra-
la po posebnem kriteriju: ocenje-
vanaje arhitekture domov, ureje-
nost doma in okolice s cvetjem in 
celostna podoba doma. Podeljeni 
bosta še dve priznanji: prva za 
najbolj bogat dom s cvetjem in 
druga za ohranjanje arhitekturne 
dediščine v Halozah. Sicer pa bo 
sobotni kmečki praznik pri-
ložnost, da se Leskovčani predsta-
vijo s starimi kmečkimi običaji in 
opravili. Pripravili bodo zanimive 
kmečke igre ^in bogat kulturni 
program z OŠ, ki se letos pred-
stavlja s projektom sv. Avguštin. 
Še pred večerom bodo članice Ak-
tiva žena Leskovec odprle kulina-
rično razstavo na temo Jedi v Ha-
lozah v času gostije. 

T. Mohorko 

Letošnja šestčlanska komisija, ki je ocenjevala najlepše 
domove v občini Videm. 

KOG / UMETNIŠKE DELAVNICE 

liFwf ̂ Bominld s Kpgn 
Zadnji teden v juliju je na Kogu v okviru projekta Krepitev 
zdravja na podeželju, potekala enotedenska umetniška delav-
nica. Devet udeleženk s Koga in okolice se je pod vodstvom 
akademske kiparke Anje Šmajdek ukvarjalo z izdelavo turis-
tičnih spominkov. Delavnico so flnančno podprli slovenska 
fondacija. Ministrstvo za gospodarstvo in KS Kog, organizi-
ralo pa jo je krajevno turistično društvo. 

Delavnica je nastala v želji, pri 
mladih krajanih vzpodbuditi 
kreativnost in inovativnost ter 
smisel za prodajo svojih izdel-
kov. Anja Šmajdek je bila z del-
avnico zelo zadovoljna. Povedala 
je, da so spominke razvijali iz et-
nološkega motiva, iz tradicije. 
Udeleženke je poučila o osnovah 
likovne umetnosti, pogovarjali 
so se o estetiki, stilu, kiču, har-
moniji. Vsak dan so tudi prak-
tično delale. Posvetili so se po-
krajini pogledu nanjo in likov-
nim elementom v njej. Tako je 
nastalo veliko črtastih in pikčas-
tih vzorcev, ki ponazarjajo gori-
ce, njive, travnike. Še posebej 
lepo so se izrazili na ročno izde-
lanih razglednicah, ki jih je po-
hvalil tudi akademski slikar Vla-
dimir Potočnik. Udeleženke so 
se ukvarjale tudi z naivnim sli-
karstvom, posnele so veliko 
črnobelih fotografij Koga, ki jih 
bodo morda tudi ponudili kot 
spominek. Da se zaokroži podo-
ba kraja je absolventka arhitek-
ture Vlasta Šolar, pripravila vo-
den ogled Koga in opozorila na 
številne majhne detajle, ki jih 
domačini največkrat spregledajo. 
Udeleženke delavnice so pod 
prste pogledale tudi pravim moj-
strom domače obrti. Iz navdiha 
tradicionalnega pletarstva in 
lončarstva so nastajali novi izdel-
ki. Izdelali so solnica, podobice, 
ki ponazarjajo kmečka opravila, 
medaljone iz gline. Poskusile so 
se tudi v izdelkih iz slanega testa, 
izjemno lep pa je bil tudi nakit 
inspiriran s cvetjem in sadjem. V 
ličnih košaricah so razstavile 
tudi najrazličnejše čajne mešani-

ce in posušene začimbe. Seveda pa 
je še tako lep izdelek treba znati 
tudi prodati. Prav o trženj ti spo-
minkov spregovoril Janez Šmaj-
dek. Sedemdnevno delavnico so 
zaključili ob ročnih delih in petju 
starih pesmi. Poskusili so se 
spomniti starih pesmi in spomniti 
krajane, da bi poiskali svojo glas-
beno dediščino. 

ateja Kožuh Novak je pobudnica 
celotnega projekta in je ob tej pri-
ložnosti poudarila, da imamo Slo-
venci slabe spominke in ker je v 
tiu-izmu bodočnost, se je reba loti-
ti izdelave čimboljših spominkov. 
Zbranim je povedala, da potekajo 
pogovori, da bi projekt krepitve 
zdravja razšili na vso občino 
Ormož. Menda pa so tudi sredstva 
za nadaljevanje projekta zagotovl-
jena. Najtežje se ji zdi motivirati 

ljudi, da delajo skupaj. Na Kogu 
je že sedaj nekaj zelo uspešnih po-
sameznikov, za uspešen ttuizem 
pa mora isto miselnost izžarevati 
ves kraj. Morda bo na Kogu to 
celo uspelo, saj imajo, kot je pove-
dala vladna svetovalka za turizem 
Sonja Kreslin, pred drugimi to 
prednost, da se lotijo projektov z 
veseljem in ljudsko toplino. Mate-
ja Kožuh Novak je udeleženke 
delavnice takoj postavila pred 
zahtevne kupce, saj je iz Ljubljane 
s seboj pripeljala avtobus tiuristov. 
Ti so si ogledali Kog, se povzpeli 
na razgledni stolp na Klumpi, og-
ledali so si vinsko klet Čurin-Pra-
potnik in kozjerejo na kmetiji Ko-
larič. Seveda so vinske in kozje 
dobrote tudi degustirali. Nato so 
poskusili še dobrote iz babičine 
kuhinje pri Marti Hlebec. Po pik-
niku sredi goric pa so jih popeljali 
še na ogled in nakup spominkov. 

vki 

Turisti se dobrotam iz babičine kuhinje niso mogli upreti. 



12 - OD TOD IN TAM 14. AVGUST 1997 • TEDNIK 
FRANFURT / POGOVOR S SLOVENSKIM MASERJEM 

hišo ^elr v ^mMmt 
Zdravko Grebenjak, človek iz "totega" konca. Ormožan, ki je s 
14. leti odšel na 3 letno šolanje na glasbeno vojaško akademi-
jo v Zemun, dijaška leta je preživel v Mariboru, prakso je 
opravil v ptujskem Agrotransportu. Leta 1969 je bil vpoklican 
v Titovo gardo, leta 1970 se je prek Mariborske borze dela 
odpravil v Nemčijo. 

Skoraj vsak začetek je težak. 
Kakšen je bil vaš? 

"Čeprav so bili takrat še "zlati" 
časi za odhod v Nemčijo, mi ni 
bilo lahko. Ne samo, da sem 
prišel iz "periferije" v veliko 
mesto; bil sem mlad, brez 
družine, prijateljev, brez 
izkušenj in predvsem brez znan-
ja nemškega jezika. Bil sem (kot 
veliko naših ljudi) prepuščen 
sam sebi. V takšni situaciji se v 
človeku zopet pojavi živalski na-
gon - nagon po preživetju. 

Pregovor pravi: "kdor išče, ta 
najde.'* Čeprav je vaše iskanje 
trajalo kar nekaj časa, (bil je 
prodajalec kruha, zastopnik 
pK)djetja Gothaer, računalniški 
programer v Deutsche Bank, 
natakar...) ste se končno našli 
in ustalili. Opravljate poklic 
športnega maserja. Zakaj rav-
no to delo? 

"Hja, zakaj ravno masaža? V 
tem poklicu je zajetih veliko po-
dročij, ki me zanimajo: medici-
na, vzhodna medicina in tehnika 
zdravljenja, filozofija, psihologi-
ja in seveda ljudje. Rad sem z 
ljudmi in rad delam z njimi. 
Človek, kot živo bitje me je ved-
no zanimal. Moram pa povdari-
ti, da so mi prejšnje poklicne 
izkušnje pri delu v veliko 
pomoč. Dajejo mi možnost 
vživitve v pacienta; ne glede ali 
je pisarniški uslužbenec, fizični 
delavec ali voznik tovornjaka. 
Zakaj športni maser in ne medi-
cinski? Medicinski maserji se 
učijo preveč anatomije in teori-
je, in se konkretizirajo samo na 
določeno (problematično) mes-
to. TAC masaža, pa je terapevts-
ka obdelava celega telesa. Od 
iskanja vzrokov za nastale 
težave, lokalizacije problema 
(bolečine), diagnostike (je 
težava psihosomatičnega ali or-
ganskega izvora)." 

Kako dolgo je trajalo šolanje 
in katere tehnike ste osvojili? 

"Kompletno izobraževanje je 
trajalo dve leti in pol. V praksi 
uporabljam predvsem struktur-
no (globinsko) masažo po Rol-
fingu (ročna) in Penzlu (z 
masažno palčko), refleksno 
masažo stopal in rok ter Shiatzu, 
zraven 'tega pa pri terapiji 
upoštevam tudi videzno diag-
nostiko glave in govorico tele-
sa." 

S katerimi problemi se najpo-
gosteje srečujete v praksi? 

"Najbolj problematični so vse-
kakor hrbet, ramena in vrat." 

Je krivda samo v napačni 
drži? 

"Če bi bilo tako, bi bilo zelo 
enostavno. Pacientu bi svetoval 
pravilno držo, ga nekajkrat zma-
siral in poslal domov. Problemi 
ležijo globje. Vedeti morate, da 
je 75 odstotkov težav psihoso-
matičnega in "le" 25 odstotkov 
organskega izvora. Poleg 
napačne drže je treba kot razloge 

navesti še: napačna tehnika di-
hanja (kratko, površno dihanje), 
neprimerna prehrana (vitamin-
sko revna hrana, fast food, pre-
malo tekočine...), pomanjkanje 
samodiscipline, stres, pritisk na 
delovnem mestu, privatni pro-
blemi itd." 

Vloga maserja je jasna. Kaj 
pa pacientova vloga? 

"Vsekakor mora biti pripravl-
jen na "pošteno igro" in odkri-
tost. Da ne bom na dolgo in širo-
ko razlagal, bom navedel pri-
mer, kaj mislim z odkritostjo. 
Pacient pride na refleksno 
masažo stopal. Kot z vsakim, se 
tudi z njim pogovorim, ga 
vprašam o problemih, boleznih. 
Samozavestno me poizkusi pre-
pričati, na nima problemov, 
čeprav je obema jasno, da to ni 
res. Med samo refleksno masažo 
pa se zadeva seveda spremeni in 
pacient izgubi svojo samozavest. 
Zakaj? Ljudje ne vedo ali pa po-
zabijo, da je naše telo oz., da so 
naši organi še enkrat "projecira-
ni" na naših stopalih in dlaneh. 
Vsak organ pa opravlja svojo or-
gansko in psihosomatično (sim-
bolično) funkcijo. Npr. naloge 
ledvic poznamo, simbolično pa 
so povezane s partnerstvom, 
strahom, eksistenčnimi proble-
mi. In če združim svoje znanje z 
meni vidnimi ali otipljivimi 
simptomi, lahko mojemu "samo-
zavestnemu" pacientu povem za 
probleme, za katere ni vedel ali 
jih ni "hotel" vedeti. Šele ko mu 
povem nekaj dejstev, postane 
marsikomu jasno, da je zaupanje 
zelo pomembno in da je terapija 
lahko šele takrat uspešna." 

Pomeni to, da lahko nekoga 
"preberete"? 

"Mislim, da bo tukaj marsikdo 
pomislil na prerokovanje. Saj 
veste: gospa z bradavico na nosu 
vam pogleda v dlan, malo v stek-
leno kroglo in že izveš vse. Ha, 
ha, ha. Kot vidite, bradavice na 
nosu še nimam in upam da bo 
tako tudi ostalo. Ne, zadeva 
nima nič s prerokovanjem. Stvar 

je popolnoma preprosta, žal pa 
premalo poznana. V delu sveta, 
kjer živimo, še večina ljudi pri-
sega samo na nam znano medici-
no. Vzhodni načini zdravljenja, 
- organskega in psihičnega - ki 
so stari nekaj tisoč let, pa zaen-
krat (žal) ostajajo tabu, čeprav se 
stvari počasi že spreminjajo tudi 
pri nas. Kaj je lažje pri bolečem 
hrbtu, kot obisk pri zdravniku, 
tableta ali dve, mogoče inekcija 
in že je človek zdrav. Ne razumi-
te me narobe. Ne želim izpodbi-
jati dejstva, da zdravnike in me-
dicinsko osebje potrebujemo, 
toda vsega t u ^ ni mogoče rešiti 
s tabletami. Če vas boli piškavi 
zob, vzamete tableto proti 
bolečini. Ko njen učinek popus-
ti je bolečina, mogoče se 
močnejša, spet tukaj. Vira 
bolečine s tableto niste odstrani-
li, temveč samo "uspavali". V 
tem primeru, vas bolečine do-
končno reši samo zobozdravnik. 
Razumete kaj hočem povedati? 
Odstraniti je treba jedro. Ko 
bodo ljudje dobili malo več 
vpogleda, več informacij, več 
znanja in več primerne literatu-
re, ne bodo več razmišljali skep-
tično, temveč bodo takšno tera-
pijo vzeli in sprejeli kot pomoč 
pri lajšanju bolezni, težav in 
problemov." 

V juniju ste imeli predavanje 
na policijski šoli v Frankfurtu. 
Pomeni, da bodo nemški poli-
cisti občanom najprej ponudili 
TAO masažo preden bodo pre-
verili njihove dokumente? 

Ha, ha. Priznam, da me zaba-
vate s svojimi vprašanji. Ne, pre-
davanje ni zajemalo masaže, 
temveč videzno diagnostiko, go-
vor telesa, psihosomatiko. Torej 
teme, ki jih policisti v svojem 
poklicu lahko koristno uporabi-
jo. Zadeva je še nova, lahko 
rečem v povojih. Koncept sem si 
zastavil širše, saj bodo v preda-
vanja zajeti tudi drugi učni cen-
tri, odvetniška združenja in os-
tali poklici, ki so povezani z de-
lom z ljudmi. Kot sem že dejal, 
zadeva je nova, zato moram še 
malo počakati na razplet." 

Lahko rečete, da ste res do-
ber maser? 

"Da". 
Odgovorili ste brez raz-

mišljanja? Je mogoče prisoten 
kanček domišljavosti? 

"V mojem da je prisotno vse: 
znanje, samozavest in kot ste re-
kli, kanček domišljavosti. 
Takšno obnašanje, pa mi dovol-
jujejo moji uspehi in (pre)polna 
praksa." 

Jasmina Preac Leber 

Zdravko Grebenjak pri maserskem delu 

Najbolj problematični so ramena, hrbat in vrat 

O R M O Ž / PO POTEH TRADICIONALNIH OBRTI 

v obdobju do 1.1.1970 je bilo na ormoškem področju kar 
nekaj lončaijev, ki so se ukvaijali z eno najstarejših tra-
dicionalnih obrti na Slovenskem. Postopoma pa je prišlo 
do opuščanja lončarskih obrti, lončarstvo je začelo izu-
mirat, kar je narekoval tudi novi način življenja. Potrebe 
po lončarskih izdelkih so začele upadati, lončarske pred-
mete pa so začeli uporabljati bolj v dekorativne in spo-
minkarske namene, njihova uporabna vrednost pa se je 
zmanjšala. 

Danes so z lončarsko obrtjo 
na širšem ormoškem območju 
ukvarja le še en lončar. To je 
Mirko Plohi iz Vičancev 50 Pri 
Veliki Nedelji. Zanimivo je, da 
je obrt podedoval od svojega 
očeta, lončarja-pečarja. Z 
lončarsko obrtjo pa sta se v 
preteklosti v družini Plohi 
ukvarjala tudi njegov prapra -
dedek in pradedek. Tako je tra-
dicija lončarske obrti v dnižini 
Plohi stara že okrog 400 let. 
Lončarstvo sodi med najsta-
rejše obrti pri nas, središče 
ormoškega lončarstva pa je pri 
Plohlu v Vičancih. 

Mirko Plohi se je rodil pred 41. 
leti v Desjaku, od koder se je 
njegova družina preselila v 
Hranjigovce, kjer je bil njegov 
oče lončar - pečar. Že zelo zgo-
daj se je seznanil z lončarsko 
obrtjo, saj je že kot otrok poma-
gal v očetovi lončarski delavnici. 
Zelo rad pa je tudi sedel na kole-
su lončarskega vretena, katerega 
je oče poganjal z nogo. Po 
končani srednji šoli je šel v uk k 
lončarskemu mojstru Hernji na 
Ptuj, kjer se je izučil za poklic 
lončar - pečar - keramičar. G. 
Hernji je tudi najbolj hvaležen 
za znanja, ki jih je pridobil v 
zvezi z lončarsko obrtjo. Po 
smrti očeta je leta 1977 prevzel 
lončarsko obrt v Hranjigovcah, 
že naslednje leto pa se je preselil 
v Vičance, kjer si je uredil novo 
lončarsko delavnico. To delav-
nico je opremil z lončarskim 
vretenom, mlinom za mletje gli-
ne in raznimi lončarskimi pripo-
močki, na novo pa si je postavil 
tudi peč za žganje lončarskih iz-
delkov. V zadnjih letih je delav-

nico nekoliko posodobil, v 
lončarski peči pa še zmeraj kuri 
z drvami. Mirko Plohi pravi, da 
je lončarski poklic zelo zahte-
ven, saj je do nastanka izdelka 
dolga pot. Lončar potrebuje pri 
delu najprej kot osnovni materi-
al glino, ki jo Plohlu vozijo iz 
Pragerskega. S srpom jo najprej 
ročno nareže, nato pa jo da v 
mlin z valji, da jo prečisti in 
pregnete. Pred uporabo jo sam 
ponovno pregnete z rokami in si 
naredi kepice, ki jih nato na 
lončarskem vretenu oblikuje v 
izdelke. Pri svojem delu upo-
rablja lončarski vreteni na ročni 
in električni pogon. Ko so izdel-
ki oblikovani, se morajo najprej 
posušiti. Manjši izdelki se sušijo 
približno dva, večji pa tudi do 
mesec dni. Po sušenju jih vloži v 
lončarsko peč, kjer jih žge. Prvo 
žganje traja pri temperaturi 1000 

- 1200 stopinj Celzija 12 do 24 
ur. Po žganju vzame lončar iz, 
delke iz peči, jih namaže z glazu. 
ro in jih ponovno vrne v peč. 
Drugo žganje traja pri tempera-
turi 600 - 700 stopinj 24 do 3S 
ur. Temperatura peči pri žganju 
izdelkov je odvisna od vrste gli, 
ne in barve glazure. Mirko Plohi 
uporablja pri barvanju lončar-
skih izdelkov glazuro, ki ni ne 
varna za hrano in zdravje. Pri iz-
delovanju lončarskih izdelkov 
so pomembne predvsem spretne 
roke lončarja, pri delu pa mora 
biti tudi zelo pazljiv. Svoje 
lončarske in pečarske izdelke 
prodaja predvsem doma, saj ga 
obišče veliko domačinov in tudi 
turistov, ki želijo imeti kakšen 
lončarski izdelek. Zelo rad pa 
obiskovalcem na lončarskem 
vretenu pokaže, kako oblikuje in 
izdeluje lončarske izdelke. Svoje 
znanje Mirko Plohi prenaša tudi 
na svoje tri sinove, ki so že pravi 
mojstri pri oblikovanju gline na 
lončarskem vretenu in vešči v iz-
delovanju lončarskih izdelkov. 
Veliko sodeluje z ormoškimi in 
ptujskimi šolami, saj se zelo rad 
odziva na njihova povabila za 
prikaz lončarske obrti. Med iz-
delki, ki jih najpogosteje izdelu-
je, so razni pekači za gibanice in 
pogače, pekači za meso in 
močnate jedi (cimpreti), sklede, 
lonci za kisanje mleka (diikli), 
cedila za sir, pinje za izdelovanje 
domačega surovega masla (moti-
jance), vrči za vodo (piitre), vrči 
za vino. Glede na to, da je po po-
klicu tudi pečar, izdeluje 
pečnice (kahle) za postavljanje 
peči. Glede na povpraševanje, pa 
se loteva tudi izdelovanja raznih 
lončenih izdelkov v dekorativne 
in spominkarske namene 
(palčkov, gobic, petelinov, 
zvončkov, cvedičnih lončkov, 
vazic). Na spodnji strani lončar-
skega izdelka pa naredi tudi svoj 
znak MP. Povpraševanje po 
lončarskih izdelkih v zadnjem 
obdobju narašča, lončenina pa 
postaja ponovno sestavni del 
vsakdanjega življenja. Prav to 
razveseljuje lončarja Mirka 
Plohla, ki je z vsem srcem pre-
dan svoji obrti. Pregovor "Lo-
nec lončarja hvali" pa vsekakor 
velja tudi za lončarskega moj-
stra, Mirka Plohla iz Vičancev. 

Nevenka Korpič 

Mirko Plohi svoje spretnosti 
rad pokaže otrokom 

Nekaj izdelkov iz delavnice Mirka Plohla iz Vičancev 

TRNOVSKA VAS/VROCEPOLIJICNO POLETJE 

dani sveto KSziasnimi iilji 
v četrtek, 7. avgusta, so se člani sveta KS 

Trnovska vas sestali n^ redni seji. Določili in 
potrdili so stroške za razpis ref^erenduma za 
uvedbo krajevnega samoprispevka. V nadalje-
vanju seje so naredili seznam mostov v KS in 
imenovali komisijo za izterjavo dolgov krajanov 
po posebnih pogodbah, ki se bo sestala z odvet-
nikom. 

Zataknilo pa se je pri predlogu dopolnitve odbo-
ra za šolstvo. Podpredsednik sveta KS Anton 
Potrč je predlagal, da se odbor razširi. Nato je 
občinski svetnik Franc Požegar predstavil svoja 
videnja in stališča glede šolstva v občini. Člani 
sveta KS in zunanji sodelavec, so mu argumentira-
no predstavili vizijo razvoja šolstva in povedali, da 
govori na pamet in od njega zahtevali, da z argu-
menti predstavi enostavnejšo pot do dograditve 
šole v Trnovski vasi. Zatem pa je svetnik Požegar 
se[o krajevnega sveta zapustil. 

Člani sveta so obravnavali tudi zahtevo za sklic 
zbora krajanov v Trnovski vasi, ki jo je podpisalo 
38 krajanov (med njimi tudi mladoletni). Člani 
sveta so v razpravi ugotovili, da je zbor krajanov s 
takšno tematiko bil sklican že 21. julija, zato svet 
KS ne vidi potrebe po ponovnem sklicu. Zahteva 

pa tudi zakonsko ne vzdrži, saj pri njej krajani 
niso izpolnili 61. člena statuta KS Trnovska vas. 
Zato so člani sveta sklenili, da pisno odgovorijo 
Jožetu Kapunu prvemu na listi (saj lista nima po-
budnika). Obenem pa jih tudi upozarjajo, da v 
imenu KS ne morejo sklicati zbora krajanov, saj je 
za administrativne zadeve na KS zaposlena delav-
ka. Po seji so nekateri člani povedali, da je namen 
tega zbora odstavitev podpredsednika sveta Anto-
na Potrča ter menili, da v ozadju stojijo posamez-
niki, ki v "težavi šolstva" vidijo osebni interes. 
Člani sveta so spremenili statut tako, da se pred-
sednik sveta KS izvoli izmed članov sveta in ne 
več na direktnih volitvah. Po spremembi statuta 
so izvolili Antona Potrča za predsednika sveta KS 
Trnovska vas, podpredsednik pa je postal Franci 
Lah. 

Predsednik sveta Anton Potrč pa je po izvolitvi 
povedal: "Dovolj je strankarskih prepirov na nivo-
ju KS in vsi skupaj, ne glede na strankarsko pri-
padnost, moramo nekaj narediti za razvoj Trnov-
ske vasi." 

Ob vseh teh dogajanjih se človeku poraja 
vprašanje, ali je prišlo v najštevilčnejši stranki n̂  
krajevni ravni do razkola ali pa posamezniki izko-
riščajo stranko za vsiljevanje osebnih idej in ho-
tenj. " 

Zmago Šalamun 
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§ ODGOVOR 
G. JANEZU LAHU 
l̂ A ČLANEK V 
rEDNIKU, 
7 . A V G U S T A 1997 
spoštovani g. Janez Lah, 

"uspešni" bivši predsednik 
izvršnega sveta občine Ptuj, "še 
uspešnejši" bivši direktor Elek-
trokovinarja in "najuspešnejši" 
rešitelj TAM-a. 
Ker je moj oče, Gabrijel Ber-

lič, trenutno na dopustu in vam 
ne more osebno odgovoriti, vam 
v njegovem imenu odgovarjam 
jaz. V svojem prispevku ste 
omenili mojega očeta, ki da se je 
v svojem delovanju v Državnem 
zboru zavzel le za povečanje 
poslanskih plač. Če ste se že lo-
tili pisanja članka, bi morali 
najprej pridobiti nekaj informa-
cij, pa tudi nekaj logične pove-
zanosti vaših trditev vam ne bi 
škodilo. Če nekdo dela, names-
to, da bi se širokoustil po časo-
pisih in televizijah, še ne pome-
ni, da ni nič naredil. Naj vam 
naštejem samo nekaj stvari, ki 
jih je Ptuj pridobil predvsem po 
zaslugi mojega očeta: podvoz 
pod šelezniško progo, okrajno 
sodišče, odcep avtoceste v na-
cionalnem programu izgradnje 
avtocest, status mestne občine 
in še in še bi lahko našteval. Če 
so to za vas (in še nekaj drugih 
posameznikov) nepomebni 
dosežki, potem ne vem kaj vam 
lahko odvrnem. Tega raje ne 
zapišem. 
Ker pa sem vsaj deloma sez-

nanjen tudi s projektom Ku-
rentland, vam (čeprav nikoli 
niti blizu nisem prišel reševanju 
TAM-a in podobnega) moram 
povedati, da bi si lahko pridobi-
li natančnejše informacije o pro-
jektu, preden se spuščate v 
kakršnekoli sodbe, ki ste jih 
navrh vsega še upali zapisati v 
časopis (zadostovalo bi že malo 
natančnejše in netendenciozno 
branje člankov v časopisih na to 
temo). Kaj mestnemu svetu 
predlaga Cross International, 

kot investitor projekta Kurent-
land? 

Predlaga, da mestna občina 
vloži približno 2 milijona 
nemških mark v infrastrukturo 
in da zraven tega še 2 milijona 
garancije, prav tako za izgradnjo 
infrastrukture (skupaj 4 in ne 5 
milijonov DEM, kot trdi go-
spod Lah, ampak kaj bi se us-
tavljali pri malenkostih). Kje je 
gospod Lah slišal, da se ureditev 
infrastrukture plača občini ne 
vem, kot (v nasprotju z gospo-
dom Lahom) nestrokovnjak pa 
menim, da se izgradnja infra-
strukture plača za to usposoblje-
nim izvajalcem: Cestnemu pod-
jetju, Komunali, Elektru Slove-
nije ipd. 

Za svoj vložek 2 oz. 4 milijone 
mark (in ne 2 x 5 kot trdi g. 
Lah) bi občina Ptuj dobila tudi 
ustrezen lastninski delež v pod-
jetju, kar pomeni da bi dobiček 
od poslovanja podjetja polnil 
mestni proračun, če bi hotela, 
pa bi občina svoj delež v podjet-
ju lahko pozneje tudi prodala. 
Da o 250. neposrednih delovnih 
mestih, milijonu turistov na 
leto in neštetih delovnih mes-
tih, ki bi se na račun tega milijo-
na turistov lahko odprla, niti ne 
govorimo (vsi, od gostinskih lo-
kalov do muzeja bi lahko kar za 
nekajkrat povečali svoj promet). 
Koliko davkov bi občina iztržila 
od projekta Kurentland seveda 
za gospoda Laha ni pomembno. 
Glavno je, da se govori, kaj se 
govori, pa ni pomebno. 

Denar bi bil porabljen izkl-
jučno za gradnjo infrastrukture 
- tukaj gre predvsem za kanali-
zacijo -, ki ne bi služila samo 
Kurentlandu, ampak tudi oko-
liškim krajem, bodoči avtoces-
ti... Ta infrastruktura ie že v 
načrtih mestne občine Ptui za 
območje Zgornje Hajdine. de-
nar in garancija, ki bi iu nai 
dala mestna občina kpt vložgk 
v projekt Kurentland, bi le po-
spešila izgradnjo. Ker dvomite 
v dejansko izgradnjo Kurent-
landa, vam naj zaupam, da bi se 
gradnja infrastrukture pričela 
šele, ko bo pridobljeno gradbe-

no dovoljenje, zaprta finančna 
konstrukcija in pričeta gradnja 
samega Kurentlanda. In kot "iz-
reden poznavalec" področja o 
katerem govorite, gotovo veste, 
da nikjer v svetu infrastrukture 
izven območja investicije ne 
gradi investitor, ampak lokalna 
skupnost ali država. 

Ker ste se lotili samega imena 
Kurentlanda in ob tem natrosili 
nekaj nacionalističnih fraz o 
hlapčevstvu ipd., naj vas opom-
nim, da v Italiji deluje podoben 
zabaviščni park pod imenom 
GardaLAND. Če so zato Italija-
ni hlapci Nemcem in Angležem, 
(da, tudi po angleško se zemlji 
reče land) se pa sami odločite. 
Da boste ugotovili, zakaj ima 
zabaviščni park tako ime, si 
poglejte na zemljevid, do kod 
sega krog 300 kilometrov okrog 
Kurentlanda, pa vam bo 
mogoče postalo jasno, zakaj 
mora biti ime tako, da bo v jezi-
ku ciljnih skupin imelo nek ra-
zumljiv pomen. Seveda pa tega 
"vrhunskemu ekonomistu" go-
tovo ne bi bilo potrebno razla-
gati. O trditvi, da predsednik 
sveta ne bi smel dati informacije 
(!) na dnevni red seje mestnega 
sveta, bo verjetno sam kaj pove-
dal, mene pa tovrstna cenzura 
spominja na neke druge čase, v 
katerih je bil nek drug gospod 
predsednik mestnega izvršnega 
sveta. 

O trditvi, da (citiram):"5 tem 
projektom torej župan s svo jim ura-
dom in mestni svet s svojim pred-
sednikom usmerita v privatne roke 
najmanj 10 milijonov DEM 
občinskega kapitala", pa bo sploh 
moralo kakšno povedati tudi 
sodišče (in še o drugih delih 
vašega teksta tudi). Pa še to, na 
eni strani vas v zvezi z Kurent-
landom skrbi, da se hoče občina 
Hajdina odcepiti, na dru gi stra-
ni pa: "Moram priznati, da sem 
bil zadovoljen zaradi odločitve, 
da se po vzoru OŠ Videm uredi 
tudi OŠ Hajdina." Logika? 

Lep pozdrav! 
Klas Berlič, 

v odsotnosti svojega očeta. 

POLENSAK - 1. 
DAN GASILCEV 
OBČINE 
DORNAVA IN 
PRAPOR PGS 
POLENSAK 
v soboto ob 18. uri bodo pri 

gasilskem domu na Po-
lenšaku proslavili 1. dan gasil-
cev občine Dornava. Slavnost-
ni govornik bo tamkajšnji 
župan, mag. Tone Velikonja. 
Na tej slovestnosti bo tudi raz-
bitje društvenega prapora 
prostovoljnega gasilskega 
društva Polenšak. V zabav-
nem delu bosta nastopila Si-
fTiona VVeiss in Verner ter an-
sambel Avantura. Izkupiček 
Sobotne prireditve bodo na-
menili za ureditev garaž ter 
orodišča ob gasilskem domu 
^olenšak. 

DORNAVA -
PRIPRAVA NA 
LUKARSKI 
Ĵ RAZNIK 
člani turističnega društva Lu-

'̂ ari iz Dornave so zadovoljni z 
letošnjim pridelkom čebule. 

žlahtno kulturo so člani 
^[uštva pred kratkim pospra-

danes pa ga bodo spletali 

v vence in pripravili vse po-
trebno za prodajo. Ker za sple-
tanje čebule v vence potrebu-
jejo tudi primerno slamo, bodo 
danes ob 16. uri pripravili na 
kmečkem dvorišču pri 
Forštnaričevih - Pivkovih, pri-
kaz škopanja slame in spletan-
je čebule v vence. To bo tudi 
tiskovna konferenca za njihov 
osrednji LCikarski praznik, ki 
bo 24. avgusta. 

TUDI V PTUJU 
AVTOMOBILSKI 
SEJEM 

Na prkirišču Štajertoursa, na 
Ormoški 31 v Ptuju, je od so-
bote naprej avtomobilski se-
jem rabljenih vozil. Sejemska 
vrata so odprta od 7. do 14. 
ure. Za prvič je bil s strani pro-
dajalcev in kupcev kar velik 
odziv. Razstavljenih vozil raz-
ličnih cenovnih razredov je 
bilo okrog 120. Najdražje vozi-
lo je bilo OPELCALIBRA, ki ga 
je prodajalec ponujal za 
31.900 DEM, najcenejše vozilo 
pa Fiat 126 P za 600 DEM. Naj-
bolj atraktivno vozilo sejma, za 
katero je bilo tudi največ zani-
manja, je bil Chraysler le Ba-
ron cabriolet, s ceno 28.000 
DEM. Organizator sejama 
CAISSA d.o.o., ki se sicer 
ukvarja s prodajo rabljenih vo-
zil zatrjuje, da je bilo za tovrst-

ni sejem precejšnje zaniman-
je. Tudi v soboto pričakujejo 
okrog 200 različnih vozil iz 
Ptuja, Lenarta, Ormoža, Ljuto-
mera, Slovenske Bistrice in od 
drugod. Za prodajalce vozil je 
vstopina 800 Sit, kupci pa ima-
jo vstop brezplačen. Na sa-
mem prizorišču sejama je 
možno reklamiranje prodaje 
vozil, poskrbljeno je tudi za 
pijačo in jedi z žara, lepo pa je 
urejeno tudi prakirišče za obi-
skovalce. Avtomobilski sejem 
je za Ptuj nova pridobitev, in 
vsem tistim, ki bi želeli kupiti, 
zamenjati ali prodati svojega 
jeklenega konjička, zadaj ni 
potrebno več v Maribor ali Cel-
je. 

MS 

SLOVENSKA BISTRICA 
/POBUDE ZA USTANOVI-
TEV NOVE OBČINE 

Ustanavljanje 
občine v 
občini? 

Kot vse kaže v slovenjebni-
striški občini se tudi v pasjih 
dnevih dogaja vedno nekaj za-
nimivega. V začetku julija je 
javnost glodala vrnitev doma 
kulture župnijskemu uradu, 
proti koncu meseca pa je pric-
urljala vest o pobudi za usta-

novitev nove občine Sloven-
ska Bistrica. 

Sestanek iniciativnega odbo-
ra brez podpisa pošiljatelja je 
bil sklican za 18. julij v gos-
tišču Petrič na Vrholah. Vablje-
ni so bili predsedniki svetov 
štirih mestnih in petih zunanjih 
krajevnih skupnosti, ki graviti-
rajo na mesto Slovenska Bi-
strica, ter še nekaj zainteresi-
ranih občanov, pretežno iz 
strank ZL ter LDS, s tem, da se 
predsednika svetov dveh kra-
jevnih skupnosti - iz Črešnjev-
ca ter KS Impola sestanka ini-
ciativnega odbora nista ude-
ležila. Razen ene izjeme 
(Delo), ostali predstavniki me-
dijev na sejo iniciativnega od-
bora niso bili vabljeni. V raz-

pravi so soglasno podprli za-
misel o ustanovitvi občine Bi-
strica ali Slovenska Bistrica. 
Aktivnosti tečejo dalje, vendar 
bodo imeli pri dokončnem 
odločanju v omenjenih devetih 
krajevnih skupnosti zadnjo be-
sedo prebivalci. Za predsedni-
co iniciativnega odbora so 
imenovali Ano Ačko (SLS) -
predsednico sveta KS Pohor-
ski odred. Seveda smo na-
knadno vprašali enega od 
udeležencev sicer dokaj skriv-
nostno sklicane seje, zakaj 
tako. Povedal je, da so to stori-
li v prvi vrsti zaradi pobud us-
tanavljanja vedno novih občin 
na območju sedanje - velike 
občine Slovenska Bistrica 
(doslej so podale pobudo za 

ustanovitev novih - samostoj-
nih občin krajevne skupnosti 
Makole, Poljčane ter Oplotni-
ca, ki je doslej edina prišla v 
proceduro za ustanovitev 
nove občine) ter v skrbi, kaj bo 
potem ostalo Bistrici. Za 
mnenje o tej iniciativi smo 
vprašali tudi občinskega tajni-
ka Milana Ozimiča, ki je pove-
dal, da od iniciativnega odbo-
ra doslej občina še ni dobila 
nič uradnega. Ni pa povsem 
jasno kaj želi ta iniciativni od-
bor doseči, saj občina Sloven-
ska Bistrica že obstaja. Za us-
tanovitev nove občine so pos-
topki znani, vendar ustanovi-
tev občine v občini pa ni 
mogoča. 

Vida Topolevec 

(ZA POJASNITEV 
NAPAČNIH 
INFORMACIJ IZ 
PREJŠNJE 
ŠTEVILKE 
TEDNIKA) 

Pravna oblika: družba z ome-
jeno odgovornostjo 

Datum registracije: 31. julij 
1992 

Lastniška struktura podjetja: 
100 - odstotna last Kmetijskega 
kombinata Ptuj 

Lastninski program: Terme 
Ptuj d.o.o. so vključene v last-
ninski program, po katerem se 
bo lastninil celotni Kmetijski 
kombinat Ptuj in za katerega je 
že izdano 1. soglasje, na katere-
ga pa se občina v zakonitem 
roku ni pritožila. Lastninski 
program podjetja je delavski 
svet sprejel 11.12.1996. Po njem 

je Kmetijski kombinat Ptuj 
(skupaj s Termami Ptuj d.o.o.) 
za 1. januar 1993 ocenjen na 
3.467.619.000,00 SIT ali skoraj 
takratnih 58 milijonov mark. Po 
določilih zakona je bilo treba 
obvezno na pokojninski sklad 
prenesti 7,94 odstotkov vred-
nosti družbenega kapitala, prav 
toliko na odškodninski sklad, 
na sklad za razvoj pa 15,89 od-
stotkov. V interni razdelitvi je 
okrog 1900 zaposlenih, bivših 
zaposlenih in upokojencev pri-
dobilo 20,57 odstotkov vrednos-
ti družbenega kapitala, v no-
tranjem odkupu so uspeli odku-
piti še 7,73 odstotkov, za javno 
prodajo pa je bilo namenjenih 
39,92 odstotkov. Ta zadnji delež 
je v javni prodaji vpisalo in ku-
pilo okrog 19 tisoč državljanov 
Slovenije, veliko med njimi jih 
je seveda s ptujskega območja. 
Ko bo izdano še drugo soglasje 
in do kraja izpeljano lastninje-
ne, pa bo mogoče dokončno in 

do pičice povedati, kdo so last-
niki Kmetijskega kombinata in 
s tem Term Ptuj d.o.o. v povsem 
enakih deležih. 

Ustanovitveni kapital Term 
Ptuj 3L07.1992: 361.737.858,00 
sit 

Direktorica podjetja od usta-
novitve do danes: Ga. Vekosla-
va Gojčič 

Naložbe podjetja v letih po 
ustanovitvi: 10 mio DEM v 
apartmajske vile in recepcijo 
(1993 in 1994) 

- zunanji bazen s toboganom 
Sedanje prenočitvene zmogl-

jivosti Term: 56 apartmajev z 
180 ležišči, 33 ležišč v bungalo-
vih, avtocamp s 107 mesti, fizi-
kalna terapija s fiziatrično am-
bulanto... 

Glavni direktor 
Kmetijskega kombinata Ptuj: 

Alojz Eriač, dipl. oec. 

PREJELI SMO 
Dunajski valček na 
Upravni enoti 

Napisala bi nekaj, kar me kot občanko oz. Slo-
venko zelo moti in če se vam bo zdelo umestno, 
lahko o tej temi tudi kaj več napišete. Ko po-
kličem Upravno enoto v Ptuju, Slomškova ul 
10 na številko 771-131, se veselo oglasi melodi-
ja Dunajskega valčka. Mislim, da je upravna 
enota javna institucija, ki si tega ne bi smela 
privoščiti. Melodija nam je vsem dobro znana 
in ji ni kaj očitati, vendar na ta telefon ne sodi. 
O tem bi morali pristojni razmišljati. Nimam 
nič proti sosedom Avstrijcem, vendar sem si-
gurna, da v Avstriji na nobeni občini nimajo na 
telefonu posnetke tipično slovenske pesmi. Res 
da bi za turizem vse naredili, da bi se tujci pri 
nas počutili kot doma. Res pa je tudi, da morajo 
biti določene meje. Ena izmed teh mej je ta, o 
kateri sem razmišljala in ki jo vam dajem v pre-
sojo. 

N. Vamberger 

Astronomska cena česna 
Podpisana Marija Lozinšek sem naročila 

sinu, da naj gre v trgovino po nekatere stvari in 
naj kupi tudi česen. Šel je v trgovino Market 
Winston v Grajeni 60, Ptuj. Vprašal je prodajal-
ko, po čem je česen? Rekla je 1.000 tolarjev. Hu, 
to je pa drago, je dejal sin. Ona pravi, da je na 
trgu v Ptuju 1200 tolarjev za kg. Kljub visoki 
ceni ga je kupil 1 kg in nekaj dag, za kar je dal 
1.025 tolarjev. Zelo sem se začudila, da je postal 
česen tako drag. Ker pa grem zelo malo na 
tržnico v Ptuj, sem pač česen pozabila, pod po-
gojem, da se bom pozanimala za ceno. Moja 
snaha je imela račun od (Merkatorja Rimska 
peč) kjer piše, da stane kg česna 379 tolarjev. 
Da bi se prepričala, koliko stane česen v resnici 
na trgu, je šla snaha sama vprašat. Glej čudo! 
Samo 400 tolarjev kg, torej kar 600 tolarjev 
manj oz. 800, kot so rekli v trgovini Winston. 
Danes, 3. avgusta sem šla v trgovino Winston 
in hotela sem pokazati račun od Mercatorja in 
vprašala, od kod imajo tako visoko ceno česna, 
ko pa je na trgu po 400 tolarjev za kg. Niti pro-
dajalka, niti šef Jakob Gerbec nista hotela pog-

ledati računa in šef je zopet dejaL, da je po 1200 
tolarjev na trgu. Bila sem zelo ogorčena in sem 
dejala, da hočem denar nazaj in da mi oni ne 
bodo solili jjameti, ter me kar za 600 tolarjev 
oguljufali. Sef trgovine je zamahnil z roko, se 
nasmejal in dejal, da naj na trgu kupim česen in 
ga prinesem nazaj, potem bom dobila denar. 
Tega nisem storila, ker sem preveč jezna. 
Sprašujem se, ali res ni več poštenja na svetu. Si 
gospodje trgovci kar sami delajo cene, kakor 
njim paše. Če pri 1 kg česna oguljufajo kupca za 
600 tolarjev, potem je to pri več kg že kar lep 
znesek. Jaz sem upokojenka in nimam visoke 
pokojnine, zato tudi ne bom podpirala nepošte-
nih trgovcev. Bila sem celo življenje poštena in 
če vidim, da se mi godi krivica, ne bom popus-
tila. Še pregovor pravi "Čisti računi dobri prija-
telji." 

Mari ja Lozinšek 
v 

Čudne meritve, vanje 
verjeti ali ne 

Pred kratkim sem vozil osebni avto v smeri 
Ljutomera proti Križevcem. V Ljutomeru na 
ravnem delu (mimo diskonta Derbi) sem dohi-
tel tovorni avtomobil. Hotel sem ga prehiteti, 
vendar zaradi nasproti vozečih vozil ni bilo 
možno prehitevanje, zato sem vozil neposredno 
za njim. V naselju Noršinci, tri blage zavoje za 
ravnim delom ceste, me je ustavila policija, ki 
pa je ogotovila, da sem vozil s hitrostjo 73 
km/h. Do sem vse lepo in prav, vendar zaradi 
suma sem vprašal g. policista za hitrost tovorn-
jaka, saj za svojo nisem vedel. Sedaj se pa stvar 
zaplete, kajti odgovor g. policista je bil, da je to-
vorni avto pred mano vozil s hitrostjo 59 km/h. 
Mislim da je vsakomur jasno, da zapisnika o 
prekršku nisem podpisal in da sem poslal ugo-
vor na postajo policije. Odgovor g. komandirja 
policije je sledil, da je policist usposobljen za 
delo s to napravo in da je naprava točna, vas 
smo pa predali sodniku za prekrške. Postavl-
jam vprašanje voznikom in bralcem, ali verjeti 
takim meritvam, ali pa je vprašanje verjeti ali 
ne policistom pri takem merjenju, kajti sma-
tram da veliko voznikov ravno takrat pred sabo 
ne bo imelo tovornjaka, za svojo hitrost pa rav-
no tako ne bodo vedeli. 

Emil Jurkovič 
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nihmnm mmmH 
Kumare 

Na naših \Tto\ih imamo najpogosteje solatne o/Jroma 
zelenjavne kumare, ter kumare za vlagaî e. Kumare, ki 
jih uporabljamo za solate imajo temno zeleno lupino, 
bledo meso in so koničasto zašiljene. Vse pogosteje pa 
uporabljamo tudi okrogle rumene kumare, z rumenkas-
tim mesom in so zelo okusne, če jih pripravimo okisane. 
Najbolj cenjene pa so evropske solatne kumare z krhko 
osvežilno sredico v kateri najdemo komaj kaj pečk. Ku-
mare za vlaganje prepoznamo po drobnih belih ali črnih 
bradavicah in so nekoliko svetlejše od solatnih in so su-
rove nekoliko grenke. 

Okus kumar pride do izraza, če I 
ji uživamo surove, kot samostojne 
jedi ali kot dodatek oziroma sesta-
vina določene jedi. V Španiji po-
gosto pripravljajo hladno juho iz 
kumar, podobna inačica te jedi je 
naša domača specialiteta i 
"kohečove murke". V solatah se i 
dobro podajo z jogurtovim preli-
vom, ki mu dodamo liste janeža 
ali koromača, pogosto krasijo 
obložene kruhke, okusne so tudi v 
lahko kisovi marinadi, ki smo ji i 
dodali nekaj kolobarjev čebule, iz j 
kumar pa pripravljamo tudi veli- i 
ko toplih jedi. Značilne tople jedi 
iz kumar so dušene kumare z ; 
meto, tako pripravljene pogosto j 
ponudimo, kot prilogo k drobnici I 
ali lososu. Lahko jih spečemo z 
gnjatjo in smetano in ponudimo i 
kot samostojno jed, lahko jih tudi 
surove nadevamo z različnimi na-
devi mesnim ali ribjim in jih 
spečemo v pečici. Ožemanje ! 
svežih naribanih kumar ni pripo- i 

ročjivo, ker s tem poslabšamo 
prebavljivost, če jih ožmemo za 
tople jedi, sok uporabimo saj vse-
buje veliko hranilnih snovi. Suro-
vi sok kumar je primeren za 
mešanje drugih zelenjavnih in 
sadnih sokov, od zelenjave se zelo 
lepo ujema s korenčkovim in od 
zelene in sadnim jabolčnim so-
kom. Kumare so primerno živi-
lom vsem tistim, ki pazite na tele-
sno težo, saj nam surove dajejo le 
8 do 10 kcal v 100 g očiščenega 
živila, oziroma najmanj v primer-
javi z ostalimi vrtninami. Pri nas 
si pogosto kumare pripravimo v 
solati, solato lahko obogatite tudi 
s kuhanim, na lističe narezanim 
hladnim krompirjem, lahko doda-
te tudi prepraženo in ohlajeno sla-
nino, prelijemo ji z osnovnim so-
latnim prelivom, ki smo mu doda-
li kumino, jogurtovim ali preli-
vom iz kisle smetane. Lahko si 
pripravite tudi zapečene kumare, 
pripravite jih tako, da kumare 

^obo naribamo, narahlo solimo 
in pustimo stati 10 minut, nato 
odlijete vodo. V primerni posodi 
segrejemo maslo ali margarino, 
dc^mo fino sesekljano čebulo, še 
preden čebula spremeni barvo do-
damo kumare, popramo in 
dušimo 5 do 10 minut. Posebej na 
margarini ali maslu prepražimo 2 
do 3 žlice moke, ko se moka na-
rahlo prepraži prisipamo kumare, 
ter zalijemo z kostno juho ali mle-
kom. Prevremo dodano 1 do 2 
žlici kisle smetane in malo 
muškatnega oreščka. Manjši 
pekač dobro namažemo z marga-
rino vanj vlijemo pripravljene ku-
mare in prelijemo z raztepenim 
jajcem, ki smo mu dodali 1 žlico 
smetane. Med kumare lahko 
pomešate, na kocke narezano 
^ j a t , ali kuhane hrenovke, čez 
jajce pa narahlo potresete nariba-
ni sir. Lahko jih tudi prepražimo 
in ponudimo, kot prilogo. Kuma-
re olupimo in jih zrežemo na ena-
komerne kocke ali podolgovate 
nekoliko debelejše palčke. Potre-
semo jih s soljo in poprom in pus-
timo stati par minut. V kožico 
damo poljubno maščobo, dodamo 
žlico sesekljane čebule in malo 
sladkorja, ko sladkor porumeni 
dodamo kumare, ki jih na hitro 
prepražimo, dodamo žlico moke, 
prilijemo malo juhe in okisamo, 
in na hitro prevremo. Dovolj 
mehkim dodamo kislo smetano 
potresemo z drobnjakom in ponu-

dimo zraven 

pečenega 
mesa. 

Nada Pignar 
Učiteljica ku-

harstva 

P O D E Z E U E - VRT P R I H O D N O S T I 

Spremembe v razvoju narekuje-
jo, da bo morala družba spremeniti 
odnos do podeželja. Dosedanji raz-
voj mest in urbaniziranih območij, 
bo potrebno usmeriti tudi na raz-
voj vasi in podeželja. V tem prosto-
ru je potrebno ohraniti tradicio-
nalne kvalitete in razviti nove. Za-
radi tega govorimo o celovitem 
pristopu k razvoju podeželja. Celo-
vit razvoj mora vkjučevati vsa te-
meljna področja kot so: gospo-
darstvo in infrastrukturo, 
družbene dejavnosti, medčloveške 
odnose in kulturo, ter organizacijo 
in urejanje prostora. 

Na ta način zajamemo vse tri te-
meljne razvojne sestavine: človeka, 
sredstva in prostor. Prednostno 
mesto na podeželju mora imeti kme-
tijstvo, istočasno pa je potrebno raz-
vijati tudi ostale dejavnosti in na ta 
način odpirati nova delovna mesta. 
Kmetijstvo ima poleg pridelave tudi 
velik pomen za ohranjanje kulturne 

krajine, poseljenosti hribovitih in 
odmaknjenih območij, zakar pa je 
potrebno na kmetijah razvijali tudi 
dopolnilne dejavnosti. 

KAKO PRISTOPITI K 
RAZVOJU POoaajA? 

Osnova za izvedbo projektov raz-
voja podeželja je, da so vključeni 
ljudje iz tega območja ob pomoči lo-
kalne skupnosti in države. V Slove-
niji je bilo narejenih veliko projek-
tov vendar so praviloma le te pri-
pravljale razne organizacije, ki so 
pripravile dokumentacijo, izvedbe 
projektov razvoja pa ni bilo. Tudi v 
Podravju so znani primere takšnega 
pristopa. Z nastankom novih občin 
je lažje pristopiti k celovitemu raz-
voju podeželja. Na območju bivše 
ptujske občine deluje sedaj poleg 
Mestne občine Ptuj, še osem občin, 
ki so izrazito podeželske. Za vse pa 
velja, da bi morale začeti pripravljati 

potrebno dokumentacijo za pridobi-
tev javnih sredstev za ta namen. Na 
nivoju občin ali krajvnih skupnosti 
bi bilo potrebno predhodno sestavi-
ti projektne svete ali skupine ljudi, 
ki poznajo probleme svojega 
območja in so jih pripravljeni poma-
gati reševati. Te skupine bi tudi pri-
pravile izhodišča za pristop k razvo-
ju svojega območja. Setav projekt-
nih svetov mora zajeti ljudi iz posa-
meznih področij: gospodarstva in 
infrastrukture, kulture, šolstva in 
drugih družbenih dejavnosti, kme-
tijstava, turizma, strokovnih služb 
in raznih aktivnih društev. Vzposta-
viti je potrebno dobro timsko delo. 
Vsaka vas ali kraj ima svoje zgodo-
vinske, kulturne, duhovne in druge 
značilnosti in tudi sedanje zanimi-
vosti, ki jih je potrebno upoštevati 
pri razvoju. Sestav projektnih sve-
tov iz ljudi, ki živijo in delajo na 
tem območju lahko omogoči, da se 
značilnosti kraja tudi ohranijo in na 

novo oživijo. Posebno pozornost bi 
morali nameniti izgradnji objektov 
na vasi, da nebi omejevali dejavnosti 
kmetij in bi ohranili izgled vasi. Ve-
liko tega je že izgubljenega vendar 
nikoli ni prepozno začeti. 

VLOGA KMETIJSKE 
SVETOVALNE SLUŽBE 
PRI CELOVITEM 
RAZVOJU PODEŽELJA 

Kmetijska svetovalna služba mora 
sodelovati pri razvoju podeželja, 
vendar ne moremo pričakovati, da 
bo v celoti to delo opravila ta služba. 
Potreben je interdisciplinaren pris-
top in angažirano sodelovanje lokal-
ne skupnosti in ljudi iz območja, ki 
se ureja. Vsekakor bi v projektnem 
svetu morala biti Kmetijska sveto-
valna služba zraven. Zal se dogaja 
ponekod v Sloveniji, da se izvajajo 
projekti brez sodelovanja svetovalne 
službe. Vloga kmetijske svetovalne 
službe je predvsem pri razvoju kme-
tijske pridelave in razvoju dopolnil-
nih dejavnosti, tako v svetovanju 
tehnoloških rešitev, kot iskanju 

ekonomske učinkovitosti. Služba pa 
lahko opravi tudi veliko organizacij-
skega dela pri izvajanju projektov. 

ZAKLJUČEK 
Razvoj podeželja je strateško po-

memben zaradi: ohranitve poselje-
nosti podeželskih območij, ohranit-
ve ustrezne kakovosti življenja 
podeželskemu prebivalstvu, ohran-
janju kulturne krajine, ohranjanju 
lokalne identitete v vseh njenih raz-
sežnostih, ohranjanju kakovosti 
okolja in usposabljanje lokalnih 
skupnosti za samorazvoj. Opaziti je 
trend, da si ljudje želimo živeti na 
podeželju, to omogoča tudi hiter 
razvoj komunikacijskih sredstev. 
Veliko dejavnosti in obrti, ki niso 
kmetijske narave se lahko odvija 
tudi na podeželju. Območje Haloz 
in Slovenskih goric in tudi ravnin-
ski del Ptujskega in Dravskega polja 
ima naravne možnosti razvoja. Po-
treben je pristop, ki bo te možnosti 
tudi izkoristil, zato so potrebne ide-
je in izvedba le teh. Z organiziranim 
pristopom je potrebno zagotoviti 
sredstva lokalnih skupnosti in 

države. Ob vklučevanju v Evropsko 
skupnost se odpira možnost razvoja 
podeželja s podporo evropskega de-
narja. Do takrat pa moramo pripra-
viti vso potrebno dokumentacijo, da 
bomo lahko za ta denar tudi kandi-
dirah. Za razvoj podeželja nesmemo 
kazati samo problemov, ampak mo-
ramo več pozornosti nameniti pozi-
tivnim vidikom življenja na 
podeželju. To pa so dobri pogoji za 
življenje, rekreacijo in preživljanje 
prostega časa, zdravo okolje, atrak-
tivna pokrajina in možnosti za oseb-
ni prispevek in vpliv na življenje 
skupnosti. Ko si postavimo to za iz-
hodišče, potem lahko rečemo, da je 
podeželje vrt prihodnosti. Da bomo 
to dosegli je potrebno,da začnemo 
danes. V Kmetijski svetovalni 
službi smo pripravljeni za sodelo-
vanje. 

Pripravila: Peter Pribožič, dipl. 
ing. kmet. 

Slavica Strelec, ing. agr. 
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Sfuraii/e in stw9st 
SPOSOBNOSTI 
STAREJŠIH 
- 2. NAD. 

Do zmanjšanja potrošnje ener-
gije pri starejših ljudeh vodi §e 
vrsta drugih dejavnikov. Ko se 
o r ^ i z e m stara, praviloma sta-
bilizira in strukturira vzorce ve-
denja in aktivnosti. Zaradi tega 
se starejši znajde v situacijah 
uspešneje, hitreje in z manj na-
pora. Vzorec človekove aktiv-
nosti se strukturira tudi glede na 
pričakovanja in ravnanja drugih 
ljudi. Starejiši človek teži k zna-
nim nalc^m in jih rešuje na 
znan način ter se izogiba novim 
in neznanim nalogam. Bistvena 
pridobitev današnjega časa je 
znižanje deleža napornih tele-
snih aktivnosti. Pri poklicih, ki 
so telesno naporne j ši ali zahtev-
nejši, opažamo tendenco sta-
rejših, da se jim umaknejo. Opa-
zovanja kažejo med drugim 
spontan padec števila starejših 
delavcev na delovnih mestih^ ki 
zahtevajo veliko telesno hitrost 
in energijo, ter na delovnih mes-
tih, ki zahtevajo sposobnosti, ki ; 
so v nasprotju z danimi navada-
mi, V človeku pride s starostjo, 
kot smo že omenili, do kon-
stantnega vzpostavljanja ravno-
vesja med fiziološkimi in piho-
loškimi i :^bami ter večjim iz-
kustvom in možnostjo širše pre-
soj^ kar vodi včasih celo do iz-
boljšanja storilnosti v starosti. 
Res je, da pride s starostjo do 
upada raznih senzomotoričnih 

funkcij, kot so vi4 sluh, moč, 
hitrost in vzdržljivost, vendar 
znaša povprečna moč med triin-
petdesetim in oseminšestdese-
tim letom življenja še vedno 84 
% prejšnjega viška. Pri tem mo-
ramo upoštevati, da industrijsko 
delo ne zahteva maksimalne^ 
tel^nega napora, ampak v najs-
labšem primeru le 50 % tega. 
Tudi delni upad vida in sluha 
pri uspešnem delu v normalnih 
industrijskih razmerah ne igra 
pomembne vloge. Študije o pro-
duktivnosti dela v industrijskih 
situacijah so pokazale, da je pro-
duktivnost starejših najmanj 
enaka, če ne boljša kot pri 
mlajših, saj velik del starejših 
uspeva mimo vseh norm in 
standardov, ki so jih dobili pri 
mlajših. Ker so starejši delavci 
tudi previdnejši in bolj izkušeni, 
imajo tudi manj delovnih nez-
god kot tisd pri enaindvajsetih 
ali enako kot tisti med enaind-
vajsetim in devedndvajsetim le-
tom. Te primerjave so bile nare-
jene pri starejših delavcih nad 
šestdesetim letom. Starejši de-
lavci tudi manj pc^osto izostaja-
jo zaradi bolezni kot mlajši, toda 
takrat so dalj časa odsotni. Ob 
analizi skupine delavcev z viso-
kim številom izcstankov se je iz-
kazalo, da gre pretežno za ljudi, 
ki so mlajši ^ petinštirideset 
let Starejši ljudje se tudi veliko 
bolj držijo svojega delovnega 
mesta kot mlajši ter imajo tudi 
boljši odnos do podjetja oz. usta-
nove, v kateri delajo. Največjo 
željo do spremembe poklica pa 
imajo predvsem delavci do 35» 

leta starosti. Ni težko priti do 
ugotovitve, da so v celod starejši 
delavci boljši od mlajših. Več-je 
izkustvo, večja previdnost in s 
tem manj nesreč, višja delovna 
morala, vztrajnost, boljša kvali-
teta dela, manjša fluktuacija in 
drugo v nmogočem odtehtajo 
prednosti, ki jih imajo mlajši, 
predvsem njihovo večjo fizično 
moč in hitrost Resni mentalno -
higienski problemi se pojavijo 
šele tedaj, če Mi pt^ameznik, 
katerega zmogljivost je že znat-
no upadla, se nadalje opravljati 
isto delo. Praviloma bi se morale 
v skladu s tem, da se delavec s 
starostjo spreminja, spreminjati 
tudi zahteve njegovega delovne-
ga mesta. To je možno doseči na 
dva načina: ali prilagajaiiko de-
lovno mesto delavcu ali pa de-
lavca delovnemu mestu (npr. z 
nadaljnjim usposabljanjem). S 
starostjo upada tudi sposobnost 
za učenje novega in ta upad 
povzročajo tudi starc^tne spre-
membe v funkcijah zaznav in 
neposrednega spomina. Na dru-
gi strani pa se tudi opaža, da sta-
rejši Še dodatno od^vedo v tek-
movalni atmt»feri in to najbolj, 
če morajo tekmovati z mlajšimi. 
Delovnih sposobnosti starejših 
nikakor ne gre podcenjevati in 
jim je zato treba zagotoviti, da 
lahko aktivno delajo, dokler so 

voljni. Naslednjič pa o 
osamljenosti in izrabi prostega 
časa starejših. 

mag. Bojan Šlnka 

V SADNEM VRTU sredi po-
letja večini sadnih vrst pojenju-
je rast. Na poganjkih, ki so bili 
med vegetacijo dobro negova-
ni, prehranjeni ter obvarovani 
pred rastlinskimi boleznimi in 
škodljivci pa se v avgustu for-
mirajo cvetni brsti. S 
upočasnjeno rastjo, se v rastlini 
upočasni tudi pretok rastlinskih 
sokov. V navpičnih poganjkih je 
ta pretok iz korenin v liste in 
obratno hitrejši, bolj pa se po-
ganjki prevešajo iz poševnega 
do vodoravnega ali upognjene-
ga položaja pa se v njih tokovi 
upočasnijo. Ta naravni proces 
ima za f^sledico da navpični 
poganjki in veje bolj rastejo, 
poševne in upognjene pa rodi-
jo, ker se pri počasnem pretoku 
rastlinski sokovi toliko bolj na-
kopičijo, da se iz lesnih brstov 
tvorijo cvetni brsti. Veje in mla-
dike, ki smo jih že pri zeleni rezi 
namenili za oblikovanje v ro-
den, privezujemo v poševni ali 
v vodoravni položaj. Upogiban-

je vej in mladik opravimo še v 
prvi polovici avgusta, preden bi 
se utegnila vegetacija iz 
kakršnih koli vzrokov 
predčasno zaključiti. Pri upogi-
banju mladik ne smemo naredi-
ti premočnih lokov, ker bi to 
lahko bilo za formiranje cvetnih 
brstov moteče. Mladik ne sme-
mo upogibati usmerjenih v no-
tranjost drevesne krošnje, tem-
več jih primerno vzgojni obliki 
razporejamo tako, da bodo 
čimbolj osvetljene. Ni narobe, 
če upognemo kakšno mladiko 
več, kot Jo bomo potrebovali, 
ker odvečne spomladi, oziroma 
ob zimski rezi odstranimo. 

Pri sadnih drevesih in vejah, 
ki so obilno zarodile in iz dneva 
v dan bolj ječijo pod težo plo-
dov, pomagajmo z podpiran-
jem ali privezovanjem ob opo-
ro, da preprečimo lomljenje vej 
in škodo v drevesnih krošnjah, 
ki jo prav v tem času 
povzročajo zelo pogostne vre-
menske nevihte. 

V OKRASNEM VRTU avgus-
ta nekatere vrte okrasnih eno-
letnic in dvoletnic zaključujejo 
svoje cvetno obdobje. Letošnje 
vremenske razmere koncem 
pomladi in v začetku poletja 
niso bile primerne za obilnejši 
in bujnejši cvetni nastavek pri 
večini vrst vrtnih cvetnic. 
Značilno za večino vrst cvetnic 
je, da lepo, bujno in dolgo cve-
to, če jim je poleg ostalih rast-
nih pogojev na voljo dovolj 
sončne svetlobe in toplote. Ob 
sorazmerno hladnem in pogos-
tem deževnem vremenu so 
med njihovo rastjo imele ugod-
ne pogoje za razvoj glivične in 
bakterijske rastlinske bolezni, 
kar je predvsem vzrok za slabši 
cvetni nastavek in predčasno 
odmiranje. Vrtne marjetice, 
ognjič, zvončnice, lučniki in po-
dobne cvetnice, že zapuščajo 
cvetlične gredice. Če nabiramo 
iz njih semenice za setev in go-
jitev v naslednji cvetlični sezoni, 
storimo to le z zdravih in nor-

malno razvitih rastlin. Iz okrnje-
nih in okuženih cvetov, še po-
sebej če so rastline bile napa-
dene po listnih ušeh, ki poleg 

Upogibanje mladik 

močne izčrpanosti rastline pre-
našajo tudi rastlinske virusne 
bolezni, ni mogoče pridelati 
zdravega in krepkega semena. 
Okuženo seme prenaša kali 
rastlinskih bolezni na nove sa-
dike in bolezen se tako širi. Ko 
odcvetele rastline iz okrasnega 
vrta odstranjujemo, njihove 
rastlinske ostanke s koreninami 

vred zasekljamo in kompostira-
mo, izpraznjene dele gredic pa 
pripravimo za prihodnjo posa-
ditev. Do ponovne posaditve je 
dobro če se zemlja nekoliko 
spočije. Zemlje poleti ne lopa-
tajmo temveč jo prerahljamo z 
vrtavko ali vrtnim kultivatorjem, 
da bi ne prizadeli drobnoživk v 
tleh. Pri ponovni posaditvi se 
izogibajmo, sajenja ali setve 
okrasnih rastlin iste botanične 
vrste, kot je bila njihova pred-
hodnica, ker tudi v okrasnem 
vrtu velja upoštevati rastlinski 
kolobar. 

V ZELENJAVNEM VRTU bo 
korenček, posejan julija in na-
menjen za zimsko hrambo, do 
jeseni dobro raščen, če pose-
vek ni pregost. Med rastlinami 
na katerih bi se naj razvili lepo 
raščeni koreni, naj bo vsaj za 
dva prsta prostora. Redčenje 
pregostega posevka bo lažje 
izvesti, če pred tem gredo obil-
no zalijemo. Pregoste rastlinice 
izpulimo s koreninico vred. Mo-
tovileč sejan julija, ki smo ga 
namenili za rabo v oktobru, te-
densko zalijemo z zalivko, ki 
smo ji dodali hitro delujočega 

dušičnega gnojila. Motovileč 
sejemo v več obrokih. Čas kal-
jenja mu je sorazmerno dolg, 
če zemlja ni dovolj vlažna tudi 
mesec dni. Setev za jesensko 
rabo naj bo opravljena vsaj do 
20. avgusta, za zimsko oziroma 
zgodnjo spomladansko rabo, 
pa do 20. septembra. Posevke 
je potrebno v času vegetacije 
dvakrat dognojiti z dušičnimi 
gnojili. Timijan ali vrtna materi-
na dušica je vsied prijetnega, 
močno dišečega vonja in aro-
matičnega okusa, cenjena in 
večstransko uporabna ku-
hinjska začimba. Med vegetaci-
jo jo nabiramo sproti kot svežo, 
za zimo pa jo posušimo Timijan 
sejemo spomladi in sadike pre-
sajamo. Poleti ga razmnožuje-
mo s poizrelimi potaknjenci, se-
daj v avgustu pa si najhitreje 
pridelamo novo sadiko, če do-
bro razvit poganjek pogrobamo 
in zasipljemo z rahlo sprstenino 
ali z biopostom. Do jeseni se 
bodo na grobanici razvile kore-
nine, ko jo ločimo od 
matičnega grma in posadimo v 
zeliščni vrt ali v lonček. 

Miran Glušič, ing. agr. 
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KARTING /Ek ipn i 
poslov S loven i j i 
gartodrom v Hajdošah je bil 

prizorišče velike mednarodne 
ĵ arting dirke, na kateri je nasto-
pilo 41 tekmovalcev iz sedmih 
^ v . AMD Ptuj je bil ponovno 
y2omi organizator, saj je bil kar-
todrom in vse tisto, kar spada 
^ v e n zelo dobro pripravljeno. 
Sanio dirko je otvoril ptujski 
podžupan Ervin Hoj ker. Po 
^vodnemu ceremonialu pa so 
padalci ptujskega Aero kluba 
prinesli startno zastavico. Med 
odmorom pa so predstavili tudi 
yozila, ki jih pr^ajata podjetji 
pomird^o in Pam avto. 

m treningu je bilo zelo živahno, 
saj so se vozniki borili za naj-
boljši čas in seveda najboljše 
startne pozicije. Prav tako so bile 
zelo zanimive predfmalne vožnje. 
V razredu 100 ccm - juniorji so se 
niladi vozniki ves čas izmenjavali 
v vodstvu. Na koncu pa je bil na-
juspešnejši Nenad Lazič iz 
Hrvaške. V razredu 100 ccm - se-
niorji je prvo mesto zanesljivo 
osvojil predstavnik iz Češke ja-
roslav Capik. V razredu FC 125 
ccm je prvo mesto osvojil pred-
stavnik Hrvaške Vanja Vešligaj. 
Veliko smolo pa sta imela 
domačin Zvonko Dominko in 
Alen Pevec, ki sta zaradi tega iz-
gubila boljše startne pozicije. V 
finalni vožnji do 100 ccm je Slo-
venec Ivan Stojišič potrdil svoje 
kvalitete in zmagal z veliko pred-
nostjo. Pri seniorjih v istem raz-
redu je Jaroslav Capik samo 
potrdil svojo dobro vožnjo iz 
predfinala. V razredu do 125 ccm 
pa je Čeh Jirži Bečička ugnal vso 
konkurenco. Tekmovalec AMD 
Ptuj - Zvonko Dominko pa je za-
sedel peto mesto. 

REZULTATI: 100 ccm - JU-
NIORJI: 1. Ivan Stojišič Sloveni-
ja, 2. Gregor Hudobivnik Sloveni-
ja, 3. Nenad Lazič Hrvaška, 4. 
Klemen Pevec Slovenija, 5. Gre-
gor Krč Slovenija. 100 ccm - SE-
NIORJI: 

1. Jaroslav Capik Češka, 2. Aleš 
Prek Slovenija, 3. Tomas Jung 
Slovaška, 4. Mladen Lazič 
Hrvaška, 5. David kalan Sloveni-

125 ccm: 1. Jirži Bečička Češka, 
2. Vanja Vešligaj Hrvaška, 3. 
Luka Fiorin Italija, 4. Alen Pevec 
Slovenija, 5. Zvonko Dominko 
Slovenija. EKIPNO: 1. Slovenija, 
2. Češka, 3. Hrvaška, 4. Avstrija. 
Mednarodno karting dirko si je 
ogledalo okoli 1500 gledalcev. 

Danilo Klajnšek 

NOGOMET 
DORNAVA: 
ELAN0:1 ( 0 : 0 ) 

STRELEC: o : lZof i č /85 . mi-
nuta / DORNAVA: I. Klinger, 
Grabrovec, Jurič, B. Klinger, Vi-
her, Čuš (Prelog), Hunjet, Obran, 
Jurišič, Ostroško, Trunk (Arnuš). 
Nogometaši Dornave so imeli ve-
liko priložnost, da iz nadaljnjega 
tekmovanja za pokal NZ Sloveni-
je izločijo ekipo novega drugoli-
gaša - Elan iz Novega Mesta. V 
prvem polčasu je igra potekala 
med obema kazenskima prostoro-
ma, s tem, da so rahlo terensko 
iniciativo imeli gostje. Njihovi 
napada pa so bili preveč počasni 
in stihijski, ter so se končali neka-

ko na razdalji dvajset metrov od 
domačih vrat. V nadaljevanju 
srečanja je tempo igre bil hitrejši, 
sama i ^ a pa bolj čvrsta, saj sta 
obe ekipi želele doseči zadetek. 
Najprej so veliko priložnost imeli 
gostje, vendar je strel njihovega 
napadalca Gruclna, končal visoko 
preko vrat. V 62. minuti je isti 
gostujoči igralec v svojem kazen-
skem prostoru igral z roko in sod-
nik je pokazal na belo točko. 
Domači napadalec Jurišič je sicer 
močno streljal, vendar strej je gos-
tujoči vratar Pavič odbranih Mi-
nuto kasneje bi lahko domači po-
novno povedli. Tadija Jurišič je 
izvedel pravo mojstrovino, ko je 
preigral dva gostujoča obrambna 
igralca, vendar je bil pri zakl-
jučnem strelu nenatančen. Kazen 
za zgrešene priložnosti je prišla v 
85. minuti, ko je rezervni igralec 
gostov Zofič iz prostega strela, z 
razdalje 20 metrov premagal 
domačega vratarja. Tako se je eki-
pa novomeškega Elana srečno in 
spretno uvrstila v drugi krog po-
kalnega tekmovanja. Igr^cem 
Dornave grfedo vse čestitke za do-
bro igro. 

Danilo Klajnšek 

DVE ZAAAGI 
DRAVE 

Nogometaši ptujske Drave so na 
Mestnem stac^onu na Ptuju, v 
okviru priprav na pričetek 
prvenstva v drugi slovenski nogo-
metni ligi odigrali dve srečanji. 
Najprej so z 3 : O ugnali ekipo 
Kungote Gossei^a. Strelci so bili: 
Emeršič, Poznič in Kmetec. V 
drugem srečanju pa so z 1 : O ug-
nali ekipo Pohorja iz Ruš. Strelec 
zadetka je bil Emeršič. 

Danilo Klajnšek 

REMI IN PORAZ 
ALUMINIJA 

Tudi nogometaši Aluminija so 
odigrali dve prijateljski srečanji. S 
Pohorjem iz Ruš so se razšli z ne-
odločenim izzidom 1 : 1 . Strelec 
zadetka je bil Pridi. V soboto pa 
so gostovali v Avstriji pri SV Gna-
su in srečanje izgubili s 3 : 1. Stre-
lec zadetka za Aluminij je bil 
Tomaž Emeršič. Na tem srečanju 
so Kidričani nastopili močno os-
labljeni. 

Danilo Klajnšek 

MALI NOGOMET 
PRVO MESTO ZA 
INTERIERMF 

KMN Krona Zagi je na igrišču 
pri osnovni šoli Ljudski vrt orga-
niziral 11. turnir za slovenski re-
vialni pokal v malem nogometu. 
Na turnirju bi moralo nastopiti 
dvanajst ekip, vendar jih je prišlo 
samo osem, kar je močno spreme-
nilo potek tiurnirja. V saki, od treh 
predtekmovalnih skupin sta bili 
samo dve ekipi, ki sta med seboj 
odigrali dve srečanji. Domača eki-
pa Krona Zagi je izpadla v pred-
tekmovanju. 

REZULTATI HNALA: Mi-
zarstvo Širovnik : DSV Iktus 2 :4, 
DSV Iktus : Interier 6 : 7 ( 2 : 2 ) , 
Interier : Mizarstvo Širovnik 3 : 
1. 

VRSTNI RED: 1. Interier MF, 
2. DSV Iktus, 3. Mizarstvo Širov-
nik. 

Danilo Klajnšek 

PLAVANJE /Odprto 
prvenstvo Slovenije v 
absolutni konkurenci 

• KOLOŠIČEVI KAR 3 ME-
DALJE IN MEDNARODNA 
KATEGORIZACIJA 

Na bazenu pod Skalo, v Kamni-
ku, je od 08. -10. avgusta 97 pote-
kalo odprto prvenstvo Slovenije v 
plavanju. V konkurenci okoli 120 
plavalcev iz Madžarske, Belorusi-
jCj Slovaške, Hrvaške, Makedoni-
je in 13 klubov iz Slovenije, se je 
ptujska plavalka Bojana Kološič 
odlično odrezala. V disciplini 100 

delfin je s časom 1 : 09,51 osvo-
lila 3. mesto in svojo prvo medaljo 
pa absolutnem prvenstvu Sloveni-

Naslednji dan je plavala svojo 
fiajljubšo disciplino 200 m delfin 

je z osebnim rekordom 2 : 30,40 
^ e d l a 3. mesto, ter osvojila 2 
bronasti odličji; eno v absolutni 
^lovenski, drugo pa v mednarodni 
konkurenci in si tako priborila 
piednarodno kategorizacijo. Sedaj 

tudi tu-adno tretja slovenska 

delfinašica. V klubu so bili prav 
prijetno presenečeni nad takšnim, 
nepričakovanim uspehom, ker 
Bojana večinoma trenira kot re-
kreativka na mariborskem "Pris-
tanu" v nemogočih pogojih. 

Dragutin Kološič 

BUDINA / RANČA 
5. Rancarija 

Brodarsko društvo Ranča 
Ptuj je letos organizi^o že 
peto tekmo z rancami. Štart je 
bil pri restavraciji Ribič in 
tako je v veljavo prišel tudi 
novi peš most, saj so ga gledal-
ci domala napolnili. Tista eki-
p ^ ki je ujela najboljši tok in je 
bila temu primemo pripravlje-
na je ciljno črto v Pristanišču 
Ptujskega jezera na Ranči, pre-
vozila najhitreje. Ta čast je, 
prav tako kot lani, pripadla 
Langubardom, predstavnikom 
Langusove ulice z rekordnim 
časom 9 minut in 56 sekimd. 
Drugi so bili Pozeleneli ba-
lončki, pred Dravskimi Nep-
tuni, vsi iz Ptuja. Peto zapo-
redno srečanje je dokazalo, da 
Rancarija postaja tradicional-
na, saj je letos nastopilo kar šti-
rinajst ekip. Še en dokaz, da se 
turizem na Ptuju razvija tudi 
na vodi, le da bi se temelji mo-
rali graditi na čisti podlagi. 

Milan Krajnc 

TRNOVSKA VAS 
Igre brez meja 
ali igre dobre 
volje 

člani Strelskega društva Trnov-
ska vas vsako leto v avgustu pri-
pravijo tradicionalne Igre brez 
meja ali I ^ e dobre volje. Letos 
bodo te pripravili v petek, 15. av-
gusta, s pričetkom ob 14. uri v 
Trnovski vasi. 

Tekmovalci se bodo na i ^ a h po-
merili v sajenju krompirja, pre-
našanju deldeta čez ovire, spravl-
jali bodo pridelke (jabolka), ki jih 
bodo v naslednji igri nileli in 
prešali sok. Kot vsako leto, pa bo 
tudi letos igralci v kadi iskali 
predmet. Ena igra pa se bo nave-
zovala tudi na aktualne politične 
dogodke v občini, to je igra z nas-
lovom prenos sedeža občine. Tek-
movalci bodo čez ovire prenašali 
kupe papirjev, igralci iz nasprot-
nih ekip (člani ljudske iniciative) 
pa jih bodo pri tem ovirali. 

udi letos pričakujejo sodelovan-
je ekip od blizu in daleč. Kot je 
povedal predsednik SD Trnovska 
vas, Mitja Kovačič, bodo v prime-
ru slabega vremena igre prestavili 
na naslednji dan (soboto) ob is-
tem času. Ekipa pa se lahko prija-
vijo v Okrepčevalnici Vturcer v 
Trnovski vasi. 

Zmagoslav Šalamun 

TENIS / Zmago-
valca Privšek m 
Dvoršak 

Teniški klub Ptuj je minuli 
vikend izvedel odprto 
prvenstvo Slovenije v tenisu 
za fante in dekleta do 16 let 
starosti. Nastopilo je 49 mla-
dih lenisačev in tenisačic. Pri 
fantih 40 in dekletih devet. 
Na glavnem turnirju pri 
dečkih so se na gavnem tur-
nitju nastopili tudi štirje 
Ptujčani. Med njimi je najdal-
je prišel Gregor Tkalec, ki je 
izgubil z Mariborčanom Ma-
tijo Žgago, ki je v 1. kolu pre-
magal Ptujčane Kristjana 
Krajnca. rok galun je izgubil z 
Miho Miheličem, sicer prvem 
iz rang lestvice za dečke do 14 
let. /ilše adamčič pa je izgubil 
z Jernejeo Pepevnikom. Pri 
dekletih je po pričakovanju 
prvo mesto osvojila pva nasil-
ka Celjanska Urška Dvoršak. 
Od Ptujčank je v polfmalu iz-
gubila Tjaša Kovač od fina-
listke Špele Koželj, Ajda Bru-
men pa v četrtfinaJu z zmago-
valko tturnirja na Ptuja. RE-
ZULTATI DEČKI - POL-
HNALE: 

Zgaga ZTK maribor: Serdo-
var BUM Celje 6:4, 2:6, 6:4, 
Privšek BUM Celje : Knez 
Kamnik 6:4, 6:1. FINALE : 
Privšek : Zgaga 7:6, 4:6, 7:6. 
REZULTATI DEKLICE -
POLHNALE: Koželj 
Domžale : Kovač Ptuj 6:1, 
6:1, Dvoršek BUM Celje: Do-
beršek 6:3, 6:3. HNALE: 
Dvoršek: Koželj 6:0,6:1. 

Danilo Klajnšek 

PTUJ / BALONARSKI KLUB 

Srečuj db d̂ M êm pramfrii 
Ob občinskem prazniku se |e dogajalo veliko prireditev. Ena takih je bilo 
tudi srečanje balonarjev, ki se je dogajalo tik ob reki Davi med ptujskimi 
mostovi, v sklopu prireditev Turističnega društva Ptuj, ki pa smo ga iz-
vedli člani Balonaiškega kluba Ptuj. 

V soboto zjutraj, drugega avgus-
ta, smo imeli priliko videti nad 
Ptujem šest toplozračnih balonov 
med drugim tudi največjega v Slo-
veniji, to je BTC, Vreme nam si-
cer ni dopuščalo, da bi lahko pole-
teli še zvečer. Premočno je pihal 
veter in bi takšno početje ogražalo 
tako balonarje kot tudi obiskoval-
ce slavnostnih dogodkov ob otvo-
ritvi novega mostu. Jutranji polet 
balonov pa je bil tudi tekmovalen. 
Zmagal je domačin Vilko 
Gerčnik, drugi je bil Škodlar Mi-
ran iz Ljubljane in tretji Riko 
Vrane iz Maribora, sicer lanski 
zmagovalec podobnega srečanja 
na Ptuju. V Sloveniji smo na novo 
usposobili tudi nove balonarske 
»observerje« katerim je bil to tudi 
praktičen preizkus. Zaradi speci-
fičnosti tekmovanja mora imeti 
vsak tekmovalec tudi svojega opa-

zovalca, kije podaljšana roka sod-
nika, oz. vodje tekmovanja. 
Letošnjega državnega prvenstva 
se iz našega kluba ne bomo ude-
ležili kot tekmovalci, tudi zaradi 
denarja, bomo pa aktivno sodelo-
vali organizaciji saj bodo naši 
člani imeli ftmkcije kot so vodja 
tekmovanja, vodja debriferjev in 
nekaj observerjev. S svojim balo-
nom zdaj letimo že več kot dve leti 
in glede na to, da je bil že kupljeni 
rabljen se mu hočeš nočeš počasi 
izteka njegov »resurs«. Zelo si 
tudi prizadevamo pridobiti pros-
tor na katerem bi se dejavnost 
lahko odvijala in bi lahko tudi 
sltižil za večje prireditve, kot so 
državno prvenstvo, mednarodno 
srečanje ipd. 

Branko Ambrožič 

Prvi trije. Z leve: Vrane, 
Gerečnik in Škodlar. 

(Foto: Ambrožič) 

U U T O M E R / 1 8.TEKMOVALNI DAN ZA KASAČE 

Najhitreiši DEMOS iMS-1:17,8 
Prleška prestolnica Ljutomer je ob koncu 

letošnjega občinskega praznika in ob 70 -letnici 
razglasitve Ljutomera za mesto, gostila 69 
kasačev, ki so sodelovali v sedmih dirkah. To je 
bil že IS.tekmovalni dan letošnje kasaške sezone, 
ki je postregel z izvrstnimi izidi in osebnimi rekor-
di, žal pa tudi s tragičnim koncem 5-letnega žrebca 
Anta B iz Brda. Mrtev se je zgrudil ob tekmovalni 
stezi tik pred ciljno ravnino. 

Organizatorji so tekmovanje dobro pripravili, ste-
za je bila trda, tako da novi osebni rekordi niso nobe-
no presenečenje. Zanimiva je bila že prva dirka dve-
letnih kasačev, ki so se potegovali za nagrado občine 
Ljutomer. Nastopilo jih je kar 14, med njimi tudi 
šest novincev. Dosegli so vzpodbudne rezultate in 
potrdili ocene, da je v slovenskih hlevih veliko obet-
avnih mladih konjev. Zmagala je Debora MS Marka 
Slaviča z najboljšim izidom dveletnih kasačev letos-
1:20,2. Drugi je bil Honey Goal Janka Makoterja iz 
Ljutomera, tretji Frick Viktorja i ^ r in ška iz Brda in 
četrta Enola Gay Jureta Toša iz Lenarta. Najboljši 
čas dneva je dosegel Demos MS Marka Slaviča, ki je 
z izidom 1:17,8 postavil nov osebni rekord.Tekmo-
vanje je spremlj^o okoli 1500 ljubiteljev kasaškega 
športa. Rezultati dirk iz Ljutomera: l.dirka, avtos-
tart za dveletne kasače, 1600 m: 1.Debora MS(Sla-
vič, Ljutomer) 1:20,2; 2.Honey Goal(Makoter, Lju-
tomer) 1:20,6; 3.Frick(Marinšek,Brdo) 1:22,4. 2.dir-
ka, avtostart za 3-4 letne kasače, 1600 m, zaslužek 

do 140-tisoč SIT: l.Egoist(Lovrenčič, Maribor) 
1:22,2; 2.Fasa(Dolinšek, Grosuplje) 1:22,4 in 3. Li-
sko Lobell(Erjavec, Ljutomer) 1:22,5. B.dirka, av-
tostart za 3-5 letne kasače, 1600 m, zaslužek do 
250-tisoč SIT: l.Labamba(Špindler, Ljutomer) 
1:20,2; 2.Fresa AS(S.Slavič, Ljutomer) 1:21,1 in 
3.Dukan MS(Mars, Krško) 1:21,1 4.dirka, avtostart 
za 3-5 letne kasače, 1600 m, zaslužek do 400-tisoč 
SIT: l.Lepi B(Vidic, Brdo) 1:19,1; 2.1da MS(Slavič, 
Ljutomer) 1:20,2 in 3.Lady Holly(Makovec, Ljuto-
mer) 1:20,7. 

5.dirka, avtostart za 3-12 letne kasače, 1600 m, 
zasluek do 550-tisoč SIT: l.Fabian(Slana, Ljuto-
mer) 1:19,0; 2.1amex B(Šepetavc, Krško) 1:19,1 in 
3.L Quen(Heric, Ljutomer) 1:19,4. 

6.dirka, avtostart za 3-12 letne kasače, 1600 m, 
zaslužek do 800-tisoč SIT: l.Lariosa(Žnidarič, Lju-
tomer) 1:18,8; 2.Ahaja(Sagaj, Ljutomer) 1:19,0 in 
3. Koran Keystone(Tramšek, Slovenske Gorice) 
1:19,4. 7.dirk£^ avtostart za 3-12 letne kasače, 1600 
n^ zaslužek do 1,2 milijona SIT: 1.Demos MS(Sla-
vič, Ljutomer) 1:17,8; 2.Amita(D.jiu:eš, Ljutomer) 
1:18,0 in 3. Rosso B(Cmkovič, Ljutomer) 1:18,2. 
Naslednja kasaška preizkušnja bo v nedeljo popold-
ne v Šentjerneju na Dolenjsekm, kjer se običajno 
zbere več tisoč ljubiteljev tega športa. Tokrat se orga-
nizatorji še posebej skrbno pripravljajo, so načrtujejo 
tudi hitro mednarodno dirko. 

M.TOŠ 

KOLESARSTVO 
Ponovni vzpon 
Mirana Kelnerja 

Kolesarji Perutnine Ptuj so bili 
preteikli vikend udeleženci gor-
skega državnega prvenstva, W je 
potekalo v Dolenskih toplicah. 
Z rezultati v vseh kategorijah so 
bili zadovoljni. Proga je imela 
start v Dolenjskih toplicah, cilj 
pa z selektivnim vzponom na 
Bazo 20. V lepem sončnem vre-
menu so kolesarji dali vse od sebe. 
Še posebej pa veseli dejstvo, da je 
ponovno na stopničkah std Mi-
ran Kelner, ki je osvojil tretje 
mesto. To je za mladega kolesarja, 
ki je bil dalj časa poškodovan, zelo 
vzpodbudno. S tem pa je ponovno 
dokazal svoje kvalitete. Z klub-
skim tovarišem Mitjo Maho-
ričem, ki je bil prav tako dolgo 
časa poškodovan, sta si zagotovila 
mesto v slovenski reprezentanci 
do 23 let, ki bo septembra nastopi-
la v Avstriji. Namreč Muiran Kel-

ner in Mitja Mahorič tako samo 
nadaljujeta reprezentančno pot, ki 
je bila nekaj časa prekinjena zara-
ch poškodb. Uvrstitve mlajših 
mladincev na gorskem držav-
nem prvenstvu: 5. Gregor Gazvo-
da, l l Matjaž Finšgar, 19. Andrej 
Omulec. Starejši mladinci so 
imeli naslednje uvrstitve: 12. 
Marjan Kelner, 13. Matej Marin, 
30. Jernej Finšgar, 34 Iztok 
Kovačec, 36. Daniel Perša, 38. 
Tomaž Jagarinec. Do 23. let: 3. 
Miran Kelner, 7. Mitja Mahorič. 

MEMORIALNI 
TURNIR V 
APA6\H 

Športno društvo Apače na Drav-
skem polju, bo v soboto in nedel-
jo, 16. in 17. avgusta priredilo tra-
dicionalni memorialni turnir 
Franca Turnška, na katerem bo 
sodelovalo šest ekip, ki bodo raz-
deljene v dve skupini. Na tiu-nirju 
bo sodelovala tudi ekipa Pobrežje 
iz Maribora, ki se je uvrstila v 3. 
SNL - vzhod. V soboto se bodo 
srečanja pričela ob 13. uri, v ne-
deljo pa bo 9. uri dopoldne. 

TENIŠKI TURNIR 
V KIDRIČEVEM 

Teniški center Kidričevo bo od 
28. do 31. avgusta 1997 organiziral 
teniško prvenstvo nekdanje 
občine Ptuj in sicer v kategoriji do 
35 in nad 35 let. Srečanja v teh 
dnevih bodo potekala od 17 do 24 
iu"e. Seveda je organizator za naj-
boljše pripravil lepe nagrade. 
Možnost prijave na ® 796-573 in 
796-967. 

Tekst in foto: 
Danilo Klajnšek 

NAMIZNI TENIS / 2. 
Urhov memorialni turnir 

Kljub dopustniškim dnem je 15 - članski 
organizacijski odbor z vso resnostjo pričel 
priprave za izvedbo 2. memorialnega tur-
nir a Urha Straška, v spomin na tragično 
preminulega ig r̂alca namiznega tenisa, 
septembra 1995. 

Zaradi izredno natrpanega tekmovalnega 
koledarja NTZ Slovenije, bo 2. memorialni 
turnir že v soboto, 30. avgusta 1997, s 
pričetkom ob 9. uri v dvorani šolskega cen-
tra Ptuj. NTK Petovia Ruj kot organizator bo 
prijave sprejemal do 23. avgusta, žrebanje 
pa bo 26. avgusta 1997. Letos se bodo po-
merili najboljši slovenski namiznoteniški 
igralci in igralke le v posamični konkurenci. 
Najboljši trije v obeh konkurencah bodo pre-
jeli pokale. Zmagovalec med mpškimi pa še 
prehodni (memorialni) pokal. Če vemo, da 
se je lanskega, 1. memorialnega turnirja 
udeležilo blizu 100 najboljših slovenskih 
igralk in igralcev namiznega tenisa, organi-
zator upravičeno pričakuje številčno in ka-
kovostno udeležbo tudi letos. Prehodni po-
kal brani Borut Benko iz NTK Arcont Radgo-
na, ki je v lanskoletnem finalu premagal 
domačina Marinka Grbiča. 

Grg. odbor 

TRIATLON 
v pripravah na svetovno pnrenstvo 

IRONMAN, ki bo oktobra na Havajih, se je 
Rado Ačimovič 10. avgusta udeležil med-
narodnega triatlona v Ottenshem-u pri 
Linzu v Avstriji. 

Triatlon je štek v verzijo ETU (Evropska 
Triatlon Zveza - Evropski pokal) in je 
uvrščen v kategorijo - srednji (2,5 km pla-
vanja, 72 km kolesarjenja in 20 km teka). Za 
zmagovalce je organizator pripravil nagrade 
v vrednosti 53.000 ATS, ter pokale in me-
dalje po posameznih kategorijah. Proga je 
bila zelo zahtevna, predvsem kolesarska, ki 
je vsebovala štiri 15 odstotne vzpone in je 
bila dvokrožna, kar se vidi po številu odsto-
pov, saj je od 170 udeležencev, na cilj prišlo 
le 121 tekmovalcev. Rado je dosegel skupni 
čas 4 : 2 9 : 0 3 (plavanje 0 : 44,23, kolesar-
jenje 2 : 1 9 : 0 9 m tek 1:25,00), ter zasedel 
absolutno 38. mesto, v svoji kategoriji pa 
odlično 3. mesto in najboljši tekaški čas od 
vseh nastopajočih Slovencev. 

DAS 



20-ZA RAZVEDRILO 14. AVGUST 1997 - TEDNIK 



TEDNIK -14 . AVGUST 1997 ZA KRATEK CAS - 21 
Korak za korakom delam in počasi 

ponovno prihajam v formo za iskan-
je novih skladb. Dopust na morju me 
je malo uspaval, vendar me je izdala 
radovednost in zato sem za vas izbrs-
kal sledeče glasbene novosti. 

BILLY JOEL je v začetku in sredi-
ni 80. pripravil dve kompilaciji 
uspešnic z naslovoma Greatest Hits 
Vol. 1 in Vol. 2. Oboževalci tega le-
gendarnega pevca pa so dočakali še 
tretjo kompilacijo uspešnic z naslov-
om Greatest Hits Vol. 3, ki prinaša 
tudi dve novi skladbi. Gospod JOEL 
se je spet potrudil v izpovedni ljube-
zenski baladi TO MAKE YOU 
FEAL MY LOVE (XXXX), katero 
je napisal sam Bob Dylan. 

Film in glasba sodelujeta med se-
boj in trenutno najbolj gledani fdmi 
v ZDA so The Lost World, Man in 
Black, Batman & Robin, Speed 2, 
Tha Fifth Element...V Nemčiji pa je 
zanimljivo med najbolj gledanimi 
filmi film Bandits. Glasbo za omen-
jen film je pripravila tudi ženska 
ročk skupina BANDITS in prepeva 
dobro ročk pesem CATCH ME 
(XXXX). 

KATRINA & THE WAVES je 
presenetila skoraj po desetih letih le-
tos na festivalu za evrovizijsko po-
pevko, ko je zmagala z zabavno po-
pevko Love Shine a Light. KATRI-
NA je s skupino trenutno v Kanadi, 
posebaj za Evropo pa promovira po-
pevko WALK ON WATER (XXX), 
ki pa ne gre takoj v uho. 

Britanski vokalist PAUL WEL-

LER je dal nekaj nasvetov bandu 
Oasis pri snemanju albuma Be Here 
Now in le-ta uradno izide 18. avgus-
ta. Nazaj k PAUL-u, ki ga takoj pre-
poznaš po stilu njegove indie ročk 
glasbe in po glasu v skladbi BRUS-
HED (XXX) in jo najdete tudi na 
njegovem albumu Heavy Soul. 

Pod imenom DAMAGE se skriva 
pet temnopoltih fantov, ki prepevajo 
soul in RN'B glasbo. Prvič so se fant-
je pojavili lani oktobra s skladbo 
Love II Love nato pa so si sledile de 
te skladbe Forever, Love Guaranted 
in Wonderful Tonight (priredba 
Erica Claptona iz leta 1977). DAMA-
GE dokazujejo svoj pevski talent v 
skladbi LOVE LADY (XXX). 

NORTH & SOUTH je najsniška 
pop skupina, katera je zmagala na 
tekmovanju novih talentov televizij-
ske hiše BBC. Drugi poizkus skupi-
ne NORTH & SOUTH nosi naslov 
TARANTINO'S NEW STAR 
(XXX) in gre za dokaj netipični ple-
sni komad s povdarkom na ener-
gičnosti. 

Ameriška skupina DRU HILL je 
prd tremi meseci kraljevala na soul 
lestvicah širom po ZDA s erotično 
skladbo In my Bed. DRU HILL sne-
majo novi album kot napoved zanj 
pa prihaja tipično soul melodija NE-
VER MAKE A PROMISE (X}9CX), 
ki temelji na že slišanem besedilu. 

MISS ELLIOTT prepeva soul, 
RN'B, funky in rap pesmi ter sem jo 
slišal pred dvema mesecema v koma-
du Not Tonight pevke Lil Kim iz fil-
ma Nothing to Lose. MISSY prepe-

va funky komad THE RAIN (XXX) 
in ga spremlja tudi odlični remix 
Desert Eagle's narejen posebaj za 
D.J.-je. 

Nemški trio C-BLOCK še vabi na 
plesišča s komadoma So Strung Out 
in Time is Tickin' Away. C-BLOCK 
pa v novem komadu SUMMERTI-
ME (XXX) nudijo povdarek na ame-
riških plesnih ritmih in komadu 
manjka sodobnega "euro dance" ple-
snega beata. 

Jamajški reaggi band CHAKA DE-
MUS & PLIERS nas je prvič raz-
dražil pred štirimi leti v vročem ko-
madu Tease me. CHAKA DEMUS 
nihajo od mega hitov pa do obdobja, 
ko so popolnoma na dnu in ne pride-
jo niti med Top 40 v Angliji. Novi 
polet PLIERS-ov v popularne vode 
pa pričakujemo z reaggi priredbo ko-
mada EVERY LITTLE THING 
SHE DOES IS MAGIC (XXXX) 
skupine The Police. 

Jazzie B. se vrača in vrača se zased-
ba SOUL II SOUL, ki v lastnem štu-
diju končuje snemanje novega albu-
ma. Legendarni SOUL II SOUL pa 
v poslušanje dajejo prvo prese-
nečenje imenovano REPRESENT 
(XXXX). 

David Breznik 

LUJZEK 
Dober den, vsoki den! Rodilo se 

je lepo pondelkovo tjutro. Včeraj, 
v nedelo, nesen meja cajta pisati, 
saj srna z Mico otovo za rep čuka-
la in pred dežom skrivala, pa tudi 
udeležba na ptujski noči injuršin-
skih nočeh pod šotorom so me pre-
cik zmontrale. Vete, mija z Mico 
skoro vsoki tj eden grema na 
kokšno veselico, če glih strm že 
tnalo v letih in ob pogledi na ta 
mlode svojo mladost podoživla-
ma. Vete, človik se tudi na štora 
leta ne sme zapreti med svoje ste-
ne. Bla sma tudi na srečaji upoko-
jencev v Markovcih ali pa boj po 
domočem povedano pri svetem 
Marki niže Ptuja. Malo nas je dež 
zajebova, glih tak kak nizke po-
kojnine pa smo tudi to preživeli 
Preživela je tudi naša krava Seka, 
pujcika, kure, mačok in pes, ki so 
malo boj pozno ali pa prej debli 
dnevne obroke prehrane, saj vete, 
da jih na tote veselice nesma mo-

gla poleg vzeti S pesom bi še že 
nekak šlo saj bi lehko pod mizo 
kosti ogloda, malo boj nerodno pa 
bi bilo, če bi si kre sebe pripela 
kravo ali pa svijo. Bi si vena lidje 
mislili, da se nuje čista vtrgalo čdi 
pa, da živiru) odovlen na j ovnih 
prireditvah. 

Pa tudi kunec totega tjedna bo 
bogat s prireditvami: v petek, 15. 
avgusta bodo v gostišči Pri Mici v 
Janežovcih klopotec stavli, poleg 
pa se bodo vinogradniki in kletari 
pomerili še v šaljivo resnih igrah. 
V soboto okoli 13. vtire bodo v 
haloški Vareji žegrudi obnovljeno 
kapelo, v nedeljo bo na Destmiki 
kmečki proznih, v Bodkovcih pri 
Amuri pa bo v nedelo tudi tekmo-
voje v ribolovi z ribiškim pikni-
kom in še bi lehko našteva, kaj vse 
se bo godilo v ozki in široki okoli-
ci. Prireditev je tejko, ke človik 
sploh ne ve kere bi se udeleža in ge 
bi doba tolarčke za proznične špri-
care in še kokšru) južiru) fcoj. Da 
bi si sendvič kre sebe na veselico 
nesa, pa bi ti4di malo čudno zgled-
nolo. 

Mica glih zdaj gleda na kolen-
dor in gorico in mi sporoča, da bo 
trebalo trseke poškropiti. Drgoč 
bom šprical in švical s puto na 
hrbti, švicom na frisi in potokom 
na ritnem žlebi Takšno je pač toto 
delo. Pa srečno in dobro se jemlji-
te. VašLVJZEK 

PROMETNI 
ZNAK 
PRIPOVEDUJE 

Pozdravljeni! Ime mi je znak 
STOP. Kot veste, je to znak pri 
katerem ustavite in nadaljujete 
pot šele takrat, ko vidite, da je 
cesta prosta. Gotovo bi radi 
slišali mojo zgodbo. Poslušajte: 
Nekega mrzlega zimskega dne so 
začele naletavati drobne 
snežinke. Pokrile so ceste, griče, 
drevesa in hiše. Vse je bilo belo. 
Tudi mene je pokrila snežna 
odeja. Grozno! Kar naenkrat se 
je zgodilo. Mimo mene je švigni-
lo nekaj belega. Bil je avto. Zara-
di velike hitrosti se ni mogel us-
taviti ob meni. Trčil je v avto-
mobil, ki je peljal po glavni cesti. 
V zrak so letele luči, kosi stekla, 
v mene pa je priletel brisalec za 
šipe. Takra t je z mene padla 
snežna odeja. Voznik drvečega 

avtomobila se je prijel za glavo. 
Šele takrat me je opazil. 

Anja Zelenik 3.a. 
OŠ Ljudski vrt 

* * * * * * * * 

Sem osmerokotni znak, rdeče 
barve in v meni je z belimi tiska-
nimi črkami napisano STOP. 
Stojim ob robu križišča in ne-
nehno opazujem ljudi, kako se 
obnašajo na cesti. Moja naloga 
je, da me vsak voznik, ki se vozi 
po cesti, opazi in se seveda tudi 
ravna po meni. Ko mu kdo na 
cesti zagleda, se mora takoj usta-
viti. V teh časih se ljudje na cesti 
obnašajo obupno. Nekateri me 
kar prezirajo, me grdo gledajo in 
še marsikaj bi se našlo. Najbolj 
vesel pa sem, da me vsak voznik 
pogleda. Sem eden najpomemb-
nejših prometnih znakov na ces-
ti. Upam, da boste vsi naredili 
kolesarski izpit, hkrati pa vam 
želim srečno vožnjo in da me ne 

bi prezirali, kakor nekateri voz-
niki. 

Maja Cvetko,3.a 
OŠ Ljudski vrt 

MOJE 
SREČANJE S 
POLICISTOM 

(Spis) 
V naš razred je prišel na obisk 

policist. Pripovedoval nam je o 
prometu, prometnih križiščih in 
o policijskih enotah. Nekaj časa 
smo poslušali in si stvari o kate-
rih nam je pripovedoval , 
zamišljali. Učiteljica je pripeljala 
v uči lnico pomanjkl j ivo 
opremljeno kolo. Zbrali smo se 
okrog kolesa. Policist nam je po-
vedal, katera oprema na kolesu 
manjka. Razmišljala sem o svo-
jem kolesu in o njegovi opremi. 
Policist nam je obljubil, da nas 
bo prišel obiskat, ko bomo delali 
kolesarski izpit. Pregledal bo 
naša kolesa in spremljal našo 
vožnjo po kolesarski progi. 

Evelin Trafela 3.a. 
OŠ Ljudski vrt 

MOJE KOLO 
Moje igre so bile do pred krat-

kim povezane s tenisom, rolan-
jem, smučanjem, glasbeno šolo 
in z igračkami iz moje sobe. Ko-
lesa do zdaj sploh nisem po-
grešala. Zaradi kolesarskega iz-
pita je moralo v mojo igro priti 
tudi kolo. Skoraj na silo. In tako 
sem dobila novo kolo. 

Moje novo kolo je moderno in 
vinsko rdeče barve. Ima osem-
najst prestav, dobre zavore in ve-
lika kolesa z debelimi zračnica-
mi. Tako sem začela kolesariti za 
zdaj po pločnikih in po travi. Pri 
vožnji zelo uživam. Imela sem že 
prvo nesrečo. Z Majo sva tekmo-
vali v hitri vožnji. Nisem mogla 
zvoziti ovinka pa sem se zaletela 
v šolski zid. Z menoj je bilo vse v 
redu, le s kolesa je padla veriga. 
Po opravljenem izpitu se bom 
začela voziti po cesti. Ampak 
brez čelade ne bom odšla na ces-
to, ker vem da bistro glavo varu-
je čelada. 

Daša Savič, 3.a. 
OŠ Ljudski vrt 
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Po deževnem jnericu, lepa sobotna noi 
v petek 8. in soboto 9. avgusta so se s Ptujsko nočjo zakl-
juči le "Ptujske poletne prireditve", ki so letos prvič potekale 
v okviru festivala Poetovio 97. Organizator Poletne noči, 
G I / Poetovio \ivat, je moral v petek zaradi dežja odpovedati 
vse napovedane nastope in kazalo je, da Ptujčani letos ne 
bodo doživeli tradicionalne Poletne noči. V soboto pa dež ni 
(z)močil odrov in ulic in na njih se je trlo ljudi. 

Podoba Ptuja v petek je bila 
žalostna. Namesto navdušenih 
gledalcev in glasbe Faraonov, 
Ptujskih 5 in ostalih napoveda-
nih skupin, je bilo mesto prazno, 
če odmislim nekaj deset ljudi, ki 
so se v (kljub dežju) odprtih 
točilnih "hišicah" postavljenih 

na ulicah in pod dežniki skrivali 
pred dežjem in upali, da bo po-
nehal. Vendar ob 20. uri, ko je 
bil napovedan začetek, je deže-
valo in prireditev je odpadla. V 
soboto je bila podoba čisto dru-
gačna. Še pred osmo so se pred-
stavile nekatere mlade skupine 

in ogrele množico, da je sprejela 
zvezde večera z največjim nav-
dušenjem. Program je ponujal 
rzlično glasbo. Na Miklošičevi 
(pred tržnico) je ljudi zabaval 
Jasmin Stavros s svojimi uspe-
šnicami in priredbami. Mestni 
trg je bil prostor za ljubitelje 
rock'n rolla, saj je tam igral The 
Cadillac band. Največ pozornos-
ti pa je nedvomno pritegnil Pero 
Lovšin, saj je bil oder na Slo-
venskem trgu obdan z množico 
mladih oboževalcev. Pred Lovši-
nom je nastopila skupina iz Slo-
venske Bistrice z imenom Je bela 
cesta, ki je s slovenskimi različi-

cami evergreenov in zanimivo 
zasedbo nasmejala obisovalce. 
Tudi za hrano in pijačo je bilo 
poskrbljeno, saj je ob vsakem 
odru stala "točilna hišica" in "ku-
hinja" pa tudi bližnji lokali so 
bili na voljo. Otroci so se lahko 
zabavali na zračni blazini, veliko 
pa se jih je preizkusilo v jahanju 
na električnem biku na Miklo-
šičevi. Torej, po dežju v petek so 
se v soboto ljubitelji tovrstne za-
bave lahko zabavali do 2. ure 
zjutraj, se nasmejali in uživali ob 
nastopih znanih glasbenikov. 

L. L. . . . in u s p e š e n k o n e c v soboto . (Foto. Langerho ic ) 

P r o p a d e l p o s k u s po le tne noči v pe tek . . . ( foto: Kosi) 

VROCICA 
PTUJSKIH 
POLETNIH 
NOČI 

Poletje je čas zabave, priredi-
tev in druženja. Nekatera mesta 
v tem času dobijo zaradi 
nočnega življenja in nepozabnih 
prireditev dober sloves in pri-
vabljajo množico obiskovalcev. 
Tudi Ptuj , kot starodavno mesto 
ima veliko zametkov, da bi post-
al nekaj podobnega. V zadnjih 
letih si zato, da bi razgibali 
zatišje in mrtvilo ptujskih ulic, 
posamezniki in združenja ter 
podjetja prizadevajo z organiza-
cijo različnih prireditev. Njiho-
vih interesov je več, od komerci-
alnih do teh, da zaživijo ptujske 
ulice in trgi. 

Prav tako je različen tudi odziv 
Ptujčanov in okoličanov. Zeljni 
zabave pridejo na prireditve. Dru-
gi "zavedni" Ptujčani se zmrduje-
jo, češ da vlačimo na ptujske ulice 
za proračunski denar tuje, nam 
neznane "divjake". Tako je namreč 
neka gospa s "pedigrejem" poi-
menovala kolumbijsko skupino 
ter dodala, da je to zagotovo 
zadnje leto in da bodo naslednje 
leto ob pravem času zbrali podpi-
se, ki bodo onemogočili pojavljan-
je takšnih skupin. Organizatorji 
so velikokrat v zadregi, kaj sploh 
ponuditi ptujski publiki, da bi 
prišla na prireditve, namenjene 
prav njej. Včasih imajo srečno 
roko in precejšnjo mero dobrega 
okusa, včasih pa se vprašaš, le za 
kaj nas pravzaprav imajo? 

V organizaciji Gospodarskega 
interesnega združenja Poetovio 

Vivat, je bila v petek in soboto 
množična prireditev Ptujska po-
letna noč. V petek naj bi nastopi-
le priznane skupine Faraoni, 
Ptujskih 5 in Old Amerika. Toda 
vreme jim ni bilo naklonjeno, saj 
je pričelo deževati. Toda ptujske 
ulice so se vseeno napolnile in 
obiskovalci so žalostno postajali 
ob odrih, kjer naj bi jih zabavale 
omenjene skupine. Nekateri so 
ob tem tudi izjavili kakšno pikro 
na račun organizatorjev, da bi 
morali pripraviti boljše odre in 
računati tudi na dež, saj je letos 
dež naš dnevni spremljevalec. 
To je treba razumeti, saj so neka-
teri dolgo čakali, da se ob ritmih 
znanih skupin zabavajo v krogu 
prijateljev in znancev. Organiza-
cijski odbor, ki so ga poleg odgo-
vornih GIZ-a Poetovio Vivat, 
sestavljali tudi nekateri gostinci, 
se je odločil, da bi bilo preveliko 
finančno tveganje, če bi skupine 
začele in nato prenehale igrati, 
zato so se odločili, da prireditev 
odpovedo. Vremenska napoved 
za soboto pa je izpolnila svojo 
pogodbeno obveznost in noč je 
minila brez dežja. Mestni trgi in 
ulice so se napolnili že v 
zgodnjih večernih urah. 
Ponudba gostincev in glasbenih 
skupin je bila dobra. Najprej so 
jih ogreli mlada ptujska skupina 
Hudobni volk, pevka Moni in 
skupina Je bela cesta. Člani zag-
rebške skupine The Cadillac 
band so privabljali z zvoki 
rock'n'rolla in igrali skoraj brez 
premorov. Pero Lovšin je kot 
vedno tudi tokrat očaral 
občinstvo. Največ obiskovalcev 
pa se je ustavilo ob prepevanju 
Jasmina Stavrosa, ki jih je never-
jetno ogrel. Njegova melos in ri-
tem sta mnoge zvabila tudi na 

mize prireditvenega prostora in 
nekateri so od navdušenja metali 
kozarce in steklenice. Skupina 
navdušenih žurerjev je vzklika-
la: 

"To potrebuje Ptuj!" Nekateri 
gostinci so poleg dobre kapljice 
in hrane menili, da lahko obis-
kovalce ogrejejo tudi ukrajinske 
plesalke iz Royal kluba v 
Kidričevem. In res so jih ogrele: 
nekaterim so dvignile adrenalin 
zaradi nastopa, drugim pa zaradi 
tega, ker so menili, da ne sodijo 
na ptujsko poletno noč. 
Letošnja vročica poletne noči se 
je iztekla in mnogi so se imeli 
prav luštno, drugi se sprašujejo, 
če je Ptuju to potrebno, tretjim 
pa je škoda za to namenjenega 
proračunskega denarja. Med 
vsemi bodo organizatorji morali 
najti kompromis za naslednje 
ptujske poletne noči. Prav goto-
vo vsaka prireditev, ki se zgodi 
na Ptuju, pripomore k iz-
boljšanju turistične ponudbe, 
toda organizatorji morajo tudi 
razmišljati, kako kakovostno so 
izpeljane omenjene prireditve. 
Razočarani obiskovalec ali nas-
topajoča skupina se namreč zelo 
redko odloči za ponovni obisk in 
poslovno sodelovanje. 

KAKO PA 
MLADI Dožry-
UAJOIN 
PREŽIVLAJO 
POLETNE 
NOČI? 

Po tem, ko so v petek organi-
zatorji odpovedali prireditev, sva 
z Jure tom Šarmanom, ki vodi 
Center interesnih dejavnosti v 
Ptuju pogledala, kako mladi v 
preživljajo poletne noči. Po 
pričakovanju sva jih našla v 
mestnem parku. Manjše skupi-
ne, ki so bile dobro založene z al-
koholnimi pijačami, so poveda-
le, da na mlade odgovorni 
Ptujčani ne mislijo. Za njih 
namreč ni ustrezne zabave. V 
parku je pač najcenejša in tudi 
najboljša zabava. V diskotekah, 
ki naj bi bile za mlade, je namreč 
vedno več odraslih, ki jim potem 
tako ali drugače "težijo". Med 
počimicami bi lahko bilo več 
koncertov raznih skupin, od 
ročk do disko glasbe, prireditve-
ni prostor bi lahko bil tudi 
mestni park. 20 - lemik pravi, da 

so med njimi tudi takšni, ki ne 
pijejo in pridejo v park zaradi 
družbe. Tam si kakšno zapojejo, 
včasih tudi iz časov njihovih 
staršev. Toda mnogo mladih, še 
veliko mlajših od njega, je zelo 
apatičnih in potem gredo na 
najbližnjo bencinsko postajo po 
pivo, da si izboljšajo razpo-
loženje. "Saj ni veliko boljše, 
toda vsaj ne veš, da je vse skupaj 
brezveze," doda mladoletna mla-
denka, ki odkrito pove, da je ne-
koliko več popila. Pravi žur se v 
mestnem parku začne po pol-
noči in traja tudi do zore. Včasih 
se od dolgega časa in preveč 
zaužitega alkohola in drugih 
poživil zgodijo tudi manj prijet-
ne stvari, recimo vandalizem, ki 
udari po žepih davkoplačevalce, 
saj se javna razsvetljava, zelenice 
in druge podobne stvari financi-
rajo s proračunskim denarjem. 
Do mladih bi morali biti bolj 
prijazni tudi tisti, ki narekujejo 
ceno brezalkoholnim pijačam, 
pa tudi tisti zasebniki, ki brez 
pomisleka prodajajo mladim ve-
like količine alkoholnih pijač. 
Strinjam se, da z represijo ne 
bomo koristili mladim in pripo-
mogli k njihovemu boljšemu 
počutju in da se bodo bolj znašli 
v svetu odraslih. Toda zgrozim 
se ob spoznanju, da marsikateri 
mladostnik ne bi želel biti zasvo-
jen z alkoholom ali drogami, pa 
je v to padel, ker je bil željan le 
pogovora z vrstniki, zabave, da 
bi si tako zapolnil dolgeeeee 
počitniške dneve in še 
daljšeeeeeeeee poletne noči, ki 
kličejo po druženju. Nekateri 
starši želijo ob pripovedovanju, 
kaj se dogaja v diskotekah, par-
kih in z današnjo mladino, zelo 
strogo ukrepati. Toda vsi skupaj 
se obnašajo kot nemi in nemočni 
opazovalci. Včasih dobim 
občutek, kot da dvignejo roke in 
menijo, da tako niso več odgo-
vorni za posledice, ki jih bodo 
žal nosili njihovi otroci. Mnogi 
si ne upajo svojega otroka 
vprašati, kako se počuti ali kje je 
bil tako dolgo, čeprav je star ne-
kaj čez deset let. Mogoče so prav 
počitnice priložnost, ko se lahko 
ponovno zbližamo s svojim otro-
kom in se začnemo z njimi pogo-
varjati. Mogoče bomo tako tudi 
vedeli, kaj si sploh želi in mu že 
za naslednje počitnice v mestu 
tisočerih obrazov lahko ponudili 
počitniško poletno prireditev. 

Tekst in fotografija: 
M a r i j a Slodnjak 

S k u p i n a m l a d i h je v p t u j s k e m p a r k u p r e p e v a l a tudi 
t iste iz d o m a č i h logov. 

SMRTHH NESREČA PRI 
DELU NA STREHI 

Na gradbišču stanovanjske hiše 
v Senešcih 83 pri Veliki Nedelji so v 
soboto, 9. avgusta na strešno og-
rodje nameščali mavčne plošče. 
Sorodnikom je pri delu pridno po-
magal tudi 15. letni Avgust O. iz 
Senešcev. Med delom je stopil na 
mavčno ploščo, ki se je zlomila in 
omahnil je 4 metre globoko na be-
tonska tla, kjer je obležal nezaves-
ten. Zaradi hudih poškodb je Av-
gust Ozmec, učenec Srednje le-
sarske šole Maribor umrl že med 
prevozom v bolnišnico. 

TRČENJE 
AVTOMOBILOV V 
BOROVCIH 

v soboto, 9. avgusta okoli 16. 
ure je 75 - letni Jožef K. iz Pacinja 
pri Ruju vozil osebni avto in pri Bo-
rovcih zavijal na magistralno cesto 
Ruj - Ormož. Pri tem ni bil dovolj 
previden, zato je prišlo do trčenja z 
osebnim avtom, ki ga je po magist-
ralni cesti s ptujske strani vozil 29 
letni Marijan T. s Kicarja pri Ruju. V 
trčenju se je njegova sopotnica 29 
- letna Miša T. hudo ranila, lažje 
ranjena pa sta bila oba voznika 
avtomobilov in trije drugi sopotniki. 
Zaradi te nesreče je bila cesta 
dobro uro zaprta za promet. 

ZMAJAR TRDO PRISTAL 
V KORUZI 

Na njivi z bujno rastočo koruzo v 
bližini Črešnjevca, občina Slo-
venska Bistrica, je v petek, 8. av-
gusta okoli 11. ure z motenim zma-
jem trdo pristal 37-letni Franc N. iz 
Prepolj na Dravskem polju. Pri pris-
tanku se je pilot lažje ranil, polomi-
lo pa se je tudi podvozje zmaja. Po 
prvih ugotovitvah strokovnjakov 
posebne komisije za kontrolo le-
tenja naj bi bil zmaj z višine desetih 
metrov strmoglavil na njivo zaradi 
tehnične okvare. 

PRETEPAL STARŠA IN 
GROZIL POLICISTU 

v nedeljo, 3. avgusta zvečer je 
20 letni Stanislav V. s Pavlovskega 
Vrha pri Ivanjkovcih v pijači utopil 
svojo žalost, ker ga starši ne razu-
mejo. To ga je tako opogumilo, da 
je z očetom in materjo začel fizično 
obračunavati. Grozil jima je baje 
tudi s sekiro in vojaškim bajone-
tom. Okoli 23. ure so se na njihovi 
domačiji oglasili policisti iz 
Ormoža. Pred njimi je zbežal do 
gospodarskega poslopja, kjer se je 
oborožil z vilami in z njimi grozil po-
licistu, vendar ga je ta hitro obvla-
dal. Odpeljali so go na policijsko 
postajo, kjer so ga pridržali do iz-
treznitve. 

IŠČEJO GOJITEUA 
KONOPUE 

Policisti iz Gorišnice so prejšnji 
teden ob železniški progi pri 
Zamušanih odkrili in poželi skrbno 
negovano gredo z indijsko ko-
nopljo z okoli 40 sadikami. Za 
vrtičkarjem, ki je zasadil in negoval 
konopljo pa še proizvedujejo. 

ZGORELA 
STANOVANJSKA HISA 

v torek, 5. avgusta ob 15. uri je 
izbruhnil požar v kuhinji stano-
vanjske hiše Jožice in Silvestra Č. v 
Koritnem pri Oplotnici. Ogenj je za-
jel vse prostore in hiša je v celoti 
pogorela. Škodo so ocenili na dva 
in pol milijona tolarjev. Do požara 
je prišlo zato, ker je Silvester Č. pri 
štedilniku zamenjal jeklenko s 
plinom, ki se je vnel. Lastnik in sos-
tanovalka Jožefa Ž. sta se v nesreči 
hudo opekla. 

VLOMA V 
SAMOPOSTREŽNI 
TRGOVINI 

v noči na ponedeljek, 4. avgust 
je neznanec vlomil v samopos-
trežno trgovino Lipa v Framu. Od-
nesel je večjo količino cigaret, žga-
nih pijač in živil ter nekaj kozme-
tičnih izdelkov. Po oceni je lastnico 
Brigito B. oškodoval za okoli 
400.000 tolarjev. V noči na sredo, 
6. avgusta, pa je bilo vlomljeno v 
samopostrežno trgovino Prehrana 
v Račah. Z vlomilcem je izginila 
večja količina kave, živilskih in 
kozmetičnih izdelkov ter cigaret. 
Povzročno škodo so ocenili na 
230.000 tolarjev. 

OiUMUEN POSILSTVA 
HČERKE 

Mariborski kriminalisti so v 
ponedeljek, 4. avgusta odvzeli 
prostost 46. letnemu V I. iz okolice 
Slovenske Bistrice, delavcu brez 
zaposlitve in dohodkov. Prijavila ga 
je njegova 16.letna hčerka, ki naj bi 
jo bil posilil že maja letos, tokrat pa 

R O D I L E S O - C E S T I T A - M O i I 
Marija Janžekovič, Prerad 40, po-
lenšak - Uroša; Milica Mesaric 
Kraigherjeva 24, Ptuj - dečka-
Margarita Krajnc, Skorišnjak 3 
Zg. Leskovec - Tjašo; Suzana 
Lukaček, Kerenčičev trg g 
Ormož - Miha; Andreja Rakuš' 
Ul. Lackove čete 12 - Anjo; Mar! 
jetka Kocuvan, Markovci 4g 
Markovci - dečka; Brigita Vraz 
Ivanjkovci 4/a, Ivanjkovci 
Špelo; Jasmina Ceh, Veliki Okič 
12, Zg. Leskovec - Damjana; Ro. 
mana Škrofič, Kungota 59 
Kidričevo - Tino; Anita Veselic' 
Cirkulane 52, Cirkulane - Kevi! 
na; Binca Murko, Na obrežju I4 
Ptuj - Blaža; Marjeta Letič, Vi! 
dem 64, Videm - Vida; Cvetka 
Mulec, Gabernik 35, Zg. Polska-
va - dečka; Nataša Meško, Jeruza-
lem 1, Ivanjkovci - Gregorja. 
POROKE - PTUJ: Miran Klin-
ger in Zdenka Šegula, Borovci 
5/a; Emil Novak, Nunska Graba 
22 in Mojca Gojkovič, Ptujska 
Gora 50; Roman Mohorko, 
Ptujska Gora 20 in Tatjana Brigi-
ta Muršič, Kraigherjeva ul. 15; 
Tomislav Intihar in Suzana 
Svenšek, Kungota pri Ptuju 95; 
Roman Bračič, Placar 22 in Suza-
na Kumer, Placar 44/a. 
POROKA V ZAVRČU: Dušan 
Rojko in Valerija Furjan, Zavrč 
7/a. 

POROKE - ORMOŽ: 7.6. 1997: 
Dušan Črnjavič, Pršetinci 44 in 
Tamara Hergula, Cvetkovci 9 c, 
14.6. 1997: Miran Prejac, Miho-
vci pri Veliki Nedelji 93 in Marti-
na Hebar, Mihovci pri Veliki 
Nedelji 93, 21.6.1997: Radovan 
Zlatnik, Frankovci 40 in Andreja 
Sedlar, Koračice 64, 28.6.1997: 
Darko Kozel, Velika Varnica 57 
in Brigita Bogadi, Za kolodvo-
rom 6, Ormož, 5.7.1997: Peter 
Orešnik, Jastrebci 64 in Darja 
Rizman, Miklavž pri Ormožu 19, 
12.7.1997: Ivan Dogša, Obrež 99 
in Majda Kosi, Hajndl 30,' 
26.7.1997: Stanislav Rizman,! 
Vuzmetinci 51 in Anita Nemec, j 
Šinkova 14, Središče ob Dravi. ; 
UMRLI SO: Vinko Anžel, 
Kraig-herjeva ul. 19, Ptuj, 
1955, t 3. avgusta 1997; Marija 
Kunst, roj. Lah, Šalovci 44, t-
1926, t 3. avgusta 1997; 
Frančiška Borovšak, roj. Klinar, 
Zoisova pot 7, Ptuj, 1910, t 3. 
avgusta 1997; Jožefa Čeh, roj. 
Toš, Ločič 13, Jt̂  1910, t 31. julija 
1997; Ana Ros, Ul. 25. maja 8, 
Ptuj, 1959, t 30. julija 1997; Ju-
lijana Polič, roj. Pihler, Vintaro-
vci 76, iî  1929, t 5. avgusta 1997; 
Natalija Dolinšek, roj. Zabavnik, 
Jastrebci 29, ^̂  1917, t 31. julija 
1997; Alojz Krajnc, Barislovci 7, 

1916, t 6. avgusta 1997; Jakob 
Hercog, Pristava 1937, t 6. 
avgusta 1997; Alojz Čeh, Podvin-
ci 17, * 1929, t 7. avgusta 1997. 

je znova poskušal, vendar ji je us-
pelo pobegniti. V. I. je že bil kazno-
van zaradi podobnih kaznivih de-
janj. Kriminalisti so ga privedli k 
preiskovalnemu sodniku, ki je zanj 
odredil pripor. 

UMRL DEVETNAJSTI 
DAN PO NESREČI 

V zadnji julijski številki Tednika 
smo poročali o prometni nesreči, ki 
se je zgodila, 23. julija okoli 21 . ure 
na regionalni cesti v Mostju, občina 
Juršinci, ko sta v ovinku trčila 
osebna avtomobila. V trčenju sta 
se hudo ranila voznik 33 letni Dar 
ko P. iz Žalca in njegova sopotnica. 
Zvedeli smo, daje zaradi poškodb 
ki jih je dobil v prometni nesreči 33 
letni Darko Podgoršek, 10. avgusta 
v ptujski bolnišnici umrl. 

ROMUNI S 
PONAREJENIMI VIZUMI 

Minuli konec tedna so na nne-
jnem prehodu v Gruškovju pazlive-
je pregledali potne liste desetim ro-
munskim državljanom, ki so se p^ 
peljali s kombijem in želeli skoZ' 
našo državo potovati v Francijo 
Naši policisti so ugotovili, da so 
imeli vsi ponarejene vizume 
Francijo. Zato so zoper kršitelje na-
pisali kazensko ovadbo, potem P̂  
jih vrnili hrvaškim varnostnim o'' 
ganom. 

RAZPEČAVAL JE 
MARIHUANO 

Na podlagi odredbe pristojnega 
sodišča so ptujski policisti v sob^ 
to, 9. avgusta preiskali stanovanj® 
Boštjana K. iz okolice Ruja. Nasi' 
in zasegli so 16,4 grama marihu^^ 
ne in prazne vrečke, namenjene 
pakiranje mamila. Ovadili ga bod'' 
pristojnemu javnemu tožilstvu T-^ 
radi neupravičene proizvOodnje 
prometa z mamili. 


